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مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

حمل 32 هزار تن نهاده های 
دامی از بندر امام به قم 
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استاندار قم با بیان اینکه قدم های جدی و موثری در راستای حمایت از واحدهای 
صنعتی استان برداشته شده که الحاق زمین از جمله آن است، گفت: حمایت از 
واحدهای تولیدی صنعتی مستقر در شهرک های صنعتی قم به ویژه واحدهای 
موفق از اولویت های استانداری است و از کارآفرینان و صنعتگران حمایت می کنیم. 
بهرام سرمست روز سه شنبه در حاشیه بازدید از شهرک  صنعتی شکوهیه در 
گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: با توجه به اینکه به لحاظ جغرافیایی در شعاع 
۱۲۰ کیلومتری پایتخت قرار داریم، متقاضیان سرمایه گذاری زیادی برای این 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: کار تیمی و استفاده از خرد جمعی و 
شنیدن همه صداها مهم ترین مشخصه در اجرای پروژه های عمرانی در قم است.

عباس حلوایی زاده با تشریح عمده فعالیت ها در طول ۶ سال در زمینه اقدامات 
عمرانی شهرداری اظهار داشت: کار تیمی و استفاده از خرد جمعی و شنیدن همه 
صداها مهم ترین مشخصه در اجرای پروژه های عمرانی در قم است. معاون فنی و 
عمرانی شهرداری قم افزود: توجه به بدنه کارشناسی و اخذ اظهارنظرهای مختلف 
و برنامه ریزی و مطالعه دقیق در حوزه های مختلف شهرسازی، ترافیک و پشتیبانی 

استاندار قم تاکید کرد؛
لزوم حمایت از واحدهای کوچک و متوسط صنعتی

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :
گرانی ها مانع کاهش کیفیت مصالح پروژه ها نشد

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: به 
منظور حمل کالاهای اساسی و نهاده های دامی استان قم، 
طی بازه زمانی دوماهه ۱۷ خرداد لغایت ۱۷ مرداد سال جاری 
هزار و ۱۰۰ دستگاه ناوگان باری، از قم به بندر امام خمینی)ره( 

اعزام شده اند. محمد حسن کلهری اظهار کرد: با توجه به 
دستورالعملهای ابلاغی، به منظور حمل کالاهای اساسی و 
نهاده های دامی)کنجاله سویا، جو، ذرت و...( استان، از نیمه 
دوم خرداد ماه ۱۴۰۰، اعزام ناوگان باری از مبدا قم به مقصد 
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مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم خبرداد:

اتصال تمام روستاهای بالای ۲۰ خانواربه شبکه ملی اطلاعات
1

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم خبرداد: 

خدمات رسانی  به 10هزار بیمار کرونایی
 دربیمارستان امام رضا )ع(

پایان ۱۴ ماه بلاتکلیفی فوتبال قم؛

قدرت الله باقری سکان دار 
هدایت فوتبال قم شد

از  بعــد  ســرانجام  گذشــته  روز 
کش و قوس های بســیار و ۱۴ ماه 
بلاتکلیفــی درمجمــع انتخابــات 
رئیس هیئت فوتبال اســتان قم با 
حضور شهاب الدین عزیزی خادم 
رئیس فدراسیون فوتبال جمهوری 
اســلامی برگزار و دکتر قدرت الله 
باقری توانست با کسب بیشترین 
6آرا بعنــوان رئیس هیئــت فوتبال 

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

طرح های دارای مشکل حقوقی 
باید تعیین تکلیف شوند

انتقاد شدید علی بنایی از شهردار شدن زاکانی:

قمِ مظلوم را به نردبانِ یکطرفه
 تبدیل کرده اند 

شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
ما   ازاولویت ها  یکی   : گفت:  قم 
که  است  به طرح هایی   رسیدگی 
مساله دارند، این طرح ها نیمه تمام 
بلکه  ندارد  عادی  روند  و  نیست 
قوه  حقوقی  بخش های  درگیر 
قضائیه و دیگر مجموعه ها است که 

در اختیار مدیریت شهری نیست.
حسین اسلامی با اشاره به افتتاح 

هماهنگی  مجمع  کل  دبیر 
استان  ورهبری  امام  پیروان 
قم گفت: همانطور که در ایام 
مجلس  انتخابات  تبلیغات 
هم   ۱398 سال  در  یازدهم 
به  نسبت  باید  شد،  گفته 
کسانی که می خواهند به جای 
پیگیری مطالبات مردم قم، از 
8قم بعنوان نردبانِ رسیدن به  1
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دبیر کل مجمع هماهنگی پیروان امام ورهبری استان قم گفت: همانطور که در 
ایام تبلیغات انتخابات مجلس یازدهم در سال 1398 هم گفته شد، باید نسبت به 
کسانی که می خواهند به جای پیگیری مطالبات مردم قم، از قم بعنوان نردبانِ 
رسیدن به پست و مقام استفاده کنند و برای خود جایگاه و اعتبار کسب کنند، 
حساس باشیم. مـتأسفانه برخی با تصمیم های نادرست، قمِ مظلوم را به نردبانِ 

یکطرفه تبدیل کرده اند.
حجت الاسلام والمسلمین علی بنایی در ابتدای جلسه هفتگی مجمع هماهنگی 
پیروان امام ورهبری استان قم گفت: چند مناسبت و موضوع قابل توجه در هفته 

جاری و هفته گذشته داشتیم.
اول مراسم تنفیذ ریاست جمهوری توسط مقام معظم رهبری و مراسم تحلیف 
ریاست جمهوری منتخب  در مجلس شورای اسلامي بود. امیدواریم با آغاز به کار 
دولت جدید و معرفی کابینه کارآمد و توانمند، گام بلندی در حل مشکلات جامعه 
برداشته شود و با رأی اعتماد مجلس شورای اسلامی به وزرای جناب آقای رئیسی، 

شرایط تحقق دولت قوی  فراهم شود.
 حجت الاسلام بنایی افزود: مسئله دوم ، موضوع استعفای نماینده قم در مجلس 
شورای اسلامی ونامزدی تصدی پست شهرداری تهران توسط شورای اسلامی شهر 

تهران است. 
در اینجا چند نکته قابل توجه است:اول اینکه واقعاً دوست ندارم و شما هم طبعا 
دوست ندارید که از اشخاص نام برده شود ولی چون مسئله یک مصداق بیشتر ندارد 

من هرچه بخواهم اسم  نبرم، ولی شما به ناچار به آن منتقل خواهید شد.
وی افزود: اگر بخواهیم مطلب را به صورت شفاف  مطرح کنیم، باید بگوییم 
اصل ماجرا به انتخابات دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی حوزه انتخابیه قم 
بازمی گردد. با اعلام عدم حضور آقای دکتر لاریجانی در مسئله انتخابات، تحرکات 
جدیدی برای دستیابی به کرسی نمایندگی قم در مجلس صورت گرفت و نهایتاً با 

ورود کاندیدای استقراضی به قم، لیست سه نفره قم بسته شد.
حجت الاسلام بنایی سپس گفت: بنده در اواخر آبان سال ۱۳۹۸ در دیدار با یکی 
از بزرگان جریان اصولگرایی، گفتم ورود آقای زاکانی به قم  اولًا موجب واگرایی و یاس 
و ناامیدی نیروهای جوان و مومن و انقلابی خواهد شد و ثانیا این کار یک نوع توهین 
و تحقیر یک شهر یک میلیون و نیم نفری است، شهری که  همیشه در انقلاب محل 
زایش نیروهای انقلابی و تربیت کادرهای نظام بوده است، مضاف برآن؛ کاندیدای 
شما اهل و ساکن قم نیست و فقط در ایام تحصیل در دانشگاه با چند دانشجوی 
قمی هم دوره بوده است. ولی آن شخصیت محترم گفت این پیشنهاد دوستان بوده 
و بعلاوه آقای زاکانی در پردیسان قم منزل دارد و همین مقدار برای صدق سکونت 

در قم کافی می باشد
دبیرکل مجمع هماهنگی پیروان امام و رهبری در ادامه افزود: خوب! طبیعی بود 
که نیروهای انقلاب و تشکل های سیاسی باسابقه قم زیر بار این تحمیل نروند. ولی 
متاسفانه جمعی از دوستان ما درقم به مغلطه برخی از آقایان تهران گرفتار آمدند 
و دعوت از آقای زاکانی را کلید زدند .البته از همان ابتدا دوستان ما متوجه  بومی 

نبودن  وعوارض ناشی از آن بودند ولی چون »مرغ یک پا داشت«، این جریان 
توانست آقای زاکانی را به صندلی مجلس برساند.

حجت الاسلام بنایی با اشاره به اینکه اگرجوانان برومند قمی بتوانند در مصادر 
کلیدی نظام در هر سطحی موثر واقع شوند باعث سپاس وخوشحالی است نه گلایه 
وابراز نا سپاسی، گفت: ولی این  موضوع  در جایی است که شهروند قمی  به قم 
اعتقاد وباور داشته باشد ودلش برای رشد وآبادانی قم جوش بزند نه اینکه در حد یک 

مسافر عبوری از نعمات این سفره بهره مند گردد.
وی گفت:  آقای دکتر لاریجانی سه دوره پیاپی نماینده مردم شریف قم ورئیس 
مجلس شورای اسلامی بود که به اقرار موافق ومخالف، تراز ریاست مجلس را بالا 
برد و خدمات زیادی را برای توسعه و پیشرفت کشور و استان قم انجام داد. او با همه 
بی مهری ها وتحمل پرتاب کفش ومهر درسالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در جوار 
مرقد حضرت فاطمه معصومه )س(، وشنیدن انواع ناسزاها، باز هم افتخار نمایندگی 
مردم انقلابی قم را از دست نداد وهم چنان با صبرو متانت مثال زدنی خدمت رسانی 

به قم را ادامه داد .
حجت الاسلام بنایی با اشاره به اینکه آقایانی که قیم مآبانه برای قم عزیز تصمیم 
می گیرند باید از همان ابتدای امر، اسم ایشان را در لیست نامزدهای مجلس یازدهم 
از شهر تهران قرار می دادند تا بعداً با این محذورات مواجه نشوند، افزود: این که 
علی رغم  نهی صریح مقام معظم رهبری از ورود وتلاش نمایندگان به دولت وکارهای 
اجرایی، شورای محترم شهر تهران آقای زاکانی را از قم فرا می خواند، چه پاسخی 
خواهند داد؟  به قول آقای مصلحی  باید حساب هزینه وفایده اش را می کردند 
تا ناچار نشوند از سرمایه معنوی انقلاب هزینه کنند. از شواهد امر اجمالًا بدست 
می آید که بنا بر بی توجهی وبی اعتنایی به نهی رهبری است. زیرا رهبری به هیأت 
نظارت بر رفتار نمایندگان  ماموریت دادند که مراقبت کند تا کسی از مجلس به دولت 
نرود. حال آقایان چگونه می خواهند این کلام بدون قید وشرط را تخصیص ویا تقیید 

بزنند؟  الله اعلم
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی سپس گفت: البته آقای زاکانی با قم خدا 
حافظی کردند، اما اگر آقای دکتر قالیباف ریاست محترم مجلس، میزان حضور 
وغیبت آقای زاکانی در دوره نمایندگی  ویا تذکرمرحوم حسینیان، در صحن علنی  
را به اطلاع عموم می رساندند  نقش مهمی را در افزایش آگاهی های مردم ما ایفا 

می کردند.
حجت الاسلام بنایی گفت: خدمت آقای رئیسی هم عرض می کنیم در ابتدای 
تشکیل کابینه  که فشار زیادی هم روی شما هست، اجازه ندهید فرمایش صریح 
رهبری بر زمین بماند وقانون دور بخورد. تصور آقایان این است که ریاست جمهوری 

یک دوره ای است واز حالا دورخیز نموده اند .
وی گفت ذکر این نکته ضروری است که حلقه »خود انقلابی پندار«  به بهانه 
خالص سازی نیروهای انقلاب، در پی حذف نیروهای اصیل و وفادار  به نظام 
وانقلاب و تثبیت خود می باشد که مردم باید مراقبت کنند که سره از ناسره قابل 

تشخیص باشد.

انتقاد شدید علی بنایی از شهردار شدن زاکانی:

قمِ مظلوم را به نردبانِ یکطرفه تبدیل کرده اند 

 رئیس مجمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه های 
علمیه با اشاره به اینکه مبارزه با فساد نیاز به عزم جدی 
اصلی  شعارهای  از  یکی  دارد،گفت:  قوی  وکارگزاران 
سیستم  در  فساد  منفذهای  با  مبارزه  مردمی،  دولت 
اجرایی کشوربود و این کار بدون تشکیل کابینه قوی، 
امکان  دست،  پاک  و  شایسته  کارگزاران  جدی،  عزم 
علی  سید  والمسلمین  الاسلام  حجت  نیست.   پذیر 
اکبر حسینی نژاد در گفت وگو با ایرنا افزود: رهبر معظم 
انقلاب در مراسم تنفیذ رئیس جمهور نیز به ضرورت 
این  باید  جدید  دولت  و  کردند  تاکید  فساد  با  مبارزه 
سخنان را سرلوحه کار خود قرار داده و بسترهای فساد را 
در قوه مجریه بخشکاند. وی با بیان اینکه مبارزه با فساد 

به عزم جدی نیاز دارد،  ادامه داد: اگر مدیران دولت چه 
در سطوح بالا و میانی، سالم و ضد فساد نباشند، دولت 
در اجرای سیاست های خود موفق نخواهد شد، بنابراین 

باید در انتصاب مدیران دقت بسیاری صورت بگیرد.
رئیس مجمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه های 
علمیه از آمادگی این مجمع برای کمک فکری به دولت 
جدید خبر داد وگفت: این مجمع همانگونه که نقش 
مهمی در حضور پرشور مردم در صحنه انتخابات ایفا 

کرده، در ادامه آمادگی کمک به دولت را دارد.
حسینی نژاد گفت: برای تحقق دولت مردمی باید از 
ظرفیت نخبگان حوزوی و دانشگاهی استفاده شود، 
رئیس جمهور جدید نیز خود مقید به مشورت از نخبگان 

است و امید است به صورت عملی ایده ها و شعارهای 
دکتر رئیسی، تحقق پیدا کند. وی ادامه داد: مردم امروز 
از نظر اقتصادی با مشکل مواجه هستند و دولت جدید 
باید با برنامه ریزی منسجم و استفاده از افراد توانمند در 

جهت رفع این مشکلات اقدامات عاجل انجام دهد.
حوزه  فضلای  و  طلاب  نمایندگان  مجمع  رئیس 
های علمیه نیز گفت وگوی صادقانه با مردم و مقابله 
هوشمندانه با تبلیغات منفی و مخرب دشمنان را نیز 
گفت:  و  دانست  جدید  دولت  های  رسالت  دیگر  از 
رئیس جمهور جدید مشی مردمی دارد و امید است در 
ماموریت جدید نیز با حضور در میان مردم و کمک به رفع 

مشکلات آنها، تبلیغات منفی دشمنان را بی اثر کند.

رئیس مجمع نمایندگان طلاب و فضلای حوزه های علمیه: 

مبارزه با فساد نیازمند عزم جدی و کارگزاران قوی است
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

رکورد بی سابقه فوتی های کرونا در پیک پنجم

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم گفت:از ابتدای شیوع 
ویروس کرونا بیش از ۱۰ هزار بیمار کرونایی در بیمارستان امام 
رضا )ع(  تامین اجتماعی به شکل سرپایی وبستری خدمات 

دریافت نموده اند و مانیز تلاش کرده ایم به عنوان دومین تولید 
کننده درمان در کنار مجموعه درمان استان نسبت به تامین 
تجهیزات لازم،دارو و همچنین توسعه تخت های ویژه به درمان 
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استاندارقم:

مصرف صحیح منابع انرژی
 مسئولیت همگانی است 

استاندار قم با بیان اینکه در زمینه مصرف صحیح منابع انرژی مسئولیت همگانی داریم 
گفت: فرهنگ سازی در زمینه اصلاح الگوی مصرف در بخش کشاورزی و خانگی ضروری 
است.  به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی استانداری قم، بهرام سرمست در جلسه 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان طی سخنانی صرفه جویی در مصرف آب و اصلاح 
الگوی مصرف را ضروری دانست و اظهار داشت: یک مسئولیت همگانی در این زمینه 
داریم. وی با بیان اینکه مصرف آب در بخش کشاورزی و خانگی از  استانداردها بسیار بالاتر 

است افزود: باید در راستا اصلاح الگوی مصرف اقدام های فرهنگی لازم صورت پذیرد.
استاندار قم همچنین با اشاره به فعالیت های شرکت گاز در راستای انتقال گاز به شهرک 
صنعتی الغدیر، گفت: خوشبختانه به لحاظ زیرساخت های خدماتی شهرک های صنعتی 
در وضعیت خوبی قرار داریم. در این جلسه گزارش عملکرد شرکت شهرککهای صنعتی 
استان در زمینه انتقال پساب فاضلاب به شهرک های صنعتی، تامین و تفکیک آب شرب و 
فضای سبز شهر قم و نیز فعالیت های شرکت گاز در زمینه اقتصاد مقاومتی توسط مدیران 

دستگاه های اجرایی ارائه شد.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم خبرداد:

اتصال تمام روستاهای بالای
 ۲۰ خانواربه شبکه ملی اطلاعات 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم از ارایه آمار ارتباطی روستاهای استان در 
سامانه درگاه یکپارچه اطلاعات روستایی )دیار( خبر داد و افزود: تمام ۱۳۱ روستای بالای 

۲۰ خانوار استان به شبکه ملی اطلاعات و اینترنت پرسرعت متصل است. 
اطلاعات  یکپارچه  سامانه  عمومی  نسخه  اندازی  به راه  اشاره  با  پور  غلام  جواد 
 http://diiar.ir روستایی)دیار( اظهار داشت: عموم مردم می توانند با مراجعه به سایت
از آخرین وضعیت ارتباطی روستای مدنظر خود مطلع شوند. وی افزود: این سامانه در 
خصوص روستاهای بالای ۲۰ خانوار و بر اساس آخرین سرشماری مرکز آمار ایران به نمایش 
درآمده است و امکان مشاهده وضعیت ارتباطی روستاها شامل خدمات تلفن همراه، 
اینترنت ثابت، سیار و تلفن ثابت روستایی وجود دارد. رئیس شورای مدیران ارتباطات و 
فناوری اطلاعات قم در ادامه با اشاره به اتصال تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکه 
ملی اطلاعات و اینترنت پرسرعت تاکید کرد و افزود: دسترسی ۹۰ درصد روستاهای بالای 
۲۰ خانوار به تلفن ثابت و برخورداری تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار از پوشش حداقل 
یکی از کارورهای )اپراتورهای( همراه و دسترسی ۸۳ درصدی روستای های بالای ۲۰ 
خانوار به اینترنت پرسرعت ثابت و برخورداری ۵۷ درصدی روستاهای بالای ۲۰ خانوار از 
خدمات رومینگ بین اپراتوری از جمله اقدام های انجام شده در حوزه ارتباطات روستایی 
می باشد. وی تصریح کرد: اتصال تمام مدارس استان به شبکه ملی اطلاعات و اینترنت 

پرسرعت از اولویت های این اداره کل بود که با موفقیت انجام شد.
 

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم :

طرح اشک وصال در قم اجرا می شود
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم گفت: طرح اشک وصال 
همزمان با ماه محرم و عزاداری امام حسین)ع( در قالب برنامه های متنوع فرهنگی و 

مذهبی در قم برگزار می شود. 
ابوالقاسم مقیمی اظهار داشت: سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم بر اساس سنت 
همه ساله خود همپای شهروندان و همراه و دوشادوش آنها برنامه های متنوعی با عنوان 
طرح اشک وصال با مشارکت دیگر نهادهای استانی جهت بزرگداشت ایام حزن و اندوه ماه 
محرم در سطح شهر به اجرا می گذارد. مقیمی اضافه کرد: همه این موارد نشان دهنده این 

مطلب است که نزدیکترین راه وصل به معبود گریه بر حضرت سید الشهداست.
مدیرعامل فرهنگی شهرداری قم بخشی از برنامه های اجرایی این طرح را مورد اشاره 
قرار داد و گفت: ویژه برنامه حسینیه سیار اشک وصال که شامل برگزاری برنامه هایی نظیر 
مداحی، ذکر مصیبت، برگزاری تعزیه در جوار مساجد است، با همکاری کارگروه محراب 
مساجد با رعایت پروتکل های بهداشتی مقابله با کرونا در قالب این طرح اجرا خواهد شد.

وی افزود: برنامه کاروان ایثار نیز با برپایی مجالس روضه در جوار منازل خانواده شهیدان، 
جانبازان و ایثارگران دفاع مقدس از دیگر برنامه ها می باشد.
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معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خبرداد:

فردو روستای برتر قرآنی کشور

طرح صیانت و سیاست 
فریب 

 همانطور که در روزهای اخیر همگان شنیده اند، طرح 
صیانت از کاربران در فضای مجازی در مجلس شورای 

اسلامی مطرح شده است و بسیاری از مردم و همچنین صاحبنظران، کارشناسان 
و.... با آن مخالفت کرده اند و نظرات بسیاری پیرامون آن مطرح شده است. در این 
یادداشت، تلاش میشود از منظری دیگر به آن نگاه شود و به جای پرداختن به محتوای 
طرح، به نحوه پیگیری و ارائه آن نگریسته شود.  آنچه در ماههای اخیر بیش از هر چیزی 
در مورد نحوه ارائه و پیگیری طرح دیده شد، »سیاست فریب« بود. این سیاست در 
چند مقطع بروز و ظهور یافت. ابتدا پیش از انتخابات ریاست جمهوری گفته شد که 
فضای مجازی اساساً مسأله مردم نیست و آنچه مسأله مردم هست، بحث »معیشت« 
است. حتی در دوران تبلیغات انتخاباتی و در طی مناظرات انتخاباتی، کاندیداهای به 
اصطلاح اصولگرا که بعضی هم نماینده مجلس بودند، همگی بحث محدودیت را نفی و 
آن را اتهامی از سوی رقیب برای کسب رأی اعلام کردند و حتی خود را از فعالان فضای 
مجازی معرفی نمودند. اما بعد از پایان انتخابات و هنگامیکه خیالشان از رأی راحت 
شد، این طرح را در حالیکه کشور گرفتار انواع مشکلات معیشتی است، مطرح کردند 
و به دنبال تصویب آن هستند که این بیش از هر چیز سیاست فریب در قبال مردم را به 
ذهن متبادر میسازد. مقطع بعدی که این سیاست برای این طرح پی گرفته شد، هنگام 
طرح آن در مجلس بود. در حالیکه طبق قانون اساسی، طرحها باید به طور طبیعی به 
صورت علنی مطرح شود تا مردم در جریان آنچه که میخواهند برای آنها تصویب کنند، 
قرار گیرند، آن را در یک جلسه غیرعلنی مطرح کردند تا از چشم مردم به دور باشد و مردم 
متوجه مباحث نشوند. این در حالی است که این مجلس با شعار شفافیت شکل گرفت 
که حتی معتقد بودند که باید رأی نمایندگان برای همه مسائل شفاف و روشن بیان شود، 
اما هنگام طرحی که اساساً نیازی به این مخفی کاری را ندارد، همه شفافیتها را کنار 
میگذارند و سیاست فریب را در پیش میگیرند تا بتوانند خواسته خود را عملی سازند. 
در گام بعدی برای فریب هم، طرح را به اصل ۸۵ قانون اساسی ارجاع میدهند تا در 
کمیسیون فرهنگی مطرح و تصویب شود و اساساً مردم در جریان آن قرار نگیرند. در 
گام سوم، سیاست فریب در مورد خود طرح پیگیری شده است و در حالیکه طراحان 
طرح به دنبال محدودیت فضای مجازی برای کاربران هستند، طرح خود را صیانت از 
کاربران اعلام میکنند تا ماهیت اصلی طرح به زعم آنان برای مخاطبان مخفی بماند، 
گو اینکه در معدود مصاحبه هایی که طراحان طرح انجام دادهاند، نشانهای محدودیت 
برای فضای مجازی از سخنان آنان کاملًا آشکار است. لذا به نظر میرسد سیاستی که 
عده ای در پیش گرفته اند، »سیاست فریب« است. پیشینه این سیاست نشان میدهد 
که در تاریخ اسلام بیش از همه این سیاست را بنیامیه اعمال مینمود. آنها همواره تلاش 
داشتند با انواع حربه ها، مردم را بفریبند و از این طریق حکمرانی خود را پیش ببرند 
و این شایسته حکومتی که مدعی پیروی از حکومت علوی که سرلوحه آن صداقت و 
شفافیت در برابر مردم بود، نیست. امید است این رویه تغییر کند و مسئولان امر به جای 

سیاست فریب، سیاست صداقت و شفافیت را در برابر مردم پیش گیرند.

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم خبرداد:

تخفیف ۲5 درصدی پرداخت نقدی عوارض 
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با دعوت از شهروندان قمی برای 
پرداخت عوارض گفت: شهروندانی که عوارض خود را نقدی پرداخت کنند از تخفیف 
۲۵ درصدی برخوردار می شوند. محمد وحیدنیا در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به 
افزایش تخفیف پرداخت عوارض نقدی اظهار داشت: با توجه به لایحه ارسالی توسط 
شهرداری و تصویب شورای اسلامی شهر، شهروندانی که نسبت به پرداخت نقدی 
عوارض خود اقدام کنند مشمول ۲۵ درصد کاهش عوارض )تخفیف( می شوند. وی 
با بیان اینکه پرداخت نقدی در گذشته مشمول ۱۵ درصد تخفیف بود که با توجه به 
مصوبه جدید، پرداخت نقدی مشمول ۲۵ درصد تخفیف می شود، گفت: با توجه به 
ارسال پیامک های عوارض عمران شهری به مالکین املاک، از شهروندان تقاضا داریم 

نسبت به پرداخت عوارض نوسازی و عمران شهری و بها خدمات پسماند اقدام کنند.
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم ابراز کرد: شهروندان محترم می توانند 
این عوارض را از طریق لینک موجود در پیامک های ارسالی یا مراجعه به سامانه قم یار به 

آدرس qom.ir و یا مراجعه حضوری به مناطق هشتگانه پرداخت کنند.

بشیر معتمدی*
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رئیس قوه قضاییه: 

دیوان عالی کشور
 جای مصلحت اندیشی نیست

رئیس قوه قضاییه گفت: دیوان عالی کشور جای مصلحت اندیشی نیست و باید بر 
اساس مرّ قانون و استنباط قضات صاحب نظر دیوان، رأی وحدت رویه صادر شود. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در سی 
و نهمین روز مسئولیت خود در دستگاه قضا صبح امروز به مدت سه ساعت در دیوان 

عالی کشور حضور یافت.
وی همچنین در نشست هیئت عمومی دیوان عالی کشور حضور یافت و از نزدیک در 

جریان روند صدور رأی وحدت رویه درباره یکی از موضوعات مهم قضایی قرار گرفت.
رئیس قوه قضاییه طی سخنانی در نشست هیات عمومی دیوان عالی کشور از این 
دیوان به عنوان بالاترین مرجع قضایی یاد کرد و وظایف مهم این مجموعه را نظارت بر 
احکام دادگاه ها و صدور رأی وحدت رویه درباره موضوعات قضایی مورد اختلاف عنوان 

کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با تاکید بر تقویت نظارت بر احکام دادگاه ها 
در کنار رسیدگی به فرجام خواهی ها و اعاده دادرسی ها و اعمال ماده ۴۷۷ به مسئولان 
و قضات دیوان توصیه کرد برای جلوگیری از نقض مکرر آراء قضایی صادره، آرایی که به 
دلیل اشکالات ماهوی و شکلی از سوی دیوان نقض می شود را مورد آسیب شناسی قرار 
دهند. رئیس دستگاه قضا تاکید کرد: دیوان عالی هرچند وقت یک بار اشکالاتی که 
در آراء قضایی مشاهده می کند که به صورت مکرر اتفاق می افتد را به ستاد قوه قضاییه 
اعلام نماید تا هم در دستور کار آموزشی قرار گیرد و هم در صورت لزوم با صدور بخشنامه 

و دستورالعمل از تکرار آن جلوگیری شود.
محسنی اژه ای درباره وظیفه دیگر دیوان عالی کشور برای صدور رای وحدت رویه 
درباره مسائلی که مورد برداشت و تفاسیر مختلف قرار می گیرند، به قضات دیوان عالی 

توصیه کرد از مصلحت اندیشی در اظهارنظر درباره این موضوعات اجتناب کنند.
رئیس قوه قضاییه گفت: دیوان عالی کشور جای مصلحت اندیشی نیست و باید بر 

اساس مرّ قانون و استنباط قضات صاحب نظر دیوان، رای وحدت رویه صادر شود.
محسنی اژه ای همچنین با اشاره به شفاف نبودن برخی قوانین که موجب برداشت ها 
و تفاسیر مختلف می شود از قضات دیوان عالی کشور خواست هرجا به قانونی برخورد 
کردند که به دلیل فقدان صراحت موجب اختلاف می شود، نظر کارشناسی خود را برای 

اصلاح قانون توسط مجلس اعلام کنند.
رئیس دستگاه قضا تاکید کرد: قوانینی که وضع می شوند باید صراحت و شفافیت 
مورد  باید  که  نیستند  شفافیت  این  دارای  قوانین  برخی  گاهی  اما  باشند،  داشته 

آسیب شناسی قرار گیرند.
محسنی اژه ای همچنین با تقدیر از تشکیل شورای علمی در دیوان عالی کشور 
برای بررسی کیفی احکام دیوان و آراء وحدت رویه در عین حال متذکر شد که این شورا 
نمی تواند رای وحدت رویه را تصویب کند بلکه این کار از وظایف هیئت عمومی دیوان 
است. رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: آنچه از سوی دیوان عالی به عنوان حکم یا 
رای وحدت رویه صادر می شود باید واجد استدلال های قوی و شفاف و دقیق باشد تا 

خود این آراء موجب برداشت ها و تفاسیر مختلف نشود.
 

قاضی زاده هاشمی: 

قطع زنجیره کرونا نیازمند
 ۱۴۰ میلیون دُز واکسن است

عضو ستاد ملی مبارزه با کرونا، قطع زنجیره انتقال کرونا را نیازمند تزریق ۱۴۰ میلیون 
دُز واکسن دانست و گفت: باید همه مردم جهان واکسینه شوند تا امیدوار به قطع زنجیره 

کرونا بود. 
»سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی«، مساله اصلی فعلی کشور را تامین و تزریق 
واکسن کرونا عنوان و اظهار کرد: دولت باید برنامه اجرایی مشخصی برای واکسیناسیون 

عمومی فراهم کند.
وی گفت: در این راستا در یک ماه گذشته آیت الله رییسی جمعی از جمله بنده را 
مامور کردند که برای ساماندهی مقابله با کرونا بسته مدیریتی آماده کنیم که بخشی از 

آن آماده شده است.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس افزود: البته اجرای این بسته نیز راحت نیست 
چرا که حجم واکسن تولید داخل کافی نیست از سوی دیگر جنگ تهیه واکسن کرونا در 

دنیا وجود دارد و ما همچنان به واردات واکسن نیاز داریم.
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا با تاکید بر اینکه واکسیناسیون سراسری نیازمند همت 
همه جانبه است،   گفت: باید وزارت امور خارجه، وزارت بهداشت،  درمان و آموزش 
پزشکی و سازمان ها و نهادهای موثر دراین باره دست به دست هم بدهند تا موفق به 

اجرای واکسیناسیون تمام مردم کشور شویم.
قاضی زاده هاشمی خاطرنشان کرد: باید حدود ۱۴۰ میلیون دُز واکسن به مردم تزریق 
شود تا زنجیره کرونا در داخل کشور قطع شود. در عین حال تا زمانی که زنجیره جهانی 

کرونا قطع نشود، قطع زنجیره داخلی بی معنی است.
وی با بیان اینکه تاکنون در کشور حدود ۲۰ میلیون دُز واکسن کرونا به مردم تزریق 
شده است، گفت: فاصله تا واکسیناسیون سراسری همه مردم خیلی زیاد است. در 
عین حال اینگونه نیست که اگر فقط مردم یک کشور واکسینه شوند، زنجیره کرونا قطع 

خواهد شد. بلکه باید همه مردم دنیا واکسینه شوند تا امیدوار به قطع زنجیره کرونا بود.
نماینده مردم مشهد و کلات درباره واکسیناسیون کودکان و نوجوانان برای جلوگیری 
از شیوع کرونا گفت: طبق تحقیقات سازمان بهداشت جهانی بین پیک های کرونا و 
بازگشایی مدارس و دانشگاه ها ارتباطی برقرار نشده است. حتی برخی از کشورها در 
اوج شیوع کرونا کمتر از یک هفته مدارس را تعطیل کردند. باید این موضوع بررسی شود 

که بسته بودن مدارس تا چه میزان از شیوع ویروس کرونا جلوگیری می کند.
عضو ستاد ملی مبارزه با کرونا در پاسخ به این سوال که وقتی ویروس کرونا دلتا سبب 
مبتلا شدن کودکان هم می شود، چه الزامی به بازگشایی مدارس است، تصریح کرد: 
این موضوع را رد نمی کنم اما هنوز مشخص نیست که بسته بودن مدارس سبب عدم 
ابتلا دانش آموزان شده یا خیر. زیرا محل ابتلای کودکان فقط مدرسه نیست بلکه رفت 

وآمد پدر ومادر و رفتن به بیرون از خانه هم می تواند سبب ابتلای کودکان شود.
و  مدارس  تعطیلی  میزان  تاثیر  است  قرار  اینکه  به  اشاره  با  هاشمی  زاده  قاضی 
دانشگاه ها درباره کاهش شیوع و تلفات کرونا توسط آموزش و پرورش بررسی شود، 
عنوان کرد: در این باره هنوز جمع بندی نهایی نشده و گزارش کاملی وجود ندارد و 
آنچه مطرح است بر اساس داده هایی است که وزارت بهداشت، وزارت آموزش و پرورش 

و سازمان جهانی بهداشت مطرح می کنند.

 هشدار دوباره تأمین اجتماعی درخصوص کلاهبرداری از بیمه شدگان؛

مراقب کلاهبرداری به بهانه
 کارت هوشمند باشید 

سازمان تامین اجتماعی در خصوص کلاهبرداری از بیمه شدگان هشدار داد که 
مراقب کلاهبرداری به بهانه کارت هوشمند باشید. 

به گزارش روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، هر نوع تماس تلفنی یا مراجعه 
حضوری افراد و یا نمایندگان شرکت هایی تحت عنوان همکار سازمان تأمین اجتماعی 
برای تقاضای وجه در قبال ارائه کارت هوشمند درمان و هر خدمت بیمه ای و درمانی 

قطعا کلاهبرداری است و هرگز از سوی این سازمان انجام نمی شود.
علیرغم هشدارهای مکرر سازمان تأمین اجتماعی و تأکید این سازمان مبنی بر اینکه 
هیچگاه تماسی از سوی این سازمان برای دریافت وجه در قبال خدماتی از قبیل ارائه 
کارت هوشمند درمان، کارت طلایی و... با بیمه شدگان و بازنشستگان انجام نمی شود، 
متاسفانه شاهد فریب برخی از بازنشستگان و بیمه شدگان توسط افراد کلاهبردار 

هستیم.
بیمه شدگان و بازنشستگان توجه داشته باشند که در مواردی کلاهبرداران پس از 
دسترسی به برخی اطلاعات افراد از قبیل نام و نام خانوادگی، کد ملی، نشانی و شماره 
تلفن افراد و یا شعبه محل بیمه پردازی اقدام به تماس و مراجعه می کنند و لازم است 
که عموم مردم و بویژه بیمه شدگان و بازنشستگان به صرف مشاهده برخی اطلاعات 
و یا ظاهر موجه افراد فریب نخورند و در صورت مواجه با هر نوع درخواست مشکوک، 

بلافاصله موضوع را به پلیس اطلاع دهند.
بار دیگر از بیمه شدگان و بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی درخواست می شود، 
توجه داشته باشند که الکترونیکی شدن نسخه نویسی و حذف دفترچه های تأمین 
اجتماعی به هیچ عنوان منجر به دریافت وجه از بیمه شدگان و بازنشستگان به منظور 

ارائه کارت نخواهد شد.

خوره تحریم
 بر اقتصاد ایران

سود خالص به قول ما ایرانی ها کاسبی و به قول کفار 
بیزینس در دنیا به طور معمول زیر ۵درصد است و سود 

بالای ۵درصدعالی و بالای ۱۰درصد فوق العاده است.
بهترین  در  معمولًا  و کار  کسب  سوددهی  نرخ  که  دنیائی  در  تحریم ها  دلیل  به 
بین ۲۵  باید  می فروشیم  دنیا  به  که  کالائی  هر  ما  حداکثر ۱۰درصداست،  شرایط 
تا۳۰درصدارزان تر بدهیم و اگر بخواهیم کالائی را بخریم باید بین ۱۵ تا ۲۰درصد بیشتر 
پرداخت کنیم. کالائی را که می توانیم با کشتی ایرانی ارزان تر حمل کنیم، اجباراً باید از 
کشتی و بیمه گرانتر خارجی استفاده کنیم. ماشین آلات و تجهیزاتی که تولید کننده 
خارجی دم قسط یا با شرایط نقد و اقساط می خرد، رقیب ایرانی او باید علاوه بر خرید 
گرانتر ۱۰۰درصد وجه آن را پیشاپیش نقدی بدهد، به علاوه از گارانتی و خدمات بعد از 
فروش هم محروم است. برای جابه جایی ارز به جای استفاده از نظام بانکی و پرداخت 
کارمزد چند دهم درصدی باید به صرافان و دلالان بین ۵ تا ۱۰درصد حق دلالی بدهیم. 
دلار دبی، دلار استانبول، دلار هرات و غیره هر کدام نرخ خود را دارند، مثلًا دلار هرات 
بین ۱۰۰۰ تا ۱۵۰۰ تومن برای صادرکننده ایرانی گرانتر تمام می شود تازه اگر در این 
مبادلات بخت یار باشد و پول وسط راه در این مسیرهای غیر رسمی به اصطلاح هاپولی 

نشود.
سیاهه پرداخت هزینه های نجومی جزء به جزء تحریم چنان بلند بالا و متنوع است 
که امکان محاسبه تقریبی تمامی آن  وجود ندارد. سوال: این هزینه های سرسام آور از 
چه منبعی پرداخت می شود؟ چطور یک تولید کننده ایرانی در شرایطی که سود معمول 
کسب و کار در دنیا حدوداً ۵درصد  است در قیاس با رقبای خارجی این همه هزینه 
اضافی پرداخت می کند و همچنان سرپاست؟ جواب: پرداخت زیان از مایه چطور؟ در 

زیر به چند مورد مهم از مایه خوری اشاره می شود.
- دولت سالانه ده ها میلیارد دلار یارانه پنهان انرژی به بخش تولید پرداخت می کند. 

این یارانه اگرچه هزینه تولید را کاهش می دهد اما یک نوع از مایه خوری پنهان است.
- تولید کننده باید هر ساله به اندازه استهلاک ماشین آلات و تاسیسات مبلغی بابت 
ذخیره استهلاک کنار بگذارد تا بعد از مستهلک شدن آنها، ماشین آلات نو را جایگزین 
کند، که در شرایط فعلی نگه داشتن چنین مبلغی امکان پذیر نیست در نتیجه با مستهلک 

شدن خطوط تولید، کارخانه هم تعطیل می شود.
- تنگنای مالی موجب می شود همه منابع مالی تولیدکنندگان صرف امور جاری و سرپا 
نگه داشتن تولید شود در نتیجه ایجاد طرح های توسعه عملًا منتفی می شود و به تبع 

دیگر خبری از رشد نیست.
- صادرات و مصرف داخلی محصولات کشاورزی که عمدتاً حاصل آبیاری غیرکارآمد 
از ذخیره صدها ساله منابع آبی که متعلق به نسل های آتی است، یکی از بدترین مایه 

خوری هاست.
- یکی از تبعات تنگنای مالی بخش تولید، شل شدن رعایت ضوابط زیست محیط 

زیستی است، که یکی از غیرقابل جبران ترین انواع مایه خوری است.
- اتخاذ استراتژی خودکفائی )بخوانید خود ویرانگری( برای مقابله با تحریم های پایان 

ناپذیر، مثل چاه ویل در حال بلعیدن منابع کمیاب و پایان پذیر کشور است.
- دور زدن تحریم ها یکی از سرچشمه های اصلی فساد است، این فساد علاوه بر ایجاد 
هزینه های نجومی، پایه های اخلاق و سرمایه اجتماعی ملت را مثل موریانه خورده و 
می خورد. آشکارترین جلوه مایه خوری لاغر شدن و پسرفت بی وقفه اقتصاد ایران است، 
روند کوچک شدن مستمر اقتصاد تا بی نهایت نمی تواند ادامه یابد، با ادامه وضع موجود 
دیر یا زود کمر اقتصاد ایران در نقطه ای شکسته خواهد شد. هر سیستمی که در دوره ای 
طولانی خرجش بر دخلش غلبه کند حتی اگر انقلابی ترین انسان های کره زمین متولی 
آن اقتصاد باشند، فروپاشی سرنوشت محتوم آن خواهد بود. فروپاشی شوروی سابق 
عینی ترین مصداق سبقت خرج بر دخل در دوره ای طولانی بود، اقتصادی که چند دهه 
قبل از فروپاشی به مراتب از اقتصاد امریکا بزرگ تر بود، به علت عدم توازن در دخل و خرج 

مثل شمع آب شد، همان طور که اقتصاد ما در حال آب شدن است.
بر آن کدخدا زار باید گریست    که دخلش بود نوزده، خرج بیست

استاد دانشگاه 

آیت الله سید محمد سجادی:

 رئیس جمهوری جدید به بافت فرسوده 
دولت پایان دهد

یکی از فقهای حوزه علمیه قم از دکتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری جدید کشور 
خواست با استفاده از ظرفیت جوانان نخبه و صاحبان فن، به بافت فرسوده دولت پایان 

داده و نسل جدیدی از مدیران توانمند را وارد عرصه خدمت گذاری کند. 
آیت الله سید محمد سجادی خاطرنشان کرد: اینکه حدود ۴۰ سال یک فرد وزیر و یا 
صاحب فلان منصب اجرایی باشد، کاری از پیش نمی رود، امروز باید نسل جدیدی از 
مدیران انقلابی و متدین در کشور روی کار بیایند تا شاهد تحولات بیشتر در عرصه عمران 

وآبادی و رفع مشکلات مردم باشیم.
وی ادامه داد: البته طبیعی است که هر حرکت و راه حقی، بیان آن هم سخت و اجرای 
آن مشکل تر است، ولی نباید هراسید، خداوند کمک می کنند و مردم هم اگر خدمت 

صادقانه ببینند قطعا حمایت و دعا خواهند کرد.
وی با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در مراسم تنفیذ رئیس جمهور جدید گفت: 
همانگونه که رهبر معظم انقلاب فرمودند، دولت جدید باید مظهر وفاق ملی و عبور از 

تقابل ها وکشمکش های سیاسی بی حاصل باشد.
آیت الله سجادی خاطرنشان کرد: آقای رئیسی امروز رئیس جمهور همه مردم ایران، 
احزاب و گروههای سیاسی، موافقان ومخالفان و حتی کسانی که به ایشان رای ندادند، 
می باشد، امید است برای تحقق دولت مردمی از ظرفیت همه نخبگان و توانمندان با هر 

گرایش سیاسی استفاده شود.
وی امانت و قدرت را دو اصل اساسی و قرانی برای یک کارگزار دانست و گفت: دولت 
مردمی دکتر رئیسی باید متشکل از افراد قوی امین باشد، ممکن است کسی امین باشد 

ولی قدرت اجرایی و مدیریتی قوی نداشته باشد، این برای مسئولیت مناسب نیست.
آیت الله سجادی همچنین گفت: خطر افراد "قوی غیر امین" از انسان های "امین 
غیرقدرتمند" برای نظام بیشتر است، گفت: اگر افرادی که قدرت بالایی دارند ولی امانت 

دار خوبی نیستند، در راس امور مدیریتی قرار بگیرند نظام را به قهقرا می برند.
وی ادامه داد: خواسته اصلی از دکتر رئیسی این است که در چینش افراد و مدیران اعم 
از وزرا، استانداران، فرمانداران و سایر سطوح از انسان های قدرتمند امین و شایستگان 
صادق استفاده کند. وی ادامه داد: ممکن است این فرد قوی امین از نظر سیاسی 
مواضع متفاوتی داشته باشد و یا حتی به رئیس جمهور هم رای نداده باشد ولی شایسته 
سالاری از یک سو و قسم رئیس جمهور در جهت عمل به قانون اساسی حکم می کند که 
از این افراد برای امور مدیریتی استفاده شوند. آیت الله سجادی بیان داشت: تحقق شعار 
تشکیل دولت مردمی را مردم باید در عمل ببینند. آیت الله  سجادی با اشاره به مشکلات 
مردم شرایط کنونی گفت: تحریم ها و بیماری کرونا و مشکلات دیگر دست به دست هم 
داده تا متاسفانه امروز مردم از نظر اقتصادی وضعیت مناسبی نداشته باشند، تمام تلاش 

و اهتمام دولت جدید باید رفع این مشکلات باشد.
 

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران:

سپاه تمامی توطئه های دشمنان
 را نقش بر آب کرد

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی تمامی توطئه ها و نقشه های دشمنان را نقش بر آب کرده و در هیچکدام از آنها 

موفق نشدند. 
سردار علی فدوی روز سه شنبه در آیین تکریم و معارفه فرمانده و جانشین سپاه حضرت 
عباس)ع( استان اردبیل در سالن ولایت سپاه اردبیل افزود: دشمنان  و در راس آن آمریکا 
بعد از پیروزی انقلاب اسلامی هزاران توطئه و شیطنت علیه نظام اسلامی ایران کرده اند 

و همیشه و در همه حال خودشان شکست خورده اند.
 وی با بیان اینکه حق و باطل همیشه در حال جنگ و مبارزه است، اظهار کرد: نظام 
اسلامی ایران چون حق است در مقابل باطل همیشه پیروز خواهد شد چرا که غلبه و 
پیروزی حق بر باطل وعده الهی است. وی  خدمت به مردم را عبادت دانست و بیان کرد: 
تمامی پاسداران به ویژه فرماندهان سپاه همیشه در کنار مردم و خدمتگزار ملت هستند و 

تلاش می کنند با همراهی و همدلی مردم مشکلات جامعه را حل کنند.
وی با اشاره به شهادت بیش از ۴۰ هزار پاسدار در راه نظام و کشور اضافه کرد: لباس 
پاسداران لباس مقدسی است و باید قدر و منزلت شهدا، خانواده های شهدا، جانبازان و 

ایثارگران همیشه و در همه حال نگه داشته شود.

اخبار

 
رئیس جمهور پس از حضور میدانی در یکی از مراکز تزریق واکسن کرونا، 9 دستور 

در جلسه ستاد مقابله با کرونا صادر کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، پس از بازدید روز حجت الاسلام 
سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور، از یکی از مراکز تزریق واکسن و نیز بخش 
کرونای بیمارستان امام خمینی )ره( تهران، جلسه اضطراری ستاد کرونا به ریاست 

رئیس جمهور برگزار شد.
حجت الاسلام رئیسی در این جلسه، پس از استماع گزارش اعضای ستاد، با 
توجه به تشدید وضعیت بیماری کرونا در کشور و افزایش شیوع و ابتلا در روزهای 

گذشته، دستورات فوری برای مقابله و مهار کرونا صادر کرد.
تأمین فوری اقلام درمانی، بالاخص سرم و اکسیژن، بازنگری در پروتکل های 
بهداشتی و تعیین ضمانت اجرا برای آن، تمهید واردات واکسن به میزان مورد نیاز 
به منظور قطع زنجیره انتقال تا قبل از آغاز فصل سرما، تأمین ارز لازم برای واردات 

واکسن بدون محدودیت از جمله دستورات مهم رئیس جمهور در این جلسه بود.
ارائه خدمات  برای  نیروهای مسلح  و  سازماندهی جدید ظرفیت های مردمی 
درمانی و اقدامات پیشگیرانه، بازطراحی و ارتقای طرح شهید حاج قاسم سلیمانی 
و اجرای آن، چند شیفته شدن مراکز تزریق واکسن به منظور پیشگیری از ازدحام و 
تسریع در انجام واکسیناسیون، اولویت در پرداخت مطالبات معوقه کادر درمان و 
افزایش نیروی انسانی کادر درمان با استفاده از ظرفیت دانشجویان دانشکده های 
پزشکی و پرستاری و نیروهای داوطلب مردمی از دیگر دستورات حجت الاسلام 
رئیسی در جلسه اضطراری ستاد کرونا بود. همچنین در این جلسه، مقرر شد که به 
منظور کنترل پیک پنجم کرونا، قرارگاه مبارزه با کرونا جزئیات تعطیلات هفته آتی را 

بررسی و جهت تصویب، پیشنهاد نماید.
گفتنی است، کمیته ویژه مقابله با کرونا که با دستور روز شنبه رئیس جمهور تشکیل 
شده است، طرح جامع تحول در نحوه مقابله با ویروس کرونا شامل راه حل های 

کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت را به ستاد ملی کرونا ارائه خواهد کرد.
تمهیدات لازم برای تسریع در واردات واکسن به کار گرفته شود

رییس جمهوری  همچنین در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت پس از 
بحث و بررسی آخرین وضعیت تامین منابع ارزی واردات واکسن کرونا، دستور داد 
همه اقدامات و تمهیدات لازم برای تسریع در تامین منابع لازم برای واردات واکسن 

به میزان مورد نیاز با اولویت به کار گرفته شود. 
در این جلسه گزارشی از وضعیت میزان ذخایر کالاهای اساسی ارائه و با توجه 
به وضعیت بسیار مناسب کالاهای موجود در بنادر، مقرر شد، تامین ارز این کالاها 
پیگیری شده و جریان انتقال و توزیع کالاها در سطح کشور بدون وقفه به گونه ای 
ادامه یابد که در آینده نزدیک شاهد بهبود وضعیت دسترسی به کالاها در سراسر 

کشور باشیم.
و  کالاها  ترخیص  فرآیند  وضعیت  آخرین  نیز  بنادر  از  کالا  انتقال  موضوع  در 
مجموعه اقدامات لازم برای سرعت بخشیدن به این امر مطرح و مقرر شد دستگاه 
های اجرایی مربوطه با جدیت موضوع را پیگیری و به روند ترخیص و انتقال کالا از 

گمرکات سرعت ببخشند.
رییس جمهوری همچنین در این جلسه بر لزوم اصلاح فرآیند تخصیص ارز لازم 
برای واردات کالا و نیز راهکارهای تسریع در ترخیص و انتقال کالا به داخل کشور 

تاکید کرد.
ایران همواره نسبت به رفع مشکلات عراق دغدغه مند بوده است

رئیسی  همچنین روز سه شنبه در دیدار "فواد حسین" وزیر امور خارجه عراق با 
تشکر از دعوت نخست وزیر عراق برای شرکت در "نشست کشورهای همسایه عراق" 

گفت: اقدام عراق برای برگزاری این نشست اقدام مبارکی است.
رییس جمهوری با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی ایران همانگونه که گفت وگو 
بین کشورهای منطقه برای حل و فصل مسائل فیمابین و بهبود روابط را امنیت ساز 
و ثبات ساز می داند، دخالت بیگانگان در امور منطقه را نیز تنش زا و تهدیدزا تلقی 
می کند، افزود: همکاری و هم افزایی کشورهای منطقه بدون دخالت بیگانگان، 
شرط لازم برای پایداری امنیت منطقه و نیز برقرای آرامش در کشورهای منطقه و 
تامین رفاه برای ملت های منطقه است. رییسی با بیان اینکه ایران همواره نسبت 
به رفع مشکلات عراق حساس و دغدغه مند بوده است، اظهار داشت: ایران رشد و 

پیشرفت عراق را رشد و پیشرفت خود می داند.

پس از بازدید از بخش کرونای بیمارستان امام صادر شد؛

۹ دستور رئیسی در جلسه اضطراری ستاد مقابله با کرونا

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت:  هیچ راهی 
جز اعمال محدودیت های شدید برای قطع زنجیره بیماری 

کرونا نداریم.
کمیسیون  ویژه  نشست  از  پس  رئیسی  دکترعلیرضا 
با  اختصاصی  مصاحبه  در  مجلس  درمان  و  بهداشت 
خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما، به گسترش شیوع کرونا 
و نیاز به اقدامی قوی و سریع برای مقابله با آن اشاره کرد 
و افزود: به همین منظور رئیس مجلس شورای اسلامی 
در نامه ای به رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
خواستار تشکیل جلسه ای شد تا در آن نظرات کارشناسان 
برای مقابله با بیماری کرونا مورد بررسی قرار گیرد تا یک 

پیشنهاد مشخص تعیین شود.

حضور  با  جلسه ای  هم  جلسه  این  از  پس  گفت:  وی 
موجود  شرایط  برای  تا  می شود  برگزار  جمهور  رئیس 
تصمیمی گرفته شود. سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
تصریح کرد: هیچ راهی برای مقابله با کرونا وجود ندارد، 
جز اینکه ما به سمت محدودیت های شدید برویم. رئیسی 
گفت: منظور من از محدودیت های شدید تعطیلی مطلق 
ها،  مسافرت  برای  شدید  محدودیت های  بلکه  نیست، 
بهداشتی  دستورالعمل های  رعایت  و  تجمع ها  ترددها، 
مثل زدن ماسک، بیماریابی و ... است. وی افزود: برای 
حمایتی  بسته های  باید  شدید  محدودیت های  اعمال 
برای اصناف درنظر گرفته شود و موضوعاتی مثل مالیات، 
کرایه ها و چک های برگشتی آن ها هم مدنظر قرار گیرد تا 

بتوان به تصمیمی قاطع در این مورد رسید. سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا، شهر مشهد را نمونه ای از کم 
و گفت: هم  دانست  کرونا  بیماری  با  مقابله  به  توجهی 
اکنون بیمارستان های مشهد خیلی شلوغ و از طرف دیگر 
هتل های مشهد هم ۷۰ درصد پر است. رئیسی با اشاره 
به اینکه شلوغی حرم و بازار مشهد سبب شیوع بیماری 
کرونا می شود، افزود: ۳۰ درصد بیماران بستری در مشهد 
از خارج از استان هستند که در این شهر به بیماری کرونا 
مبتلا شده اند.  وی گفت: بدین ترتیب لازم است تا پروازها، 
ظرفیت  و  اتوبوس ها  حتی  و  شخصی  خودرو های  تردد 
هتل ها مورد بازنگری قرار گیرد و ورودی شهر ها کمتر شود 

تا بتوانیم با قطع زنجیره کرونا آرامش را بازگردانیم.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا :

راهی جز محدودیت های شدید برای مقابله با کرونا نداریم 

 سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: رئیس جمهور باید مدیرانی انتخاب کند 
که متخصص، متعهد، کارآمد، ضد فساد باشند و بر اساس لیاقت و شایستگی ها انتخاب 

شوند.
کمال سجادی درباره چگونگی ترکیب کابینه دولت سیزدهم برای محقق کردن شعار دولت 
مردمی و گرفتار نشدن به کاستی ها و خطاهای دولتِ روحانی، گفت: رئیسی در انتخابات 
و مبارزات انتخاباتی، شعارهای بسیار خوبی داده است، همچنین با توجه به انتظارات 
مردم و نخبگان، می طلبد که او در انتخاب مدیران خود بر اساس آنچه گفته  عمل کند.  
وی افزود: نظام مدیریتی در کشور به ویژه در دو دوره اخیر طوری بود که انتخاب مدیران 
از سطح وزرا گرفته تا سایر مدیران کلیدی با ضابطه مناسب و دقیقی صورت نمی گرفت از 
این رو با مشکل جدی مواجه بود.  سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری با بیان اینکه 
بخشی از ناکارآمدی دولت گذشته به نوع انتخاب مدیران برمی گردد، اظهار کرد: ناکارآمدی 
مدیریتی باعث شد که ما دچار مشکلات عدیده ای شویم، از ظرفیت های خدادادی کشور 
غافل شدیم و همچنین از ظرفیت هایی که مقام معظم رهبری در نظریه اقتصادی و شعارهای 
این سال ها دادند به نحو مطلوب استفاده نکردیم.  سجادی اضافه کرد: در نتیجه ناکارآمدی 
مدیران و انتصابات مشکل دار و اشتباهی که صورت گرفت، مسئولان نتوانستند کشور را 
آنطور که باید و شاید اداره کنند.  وی گفت: شایسته است رئیسی مدیرانی انتخاب کند که 
متخصص، متعهد، کارآمد، ضد فساد باشند و بر اساس لیاقت و شایستگی ها انتخاب شوند. 
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری تصریح کرد: شخصا در ماموریت هایی که به 
عنوان سفیر داشتم، دیدم کشورهایی که دچار مشکلات عدیده بودند و حتی تورم بالای 

۶۰۰ درصد داشتند، با تغییر مدیریت ها بر مشکلات خود فائق آمدند. 
سجادی بیان کرد: کشور ترکیه در همسایگی خودمان، دچار مشکلات اقتصادی و کاهش 
پول فراوانی بود که با این اقدام توانست موانع را از مسیر خود برطرف کند. علاوه بر این 
کشورهای دیگری از جمله فیلیپین موفق شدند با تغییر مدیریت ها از ظرفیت های کشورشان 
به خوبی استفاده کنند.  وی با اشاره به اینکه در کشور ظرفیت های مهمی داریم، تاکید 

کرد: ظرفیت خدادادی و منابع ما در کنار ظرفیت مدیریتی خوبی که داریم فرصت بسیار 
بزرگی است. ایران یکی از کشورهایی است که دارای نیروی انسانی بسیار قابل، شایسته 

و با کیفیت است. 
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری افزود: تشکیل کارگروه هایی برای انتخاب 
مدیران شایسته، سایتی که برای معرفی مدیران در دسترس قرار گرفت و فعالیت احزاب 
مختلف، گزینه های خوبی برای مسئولیت های مختلف در رده های متفاوت از وزارت تا سطح 

مدیران کلیدی پایین تر در دسترس رئیس دولت قرار داده است. 
سجادی گفت: این موارد و گزینه ها قاعدتا به دفتر رئیس جمهور رسیده و امید است با 
بررسی دقیق این اسامی، مدیرانی متعهد، متخصص، با کیفیت، اهل خدمت و خوش 
سابقه انتخاب شوند تا بشود از ظرفیت های کشور برای حل مشکلاتی که قابلیت رفع دارند 
استفاده کرد.  وی با تاکید بر اینکه رفع مشکلات زمان بر خواهد بود بیان کرد: اگر یک تیم 
اقتصادی مناسب که شامل مدیران اقتصادی، وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و سیستم بانکی 
مشخص شود که در قالب یک تیم هماهنگ و با عزمی راسخ فعالیت کنند قطعا می توانند 
در مورد قدرت پول ملی، کنترل قیمت ارز و این مشکلات موفقیت کسب کنند.  این فعال 
سیاسی تصریح کرد: پیشنهاد می شود از تجربه سایر کشورها استفاده شود؛ یکی از وظایف 
دولت این است که پول ملی را تقویت کند، لذا مدیران باید شرایط لازم و کافی را برای مدیریت 
وضعیت کنونی اقتصادی و سیاست های پولی کشور دارا باشند.  سجادی افزود: کنترل و 
نظارت دولت بر قیمت ها و بازار بسیار ضروری است، دولت باید از همه اهرم ها و فاکتورها و 
عوامل به درستی استفاده کند تا بازار را کنترل کند.  وی در پایان خاطرنشان کرد: مثلا در 
قیمت خودرو باید کنترل صورت بگیرد، نباید اینطور افسارگسیخته و به دلیل وضعیت ارز 
قیمت ها اینطور بالا برود. در دولت سابق یکی از مواردی که مورد توجه قرار نمی گرفت کنترل 
قیمت ها بود که این موضوع به قشر کارگر و کارمند و بخش ضعیف کسب و کار ضرر فراوانی 
وارد کرد.  سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: کنترل دولت بر قیمت اهمیت 

زیادی دارد که دولت و تیم اقتصادی جدید باید به آن توجه ویژه داشته باشد. 

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری:

کابینه سیزدهم باید کارآمد و ضد فساد باشد

این حق مجلس  اصولگرا، گفت:  فعال سیاسی  یک 
است که وزرای پیشنهادی را مورد بررسی قرار دهد، اگر 
به نتیجه رسید رای اعتماد بدهد و اگر به نتیجه رسید که 
رأی  ندارند  را  لازم  کارآمدی  پیشنهادی  وزرای  از  برخی 
ندهد، اما این حق منتج به این نشود که احیاناً گروکشی 

صورت گیرد. 
امیررضا واعظ آشتیانی درخصوص رایزنی های صورت 
گرفته پیرامون تشکیل کابینه و اخبار منتشر شده درباره 
سهم خواهی ها در میان نمایندگان و برخی طیف های 
اصولگرا از ابراهیم رئیسی که علت تاخیر در ارائه کابینه 
بوده است، گفت: شرایط کشور اکنون در یک موقعت 
حساس قرار گرفته و آقای رئیس جمهور هم از مردم رأی 
گرفته اند برای حل این مشکلات؛ این حق رئیس جمهور 
است که براساس شعارها و وعده هایی که به مردم داده 
افرادی را انتخاب کند تا به وعده هایی که به مردم داده 
جامه عمل بپوشاند؛ چراکه رئیس جمهور باید در آینده در 
مقابل مردم پاسخگو باشد و در عین حال در مجلس نسبت 

به عملکرد وزرای خود در مجلس پاسخ بدهد.
عبور از سخنان رهبری با انقلابی بودن

 منافات دارد 
وی افزود: در نتیجه اعتقاد من بر این است که سهم 
خواهان در این برهه از زمان سعی نکنند به دنبال معرفی 
این  بگیرند؛  سهم  بخواهند  و  باشند  خود  گزینه های 
سهم خواهی باید ممنوع باشد و اجازه بدهند رئیس جمهور 
افراد توانمند، کارآمد، با سابقه موفق و خوشنام را انتخاب 
کند. اگر بنا باشد به خرده فرمایشات گروه های فشار و 

گروه هایی که به دنبال سهم خواهی هستند را جامه عمل 
بپوشاند، قطعا این گروه های سیاسی و گروه های فشار 
نیستند که در آینده باید پاسخ بدهند. کنشگر سیاسی 
اصولگرا در ادامه بیان کرد: اگر هر گروهی و هر جریانی 
یا نمایندگانی در دایره اصولگرایی به دنبال سهم خواهی 
باشند، در آن شرایط دولت به یک شرکت سهامی تبدیل 
می شود و این قابل پذیرش نیست. امروز که شرایط فراهم 
شده که سه قوه در یک مسیری قرار بگیرند که نتایج آن 
به نفع مردم باشد، باید راهی در پیش گرفته شود که این 
راه منتج به خدمت رسانی و بهتر شدن شرایط کشور در 
عرصه های مختلف شود. وی ادامه داد: امیدواریم تیم 
اقتصادی دولت یک تیم شجاع، باهوش و کارآمد باشد 
که بتوانند یک تحولی را نشان دهند که مردم باور کنند 
که اتفاقات خوب در حال رخ دادن است. واعظ آشتیانی 
همچنین تاکید کرد: البته این حق مجلس است که وزرای 
پیشنهادی را مورد بررسی قرار دهد، اگر به نتیجه رسید 
رای اعتماد بدهد و اگر به نتیجه رسید که برخی از وزرای 
پیشنهادی کارآمدی لازم را ندارند رأی ندهد، اما این حق 

منتج به این نشود که احیاناً گروکشی صورت گیرد.
تغییر قانون برای انتخاب زاکانی

 اتفاق خوبی نیست
مساله  به  واکنش  در  تهران  شهر  شورای  اسبق  عضو 
انتخاب علیرضا زاکانی برای شهرداری تهران با توجه عدم 
مرتبط بودن رشته تحصیلی که موضوع تغییر قانون نسبت 
به آن مطرح شد، گفت: اگر ما توجه به قانون و مقررات 
را سرلوحه کار قرار دهیم، هیچوقت اتفاقاتی رخ نمی دهد 

متاسفانه چند سالی  ایجاد شود.  آن حواشی  برای  که 
است که مجریان قانون و برخی تصمیم گیران، قانون را تا 
زمانی که به نفع خودشان است، دوست دارند و تا آنجایی 
فرمایشات مقام معظم رهبری برای آن ها قابل احترام است 
که احساس کنند خطاب ایشان خودشان هستند، اما یک 
جایی متاسفانه شاهد هستیم بیانات رهبری را برخی افراد 
نادیده می گیرند و می خواهند از این سخنان عبور کنند و 

این منافات دارد با انقلابی بودن و فرضیه خدمت.
وی افزود: احترام به مقررات و قوانین توسط مسئولان 
پیام آور این باشد که مردم هم در سطح  ارشد می تواند 
جامعه نسبت به قانون احترام بگذارند و هم تمکین کنند، 
اینکه احتمالا بخواهند در ارتباط با آقای زاکانی مقررات و 
قوانین را مورد بازنگری قرار دهند، این منطق اصلا منطق 
درستی نیست. واعظ آشتیانی در ادامه خاطرنشان کرد: 
اینکه نایب رئیس شورای شهر بگوید این قانون اشکال 
دارد، این تفسیر به رأی کردن یک فرد است و اصلاح قانون 
با اظهارنظر افراد امکانپذیر نیست. باید یک فرآیندی طی 

شود، یک اصولی دارد و آن اصول باید رعایت شود.
وی در پایان تصریح کرد: اینکه گروه یا جریانی بخواهد 
مسئولیتی را برعهده داشته باشد و در آن مسئولیت موانع 
قانونی وجود دارد و بخواهند به دنبال اصلاح آن بروند 
این اصلا نگاه خوب و منصفانه ای نیست؛ لذا احترام به 
قانون اهم واجبات است و مسئولین و مردم همه باید به 
آن تمکین کنند و تا زمانی که به لحاظ فرهنگی احترام به 
قانون را نهادینه نکنیم، چالش های این چنینی را خواهیم 

داشت.

امیرواعظ آشتیانی:

حق بررسی وزرا و رأی اعتماد نباید منجر به گروکشی شود

غلامرضا مصدق*
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شکنندگی ناخن ها دلایل و راهکارها؛ اطلاعیه انجمن علمی بهداشت محیط ایران:
نکات بهداشتی مراسم عزاداری امام حسین )ع(

امسال در آستانه ماه محرم، کشورمان از نظر میزان ابتلا به ویروس کرونا در 
وضعیت بحرانی به سرمی برد، بیشتر شهر های کشور وضعیت قرمز دارند و در 
برخی شهر ها ظرفیت بیمارستان ها برای پذیرش مبتلایان تکمیل شده است؛ 

بنابراین مراسم سوگواری باید با رعایت کامل توصیه ها برگزار شود.
انجمن علمی بهداشت محیط ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد: هم اکنون 
وضعیت فعلی کشور از نظر میزان ابتلا به بیماری کرونا، بدترین وضعیت از 

ابتدای شروع انتشار این ویروس را دارد. 
 نوع جهش یافته کرونا که دلتا یا همان ویروس جهش یافته هندی نام دارد، 
سرعت ابتلای بسیار بالایی داشته و بررسی های جدید نشان می دهد که حتی 

در فضا های باز امکان انتقال این ویروس وجود دارد.
 طولانی شدن حضور این بیماری منحوس در جامعه، باعث کاهش رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در سطوح مختلف جامعه شده است. از طرف دیگر 
توان نیروی بهداشت و درمان کشور برای مقابله با حجم بالای مبتلایان، محدود 
است و با وجود فداکاری ها و جانفشانی های این عزیزان، هر روز، شاهد آمار مرگ 

و میر باورنکردنی مردمان سرزمین مان هستیم.
 به نظر می رسد تنها راه کنترل بحران موجود، قطع زنجیره انتقال این بیماری 
است که این امر تنها از طریق کاهش حضور در اجتماع، رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی )استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی( و واکسیناسیون محقق 
می شود.  ایام محرم پیش رو است و مردم عاشق امام حسین )ع( می خواهند 
ارادت خود را به سالار شهیدان دشت کربلا نشان دهند. باید تلاش کنیم ضمن 
حفظ شأن و جایگاه این ایام، سلامتی مردم را در اولویت قرار دهیم؛ چرا که 
حفظ جان و سلامتی مردم، دغدغه اولیای دین بوده و مقام معظم رهبری هم 

بار ها در این زمینه توصیه هایی داشته اند.
 با توجه به اهمیت فوق العاده این موضوع از مردم شریف ایران خواهشمندیم 
در ایام پیش رو، به توصیه های ذیل عمل کنند و خانواده و دوستان و اطرافیان 
خود را از آن مطلع سازند:  اکیداً توصیه می شود از برگزاری مراسم عزاداری حتی 
با جمعیت محدود )اعم از خانوادگی و غیر...( در مکان های مسقف )بسته( 

اجتناب شود، زیرا ویروس دلتا به راحتی در یک مکان مسقف انتشار می یابد. 
مراسم عزاداری در مکان های باز نیز با رعایت شیوه نامه های بهداشتی باشد؛ 
فاصله افراد از یکدیگر باید حداقل ۲ متر باشد، از ماسک به صورت درست 

استفاده شود و زمان عزاداری گروهی از ۲ ساعت تجاوز نکند. 
افراد شرکت کننده در مراسم حتما باید از ماسک استفاده کنند. توصیه اکید 
این است که از دو ماسک و به صورت درست استفاده شود.  به افراد سالمند 
و دارای بیماری های مزمن )بیماری های خاص، دارای مشکلات قلبی و ریوی 
و ...( توصیه شود در منزل بمانند و به صورت انفرادی مراسم این ایام را به جا 
بیاورند.   افرادی که دچار علامتی شبیه سرماخوردگی هستند، از حضور در 
مجالس و مراسم خودداری کنند. هر علامتی را ابتلا به کرونا فرض کرده و خود 
را قرنطینه کنند.  از پهن کردن سُفره و ایجاد صف برای توزیع غذای نذری و 
همچنین توزیع نوشیدنی ها بپرهیز شود.   مواد ضدعفونی کننده دست در 

محل های ورودی به مراسم قرار داده شود.

نوع  این  بدن شما  بدن هستند.  در  رایج ترین شکل چربی  تری گلیسریدها 
چربی را برای انرژی بین وعده های غذایی، ذخیره و مصرف می کند. اگر سطح 
تری گلیسرید در خون شما بالا باشد یعنی در معرض مشکلاتی در سلامتی قرار 

دارید.
به  ندارد،  نیاز  زمان  آن  در  بدنتان  که  قندی  و  کالری  می خورید،  غذا  وقتی 
تری گلیسرید تبدیل شده و در سلول های چربی ذخیره می شود. وقتی به انرژی 

نیاز دارید، هورمون ها این تری گلیسریدها را آزاد می کنند.
اگر معمولا بیشتر از حد نیازتان غذاهای پرکربوهیدرات مصرف کنید، سطح 
تری گلیسریدتان بالا خواهد رفت. بالا بودن سطح تری گلیسرید خون، ریسک 
فاکتوری برای باریک شدن عروق و در نتیجه سکته مغزی، حمله قلبی و بیماری 
عروق محیطی محسوب می شود. اگر سطح تری گلیسرید خونتان بالا باشد، در 

معرض التهاب لوزالمعده و بیماری کبد نیز قرار خواهید داشت.
تفاوت تری گلیسرید و کلسترول

تری گلیسرید و کلسترول هر دو در کبد ساخته شده و از غذا گرفته می شوند 
و هر دو در جریان خون وجود دارند؛ اما با وجود این شباهت ها، تفاوت هایی در 

عملکردشان وجود دارد:
. تری گلیسرید نوعی چربی یا لیپید است که کالری مصرف نشده را ذخیره 

می کند و
. کلسترول یک لیپوپروتئین است که برای ساختن سلول ها، تولید برخی از 

هورمون ها و تولید ویتامین D به کار می رود.
تری گلیسرید نرمال، بالا و یا پایین چیست؟

یک آزمایش چربی خون، خون شما را از جهت سطح موارد زیر تست می کند:
. کلسترول کل

HDL کلسترول .

LDL کلسترول .
. تری گلیسرید

ممکن است پزشک توصیه کند هشت تا دوازده ساعت پیش از آزمایش چیزی 
نخورید. سپس بر اساس نتیجه ی آزمایشتان توصیه هایی به شما خواهد کرد.

هر چند وقت یک بار باید آزمایش چربی خون بدهید؟
طبق توصیه انجمن قلب آمریکا، افراد بالای ۲۰ سال باید هر چهار تا شش سال 
آزمایش چربی خون بدهند. پزشک شما بر اساس وضعیت سلامتی تان ممکن 
است توصیه کند بیشتر این آزمایش را انجام دهید. ضمنا کوکان باید یک بار بین ۹ 

تا ۱۱ سالگی و سپس یک بار بین ۱۷ تا ۲۱ سالگی آزمایش چربی خون بدهند.
علت ها و ریسک فاکتورهای تری گلیسرید بالا

تری گلیسرید بر اساس فاکتورهایی مانند موارد زیر می تواند بالا باشد:
. سابقه خانوادگی چربی خون بالا

. مصرف الکل
. عادات غذایی ناسالم )مثلا مصرف زیاد شیرینی ها و کربوهیدرات های ساده(

. چاقی یا اضافه وزن
. دیابت کنترل نشده

. داشتن بیماری کبدی یا کلیوی
. داشتن فشار خون بالا

. مصرف برخی از داروها )مانند ادرارآورها، هورمون ها، کورتیکواستروئیدها و 
مهارکننده های بتا(

. یائسگی
. سیگار کشیدن
. بیماری تیروئید

تری گلیسرید بالاتر از حد نرمال می تواند شما را در معرض تصلب شرایین، حمله 

قلبی، سکته مغزی و بیماری قلبی قرار دهد. اگر سطح تری گلیسریدتان بالا باشد 
در معرض بیماری کبد و التهاب لوزالمعده نیز خواهید بود.

بهترین راه کاهش سطح تری گلیسرید چیست؟
سه راه اصلی کاهش سطح تری گلیسرید:

. داشتن رژیم غذایی سالم
. ورزش هوازی به طور منظم

. رسیدن به یک وزن سالم و تداوم آن
انتخاب های سالم سبک زندگی که می توانند تری گلیسرید بالا را کاهش دهند:
. رژیم غذایی: از خوردن کربوهیدرات های ساده، چربی های ترانس و غذاهایی 
که روغن هیدروژنه دارند اجتناب کنید. به جای چربی موجود در گوشت قرمز، 
انواع سالم تر چربی های گیاهی مانند روغن زیتون را انتخاب کنید. گوشت قرمز را 

با ماهی سرشار از امگا ۳ مانند سالمون جایگزین نمایید.
. ورزش: فعالیت بدنی منظم داشته باشید. سه تا چهار بار در هفته ورزش هوازی 

به مدت ۴۰ دقیقه با شدت متوسط توصیه شده است.
. وزن: کالری اضافی به تریگلیسرید تبدیل شده و به صورت چربی ذخیره 
می شود. بنابراین اگر کالری مصرفی تان را کمتر کنید، تری گلیسریدتان نیز کاهش 

می یابد. به وزن سالمی برسید و با تغذیه درست و ورزش آن را حفظ کنید.
دیگر تغییرات سبک زندگی برای کاهش تری گلیسرید:

. کنترل فشار خون بالا و دیابت
. خواب کافی

. کنترل استرس
. ترک سیگار

اگر تغییرات سالم در سبک زندگی برای کنترل تری گلیسرید بالا کافی نباشد 
پزشک داورهایی تجویز می کند که می تواند شامل استاتین ها مانند رزواستاتین 
کلسیم و آتورواستاتین کلسیم یا فیبرات ها مانند جم فیبروزیل و فنوفیبرات باشد. 
همچنین ممکن است پزشک توصیه کند مکمل نیاسین )ویتامین ب۳( یا روغن 

ماهی مصرف کنید.
آیا تری گلیسرید پایین نیز جای نگرانی دارد؟

تریگلیسرید پایین به دلیل اینکه معمولا خطری ایجاد نمی کند، مرز هشداری 
برای آن وجود ندارد. اگر سطح تری گلیسرید شما پایین تر از حد نرمال باشد 
)پایین تر از mg/dl ۱۵۰(، به احتمال زیاد بازتابی از انتخاب هایی در سبک زندگی 

شماست، مثلا:
. رژیم غذایی کم چربی

. رژیم غذایی سالم
. رژیم غذایی که شامل روزه داری می شود

. پایین بودن سطح تری گلیسرید می تواند نشان دهنده ی یک عارضه ی پنهان 
نیز باشد، مثلا سوءتغذیه یا سوءجذب مواد غذایی توسط بدن؛ اما این عوارض 

معمولا با علائمی دیگر تشخیص داده می شوند.
چه زمانی مراجعه به پزشک ضرورت دارد؟

تری گلیسرید پایین به این دلیل که معمولا علامتی ندارد، زمانی شناسایی 
می شود که پزشک آزمایشی تجویز می کند که پنل لیپید نیز در آن وجود دارد. 
اگر ریسک فاکتور جدی مثلا یک بیماری یا سبک زندگی نادرست وجود نداشته 
باشد، پزشک هر چند سال یک بار دستور آزمایش خون با پنل لیپید می دهد تا 

سطح کلسترول و تری گلیسرید فرد چک شود.
است،  نرمال  حد  از  بالاتر  تری گلیسرید  بدهد  نشان  آزمایش  نتیجه ی  اگر 
احتمالا پزشک توصیه به تغییراتی در سبک زندگی می کند که مبتنی بر رژیم 
غذایی و ورزش است. اگر رژیم غذایی و ورزش، نتیجه ی مطلوب را ندهد پزشک 

دارودرمانی را توصیه می کند، مانند استاتین ها یا فیبرات ها.

چربی خون و مواردی که باید رعایت کنید

با این توصیه ها فعال و پُرانرژی بمانید؛تری گلیسرید چگونه بر بدن شما اثر می گذارد؟

راهکارهایی برای افزایش 
جریان خون در مغز

عادت هایی که در ادامه می گوییم به عنوان رفتارهای روزمره و بخشی از یک 
سبک زندگی سالم می توانند از سلامت مغز شما محافظت کرده و به پیشگیری از 
بیماری های مرتبط با جریان خون نامناسب کمک کنند. ضمنا این عادت ها راهی 
بسیار عالی برای فعال و پُرانرژی ماندن هستند. بهبود خون رسانی به مغز نه تنها به 
شما در جلوگیری از بیمار شدن کمک می کند، بلکه می تواند حافظه و تمرکزتان را 
نیز بهبود بخشد. جریان خون مغزی، مقدار خونی است که به مغز می رسد. مغز 
شما تقریبا به ۲۰ درصد از اکسیژن در دسترس نیاز دارد تا عملکرد نرمال داشته 
باشد. یعنی حجم مشخصی از جریان خون و اکسیژن برای حیات مغز ضروریست. 
علاوه بر موارد دیگر، جریان خون مغزی برای انتقال گلوکز و دیگر مواد مغذی مهم 
به مغز اهمیت دارد. مغز شما باید عملکرد مناسبی داشته باشد تا بتوانید سالم 
بمانید. در نتیجه، لازم است بدانید چه عادت هایی می توانند به جریان بهتر خون 
در مغز کمک کنند. عادت هایی که در ادامه می گوییم به عنوان رفتارهای روزمره و 
بخشی از یک سبک زندگی سالم می توانند از سلامت مغز شما محافظت کرده و 
به پیشگیری از بیماری های مرتبط با جریان خون نامناسب کمک کنند. ضمنا این 

عادت ها راهی بسیار عالی برای فعال و پُرانرژی ماندن هستند.
ورزش هوازی

ورزش های هوازی می توانند عملکرد قلبی و عروقی و بنابراین جریان خون به 
سمت مغز را افزایش دهند. مطالعه ای دریافته ورزش های هوازی، جریان خون 
مغزی را در زنانی که در سنین بعد از یائسگی هستند افزایش داده و مقاومت عروق 
مغزی آن ها را کاهش می دهند. این مطالعه این گونه نتیجه گرفت که ورزش هوازی 
منظم می تواند از کاهش جریان خون مغزی به دلیل افزایش سن، بکاهد. شما 

می توانید هر کدام از این فعالیت های ساده را انتخاب نمایید:
. هر روز نیم ساعت پیاده روی کنید. . هر روز پانزده دقیقه بدوید. . پانزده دقیقه 

دوچرخه سواری کنید. . در خانه تمرینات هوازی انجام دهید.
بهترین غذاها برای افزایش جریان خون در مغز

تغذیه نقش بسیار مهمی در سلامت مغز و عملکرد ادراکی آن دارد. بنابراین خوب 
است که مصرف غذاهایی که جریان خون مغزی را افزایش می دهند بیشتر کنید، 
مانند مواد غذایی سرشار از آنتی اکسیدان ها، کربوهیدرات ها، پروتئین ها و امگا ۳:

. غلات کامل مانند کینوآ، برنج قهوه ای، جو دوسر، چو، چاودار ...
. اسیدهای چرب ضروری مانند آن هایی که در سالمون، ساردین، آووکادو، روغن 

زیتون، گردو و تخم کدو وجود دارند.
. میوه های ریز مانند توت ها، توت فرنگی و مرکبات . گوجه فرنگی، کلم کِیل، 

بروکلی، اسفناج، مارچوبه ... . تخم مرغ 
. دمنوش یا جوشانده مریم گلی

از سیگار و اضافه وزن و استرس دوری کنید
یادتان باشد که این مسئله تائید شده: سیگار کشیدن، داشتن اضافه وزن 
و استرس، سه تا از بزرگ ترین دشمنان سلامت مغز هستند. مطالعه ای دریافته 
سیگار کشیدن به واسطه ی نیتریک اکسید، جلوی افزایش جریان خون به سمت 
مغز را می گیرد و در ابتلا به آلزایمر نقش دارد. چاقی یا اضافه وزن از ریسک 
فاکتورهای بیماری های عروق مغزی نیز هستند. داشتن شاخص توده بدنی بالا با 
کاهش جریان خون مغزی و ریسک بالاتر سکته مغزی مرتبط است و اما استرس: 
مطالعات نشان داده اند استرس می تواند بر عملکرد عروق مغزی اثر گذاشته و 

ریسک انواع عوارض مرتبط با سیستم عروق مغزی را افزایش دهد.
هر روز مغزتان را ورزش دهید

برای افزایش جریان خون به سمت مغز باید عملکردهای ادراکی مغزتان را نیز 
تقویت کنید. حافظه، کنکاش، علاقه مندی های روزمره، انگیزه و ...، همگی 
سبب ایجاد ارتباطات جدید بین نورون ها شده و کم کم بافت بیشتری در مغز ایجاد 
خواهد شد و در نتیجه ساختار مغز، مقاومت بیشتری در برابر بیماری های بالقوه 
پیدا خواهد کرد. پس برای یاد گرفتن مهارت های جدید تردید نکنید و هر روز 
چیزهای جدیدی یاد بگیرید. می توانید مطالعه کنید، در کلاس ها شرکت کنید، 
دفتری داشته باشید و هر روز افکارتان را بنویسید و کشف کنید دنیا چه چیزهایی 

می تواند به شما ارائه دهد تا حافظه و تمرکزتان را بهتر کنید.
قدرت هیجانات مثبت

نگرش  یا  کردن  نگاه  منفی  دید  با  چیز  همه  به  و  اضطراب  روزمره،  استرس 
پوچ گرایانه داشتن می تواند نوروشیمیایی مغز را تغییر دهد؛ اما هیجانات مثبت 
می تواند اثر مطلوبی بر مغز داشته باشد، نه تنها از جهت جریان خون مغزی بلکه از 
نظر عملکرد ادراکی. پس همیشه سعی کنید این توصیه ها را به خاطر داشته باشید 
و به آن ها عمل کنید: . شوخ طبع باشید و در مورد چیزهایی که خوشایندتان است 
حرف بزنید! . تکنیک های ریلکسیشن مانند یوگا را یاد بگیرید ... همه ی این ها 
کمکتان می کنند با خودتان ارتباط بهتری برقرار کرده و در لحظه زندگی کنید و 
به چیزهایی اهمیت بدهید که واقعا مهم هستند. . روابط اجتماعی تان را گسترش 
دهید؛ از بودن با دوستان و خانواده لذت ببرید. البته با رعایت پروتکل ها و .... مثلا 
در فضای باز و با فاصله با هم بنشینید و در مورد مسائل مختلف با هم صحبت کنید.

در پایان
شما می توانید عادت هایی را وارد زندگی روزمره تان کنید که جریان خون مغزتان 
را افزایش داده و ریسک بیماری ها را کاهش دهند. این عادت ها به فعال تر بودن و 
تمرکز بیشترتان نیز کمک می کنند. مثل همیشه اگر تردیدی دارید یا فکر می کنید 
ممکن است بیماری داشته باشید که سلامت مغزتان را تهدید می کند حتما زودتر 

به پزشک مراجعه نمایید.

چگونه ماست را در وعده های غذایی روزانه مان بگنجانیم؟

فواید ماست و تقویت سیستم ایمنی بدن
متخصصان تغذیه معتقدند، ماست برای سلامت بدن مفید است و باعث تقویت 

سیستم ایمنی بدن می شود.
ماست غذای مغذی است که علاوه بر کاهش وزن، گوارش شما را تسهیل 
می کند.افزودن ماست به رژیم غذایی به خصوص در وعده شام به شما کمک 
می کند تا از وزن اضافی رهایی یابید.خوردن این لبنیات به رفع خشکی پوست 

شما کمک کرده و گوارش در آب و هوای گرم را برایتان تسهیل می کند.
احساس سیری

ماست یک غذای با کربوهیدرات پایین و پروتئین بالاست؛ چیزی که سبب 
می شود این ماده غذایی را برای کاهش وزن ایده آل سازد. پروتئین موجود در 

ماست به حفظ توده عضلانی و رهایی از چربی اضافی شکم کمک می کند.
فرایند متابولیسم

پروبویتیک های موجود در ماست به بهبود گوارش و به بهبود متابولیسم )سوخت 
و ساز بدن( کمک می کند؛ همچنانکه به جذب مواد مغذی کمک می کند.

دستیابی به شاخص توده بدنی سالم
گنجاندن ماست در رژیم غذایی می تواند در کاهش وزن اضافی به شکل سالم 
و مفید مؤثر باشد؛ این خوراکی منبع غنی برای کلسیم به حساب می آید و نقشی 
حیاتی در حفظ شاخص توده بدنی )BMI( دارد. شما می توانید آن را به شکل آب 
میوه در وعده صبحانه بخورید و یا اینکه به اندازه یک فنجان ماست، به همراه ناهار 
و یا شام خود میل کنید. مراقب باشید که به ماست شکر و یا شیرینی نیفزایید؛ چرا 

که شکر دارای کالری بوده و برنامه کاهش وزن شما را خراب می کند.
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اجتماعی

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم خبرداد: 

خدمات رسانی  به ۱۰هزار بیمار کرونایی 
دربیمارستان امام رضا )ع(

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم گفت:از ابتدای شیوع ویروس کرونا بیش از 
۱۰ هزار بیمار کرونایی در بیمارستان امام رضا )ع(  تامین اجتماعی به شکل سرپایی 
وبستری خدمات دریافت نموده اند و مانیز تلاش کرده ایم به عنوان دومین تولید 
کننده درمان در کنار مجموعه درمان استان نسبت به تامین تجهیزات لازم،دارو و 
همچنین توسعه تخت های ویژه به درمان بیماران کرونایی اقدام لازم را انجام دهیم.
طرح توسعه تخت های ویژه بیمارستان امام رضا )ع( تامین اجتماعی قم با حضور 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم به بهره برداری رسید.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم دراین آیین اظهار داشت:مدیریت درمان استان 
قم همواره تعامل بسیار سازنده ای با بخش های درمان استان دارد و خدمات با 

کیفیتی را به مردم به ویژه بیماران کرونایی ارائه می نماید.
دکتر محمد رضا قدیر رییس دانشگاه علوم پزشکی قم ضمن عیادت از بیماران 
کرونایی بستری شده در بیمارستان گفت:۹۰ درصد بیماران بستری شده واکسن 
نزده اند که می توان گفت اگر واکسن به موقع تزریق نشود میزان فوتی ها افزایش 

خواهد یافت.
وی ضمن تاکید بر تزریق واکسن گفت:ویروس کرونا شیوع وسیعی دارد و تختهای 
بیمارستان ها تکمیل شده است و برای مدیریت درمان بیماران کرونایی ، طرح 

بستری موقت  ، می تواند خدمت دهی به بیماران بیشتری را فراهم نماید.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم در ادامه اظهار داشت :توسعه تخت راهکار اصلی 
نیست و مردم باید نسبت به رعایت دستو رالعمل های بهداشتی و عدم حضور در 
تجمعات توجه بیشتری نمایند چرا که در ۱۸ ماه گذشته فشار کاری مضاعفی بر 
کادر درمان و سلامت به وجود آمده است که شاهد کاهش تاب آوری نیروی انسانی 
هستیم که امیدواریم مردم با همکاری در رعایت نکات بهداشتی ما در در بهبود 

شرایط همراهی نمایند.
در ادامه دکتر داود علیمحمدی مدیر درمان استان قم گفت:از ابتدای شیوع 
ویروس کرونا بیش از ۱۰ هزار بیمار کرونایی در بیمارستان تامین اجتماعی به 
شکل سرپایی وبستری خدمات دریافت نموده اند و مانیز تلاش کرده ایم به عنوان 
دومین تولید کننده درمان در کنار مجموعه درمان استان نسبت به تامین تجهیزات 
لازم،دارو و همچنین توسعه تخت های ویژه به درمان بیماران کرونایی اقدام لازم را 

انجام دهیم.
مدیر درمان استان قم در ادامه گفت: مدیریت درمان استان قم علاوه بر خدمت 
به بیماران در بیمارستان امام رضا )ع( ، بیش از ۹۰ درصد هزینه بستری و ۷۰ درصد 
هزینه سرپایی بیماران کرونایی را در بخش دولتی پرداخت می نماید که برای رفع 
برخی فشارهای مالی در چند روز گذشته بیش از ۳۰ میلیارد تومان از مطالبات 

دانشگاه علوم پزشکی نیز پرداخت گردید

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

موج پنجم کرونا به مراتب سهمگین تر
 از موج قبلی است 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم موج پنجم بیماری کرونا را به مراتب 
سهمگین تر از موج چهارم دانست و از تداوم عادی انگاری مردم در برابر این شیوع 

ابراز تأسف کرد. 
 سیامک محبی با اشاره به افزایش میانگین روزانه بستری کرونایی در استان و در 
طول هفته اظهار کرد: این افزایش در حالی اتفاق افتاده که هنوز به قله موج فعلی 

این بیماری نرسیده ایم.
وی ادامه داد: آمار مراجعه به مراکز ۹ گانه سرپایی بهداشت در استان و در طول 
هفته به بیش از پنج هزار نفر رسیده است، در حالی که این آمار در قله موج قبلی این 

بیماری حداکثر به چهار هزار و ۱۶۰ مراجعه رسید.
رئیس مرکز بهداشت استان قم افزود: البته این آمار صرفا مربوط به مراکز ۹ گانه 
بهداشت قم است، در حالی که برای رسیدن به آمار واقعی باید میزان مراجعان به 

مطب های بخش خصوصی را نیز اضافه کرد.
وی با بیان این که کل آزمایش های کرونای انجام گرفته در استان و در هفته اخیر 
به بیش از ۱۶ هزار تست رسیده است خاطر نشان کرد: از این تعداد، بیش از چهار 
هزار و ۶۶۰ بیمار شناسایی شده اند، در حالی که تعداد بیماران شناسایی شده 
از آزمایش های کرونایی در موج قبلی این بیماری حداکثر به ۴ هزار نمونه مثبت 

رسیده بود.
محبی بر این اساس تصریح کرد: همه این شواهد نشان می دهد که شدن اپیدمی 
کووید۱۰ در حال حاضر بسیار سهمگین تر از موج های قبلی این بیماری است، 
بویژه آن که تعداد تست های انجام شده رشدی ۲۰ درصدی را شاهد است، اما 

تعداد بیماران شناسایی شده رشدی ۳۱ درصدی را نشان می دهد.
وی با ابراز تأسف از عادی انگاری مردم در شرایط کنونی اضافه کرد: آمار تصادف 
ها و بستری های بیمارستانی در روزهای اخیر نشانه ای از عادی انگاری در بین 
مردم و بازگشت به زندگی عادی است، در حالی که باید گفت موج فعلی این بیماری 
سهمگین تر از موج های قبلی است و از این رو رعایت حداکثری شیوه نامه های 

بهداشتی باید مورد توجه عموم مردم باشد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم در عین حال یادآور شد: مردم عزیز 
باید بدانند که فاصله کم و یا حتی عدم فاصله موج قبلی این بیماری با موج فعلی، 
فرصتی برای تجدید قوای کادر بهداشت و درمان ایجاد نکرد و کاهش تاب آوری 
نظام سلامت را به دنبال داشت و از این رو لازم است تا تمام اقشار مردم برای مهار 
شیوع این بیماری به کمک کادر بهداشت و درمان بشتابند. وی همچنین خواستار 

افزایش بازدیدهای نظارتی نیروهای بسیج و هلال احمر شد.
 

راهکاری درجهت تحقق اقتصاد مقاومتی؛

ضرورت توسعه کاشت گیاهان دارویی 
دراستان قم

دارند)مانند  دارویی  ارزش  رو  خود  گیاهان  از  بعضی  قم  استان  در 
دارند)مانند  خوراکی  ارزش  بومادران(برخی  و  بیان  کاسنی،خارشتر،شیرین 
ریواس،کنگر،زرشک،سماق(و گروهی نیز به عنوان گیاهان صنعتی،چه در صنایع 
داخلی و چه در صنایع خارجی از اهمیت ویژه ای برخوردارند)مانند: گون،باریجه 

و اُشنان(
در استان قم تاکنون ۷۰۰ گونه ی گیاهی شناسایی شده است؛یعنی ۱۰ درصد از 
کل گونه های گیاهی کشور در این استان قرار دارد که حدود ۱۵۰ گونه ی آن دارای 

ارزش دارویی است.
توسعه گیاهان دارویی فرصتی است که می تواند در اشتغال زایی و ارز آوری حرفی 

برای گفتن داشته باشد.
از جمله این گیاهان دارویی و صنعتی در استان قم،گیاه اشنان،درخچه ای شور 
پسند،مقاوم به خشکی اغلب در نواحی شور و قلیایی بیابان ها است که در اطراف 
استان وجود دارد.در محدوده گرمایی چندین درجه تابش بیش از ۴۰ درجه سانتی 
گراد بالای صفر در نواحی گرمسیری کشور مقاوم است.از جمله گیاهان بارز شوره 
زار های کشور محسوب میشود.موارد استفاده این گیاه خود رو درتعلیف دام،صابون 
خشکبار)آلوچه  مواد  از  برخی  کردن  آبی  سازی،تیز  سازی،سفالگری،شیشه 

،کشمش(،مصارف دارویی می باشد.
استان قم در سال های اخیر به صورت جدی با مشکل کاهش شدید منابع آبی در 
بخش کشاورزی مواجه شده است تا جایی که کشاورزان و متولیان این بخش به این 
نتیجه رسیده اند که برای ادامه فعالیت چاره ای جز تغییر الگوی کشت و استفاده از 

گونه های مقاوم در برابر کم آبی و فشارهای محیطی ندارند.
گیاهان دارویی و صنعتی یکی از ارز آورترین،اقتصادی ترین و از محور های مهم 
توسعه استغال زایی است که می تواند اهرمی برای نجات کشور از وابستگی به نفت 

و راه گشایی برای نجات از شبح تحریم اقتصادی باشد.

معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خبرداد:

فردو روستای برتر قرآنی کشور
هفت روستای منتخب به عنوان روستاهای قرآنی کشور با حضور وزیر فرهنگ و 

ارشاد اسلامی طی آیینی معرفی شدند. 
دهم خرداد ماه امسال بود که آیین رسمی معرفی بوشهر به عنوان نخستین پایتخت 
قرآنی کشور در سال ۱۴۰۰ با پیام سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
کلید خورد و عبدالهادی فقهی زاده معاون قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در همان روز گفت که ۷۵۰ روستای کشور نیز با هدف انتخاب به عنوان 
روستای قرآنی مدارک خود را به دبیرخانه این طرح ملی ارسال کرده اند تا در نهایت 

۱۰ روستا نیز به عنوان روستای قرآنی معرفی شود. 
فقهی زاده دی ماه سال گذشته نیز به ایرنا گفت: بیش از ۳۵ هزار روستا با قابلیت 
های فراوان در کشور وجود دارد. درنظر گرفتیم هر سال ۱۰ روستای برتر قرآنی را بر 
اساس شاخصه های تعریف شده شناسایی و معرفی کنیم. باور ما این است که عنوان 
روستای قرآنی عنوان پربرکتی خواهد بود که در سال های بعد بر این روستاها خواهد 
ماند و اندک اندک به پایگاه های جدی تری برای ترویج گفتمان قرآنی و ساماندهی 

فعالیت های پراکنده قرآنی تبدیل خواهد شد.
امروز طی آیینی هفت روستا به عنوان روستاهای برتر قرآنی کشور از میان اسامی و 
مستندات ارسالی به دبیرخانه معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

انتخاب و به شرح زیر معرفی و تجلیل شدند.
اندبیل از استان اردبیل، بیلند از استان خراسان رضوی، چارک از استان بوشهر، 
قراخیل از استان مازندران، محمدآباد از استان فارس، ده عرب از استان یزد و فردو 

از استان قم.
مرتضی خدمتکار مدیر کل دفتر تبلیغ و ترویج معاونت قرآن و عترت وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در حاشیه این آیین به خبرنگار معارف ایرنا گفت: بعد از اعلام فراخوان 
اولین انتخاب روستای قرآنی ایران و راه اندازی سامانه این رویداد، اطلاعات هزار و 
۹۷ روستا از سوی دهیاران در سامانه به ثبت رسید و مستندات مربوطه بارگذاری 
شد. هیات های انتخاب استانی بلافاصله کار خود را با همکاری دستگاه هایی مانند 
استانداری ها، ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور و سازمان 
دارالقرآن الکریم آغاز کردند و تمام استان ها مکلف شدند حداکثر تا سه روستا را به 

عنوان روستای قرآنی معرفی کنند.
وی افزود: در مجموع ۳۷ روستا از سوی استان ها معرفی شد که از این میان ۱۸ 
استان توانستند ۵۰ درصد امتیاز یعنی ۱۰۰ امتیاز را کسب کنند. ما این ۱۸ روستا 
را در هیات انتخاب مرکزی جزو انتخاب مرحله اول خودمان قرار دادیم که با حضور 
نمایندگان دستگاه های مختلف مانند سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور، 
سازمان تبلیغات اسلامی، ستاد کانون های مساجد و نمایندگی ولی فقیه در جهاد 
کشاورزی به بررسی این روستاها پرداختیم و نتیجه آن در مرحله اول انتخاب ۱۸ 

روستا از ۱۸ استان به عنوان نامزد بود.
خدمتکار اضافه کرد: پس از ارزیابی هزار و ۹۸ روستای ثبت نامی در سامانه طرح 
ملی انتخاب روستای قرآنی ایران توسط هیأت های انتخاب در استان ها و معرفی 
۳۷ روستا از ۲۵ استان کشور، هیأت انتخاب مرکزی با حضور نمایندگان دستگاه 
های مختلف کار خود را  آغاز کرد که در مرحله اول، ۱۸ روستا برای ارزیابی میدانی 

مستندات و گزارش های دریافتی انتخاب شد.
وی ادامه داد: در مرحله دوم، هیأت انتخاب مرکزی، بر اساس گزارش ناظران 
اعزامی به ۱۸ روستا شامل اندبیل از استان اردبیل، چارک از استان بوشهر، قراخیل 
از استان مازندران، دنگلان از استان گلستان، محمدآباد از استان فارس، ده عرب 
از استان یزد، بیلند از استان خراسان رضوی، دشت از استان خراسان شمالی، 
دادران از استان خراسان جنوبی، رمکان و  کشپیری از استان هرمزگان، اژدهاتو 
از استان زنجان، فرسش از استان لرستان، بهرام آباد از استان تهران، افتر از استان 
سمنان، دریجان از استان کرمان، قهریزجان از استان اصفهان و فردو از استان قم، 
کار امتیازدهی به این روستاها را بر اساس شاخص های مشخص شده انجام دادند 
و در نهایت روستاهای قرآنی نخستین دوره طرح ملی انتخاب روستای قرانی ایران 

را تعیین کردند.
خدمتکار درباره شرایط روستاهایی که به عنوان روستای قرآنی معرفی می شوند، 
گفت: شاخص هایی را در چهار حوزه تعیین کردیم که شامل فرهنگ عمومی 
دینی مانند مسجد، کتابخوانی، ایثارگران و شهدا، حوزه دوم آموزش و پژوهش 
قرآنی، حوزه سوم تبلیغ و ترویج قرآنی و حوزه چهارم کاهش آسیب های اجتماعی 
است. به عبارت دیگر میزان ضریب آسیب های اجتماعی را به حوزه فرهنگ دینی 
ارتباط دادیم. یعنی فقط برگزاری یک محفل قرآنی یا داشتن یک موسسه قرآنی 
نمی تواند نشان دهنده تحقق فرهنگ قرآنی باشد. در واقع نسبت فعالیت های 
این روستاها را با حوزه آسیب های اجتماعی تعریف کرده ایم که هر کدام سهم 

و امتیازی دارند.
این مقام مسئول ادامه داد: هدف گذاری ما در این مساله بحث الگوسازی بود. 
ما روستاهای شاخصی داریم که در حوزه فعالیت های قرآنی و فرهنگ قرآنی 
پیشگام هستند. با اجرای این طرح می توانیم روستاهای شاخص را به مردم به 
ویژه در مناطق روستایی و عشایری کشور معرفی کنیم تا یک جریان سازی ایجاد 

شود.
وی افزود: در این طرح فردی انتخاب نمی شود بلکه اعطای نشان روستای قرآنی 
را خواهیم داشت. طراحی هایی در این زمینه صورت گرفته تا در ورودی روستا نصب 
شود و از طرف دیگر حمایت ویژه برای توسعه فعالیت های قرآنی این روستاها در سال 
۱۴۰۰ را در نظر داریم. در سال های بعد روستاهایی دیگر به عنوان روستاهای قرآنی 
معرفی می شود و به مرور زمان با ایجاد یک شبکه، روستاهای قرآنی به تبادل تجربیات 

و ایده ها می پردازند و از ظرفیت های یکدیگر استفاده می کنند.
روستای قرانی فردو

فردو روستایی نام آشنا با جمعیتی بالغ بر هزار نفر در جنوب غربی شهر مقدس قم 
واقع شده است. آغاز فعالیت های قرآنی این روستا که به نماد مقاومت تبدیل شده 
است، به سال ۱۳۲۰ برمی گردد که ملا حسن علی اردهالی از اردهال به فردو آمد و 

کار تعلیم قران را در این روستا پایه گذاری کرد.
نزدیکی روستای فردو به شهر مقدس قم و آب و هوای خوب آن، موجب شده تا از 
قدیم الایام این روستا محل رفت و آمد و اقامت عالمان بزرگ دینی از جمله امام موسی 
صدر، میرزا مصطفی طباطبایی، محمدهادی معرفت، فاضل لنکرانی و اسماعیل 
صالحی مازندرانی قرار گیرد که رهاورد حضور بزرگان و عالمان دینی، انس مردم روستا 

با قران کریم و تعظیم شعائر دینی توسط اهالی روستا بوده است.
در سال های پس از انقلاب، اساتید شاخصی چون عباس رنجبر و غلام رنگرز در 
این روستا راه گذشتگان خود را به شایستگی ادامه دادند و شاگردان زیادی را در 

محضر قران تربیت نمودند.
وجود پنج مسجد فعال در کنار دو موسسه قرانی در این روستا، زمینه مناسب برای 

ترویج فرهنگ قرانی در  روستا قرانی فردو را فراهم کرده است.
 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام )ره( استان قم خبرداد:

پرداخت۲5 میلیارد ریال تسهیلات 
اشتغال به نیازمندان قمی 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام )ره( استان قم گفت: در چهار ماه 
نخست سال جاری بیش از ۲۵ میلیارد ریال وام اشتغال به نیازمندان قمی پرداخت 

شد و ۱۱۲ خانوار تحت حمایت نیز خودکفا شده اند. 
مهرداد مصلح با اشاره به اینکه مدیران این نهاد در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها تمام ظرفیت ها و تلاش خود را برای اشتغال نیازمندان به کار گرفتند اظهار 
داشت: از ابتدای امسال تا پایان تیرماه ۱۰۷ فقره تسهیلات اشتغال بهکمتقاضیان 

نیازمند واجد شرایط با اعتباری بالغ بر ۲۵ میلیارد ریال پرداخت شد.
وی با بیان اینکه ۵۳ فقره وام از طرح های سال جاری و تکمیلی سال گذشته از 
طریق صندوق امداد ولایت پرداخت شده است، گفت: ۱۰ فقره تسهیلات نیز با 

مشارکت بانک مهر ایران و ۴۴ وام نیز از محل منابع امدادی پرداخت شد.
مصلح افزود: در چهار ماهه نخست امسال ۵۵ متقاضی اشتغال نیز به مراکز کاریابی 

معرفی و مشغول به کار شده اند.
وی از خودکفایی ۱۱۲ خانوار تحت حمایت کمیته امداد در استان خبر داد و 
تصریح کرد: امیدواریم امسال با حمایت طرح های تولیدی مددجویان، خانواده های 

بیشتری خودکفا و از چرخه حمایتی کمیته امداد خارج شوند.

ویروس کرونا در کشور به پیک پنجم خود رسیده و جان بسیاری از مردم را در هفته های 
گذشته گرفته است. این در حالی است که با واکسیناسیون گسترده، رعایت پروتکل های 

بهداشتی و برخی دستورالعمل  ها می توان این ویروس را مهار و آن را کنترل کرد. 
اخبار مربوط به ویروس کرونا ابتدا در برخی رسانه های چینی در ماه های پایانی پاییز 
۱۳۹۸ و ماه های ابتدایی زمستان ۱۳۹۹ منتشر شد. در ابتدا همگان تصور می کردند 
که نوع جدید ویروس خانواده کرونا، اگرچه ممکن است مانند برادران خونی خود، یعنی 
ویروس های موسوم به »سارس« و »مرس« صدماتی را برجای بگذارد، اما هرگز تصور آن 
نمی رفت که تبدیل به هیولایی افسار گسیخته شود که به سرعت پیشرفت کرده و کل 
جهان را به تصرف خود درآورد. قطع پرواز ها و برخی اقدامات اولیه کافی نبود و ویروس 
کرونا ظرف تنها چندماه در سراسر جهان منتشر شد و آمار ابتلا به آن آنقدر افزایش یافت 
که بسیاری از کشور ناچار شدند قرنطیه های سفت و سختی را اجرا کنند. با این حال 

گسترش این ویروس باز هم مهار نشد.
نیاز به زمان چندانی نبود تا پزشکان دریابند ویروس کرونا را نمی توان با داروهای عادی 
درمان کرد. اگرچه اکنون مشخص شده است که برخی داروها دستکم اگر نه برای 
درمان، که برای کنترل این بیماری موثر هستند و تجویز آن ها می تواند درمان بیماران 
را تسریع کند. با این حال گسترش شدید این ویروس و پدید آمدن سویه های جدیدی از 
آن، هر بار کار مقابله با آن را دشوارتر از قبل می کند. تحقیقات درباره این ویروس در صدها 
موسسه تحقیقاتی و دانشگاه های علوم پزشکی در سراسر دنیا ادامه دارد و در نهایت 
دستاوردهایی نظیر تولید واکسن در برخی کشورهای جهان نیز به دست آمده است؛ 
اما همچنان هر از چند گاهی میزان درگیری و ابتلا در برخی کشورها به شدت افزایش 
می یابد و آمار مرگ و میر به شدت بالا می رود.تاکنون میلیون ها نفر در سراسر جهان به 
این ویروس مبتلا شده اند و صدها هزار نفر نیز بر اثر ابتلاء به این ویروس جان خود را از 
دست داده اند. با این حال نبرد بی امان با ویروس کرونا همچنان ادامه دارد و واقعیت این 
است که بدون همراهی و همکاری تمامی جهانیان، نبرد با این ویروس ممکن نیست. 
نبردی که اکنون بیش از یکسال و نیم از آغاز آن می گذرد و مشخص نیست تا چه زمانی 
نیز ادامه خواهد یافت. پرسش این است که تاکنون بشر برای نبرد با ویروس کرونا، چه 
ابزارهایی را به دست آورده است؟ همانطور که تمامی متخصصان متفق القول هستند، 
اولین و حیاتی ترین ابزار برای مقابله با ویروس کرونا، رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
است. هنوز هم شستشوی مداوم دست ها، استفاده از ماسک استاندارد و مناسب، رعایت 
حداکثری قرنطینه و پرهیز از حضور در مراکز شلوغ شهری و رعایت فاصله فیزیکی با 
دیگران مهمترین و اساسی ترین راهکارهای پیشگیری از ابتلاء به ویروس کرونا هستند. 
با این حال هنوز هم شاهد هستیم که بسیاری از افراد بدون توجه به این اصول، هم جان 
خود و هم جان دیگران را به خطر می اندازند. واقعیت آن است که بدون رعایت مداوم 
این اصول به صورت گسترده، هیچ امکانی برای مهار ویروس کرونا وجود ندارد. اگرچه 
بسیاری از شهروندان، از رعایت مداوم و طولانی مدت این دستورالعمل ها خسته  شده اند، 
اما این واقعیت را باید پذیرفت که هیچ راهی جز تداوم رعایت این اصول وجود ندارد و هر 

لحظه غفلت می توان جان افراد را به خطر بیاندازد.
جلوگیری از گسترش کرونا با واکسیناسیون 

دانشمندان دریافته اند که واکسیناسیون گسترده، راه قابل اطمینان دیگری است که 
می توان از گسترش این ویروس جلوگیری کند. فارغ از بحث هایی که بر سر کارآمدی 
واکسن های مختلف در مجامع و محافل علمی وجود دارد؛ اما همه دانشمندان به این 
نتیجه رسیده اند که استفاده از واکسن های تایید شده، از هر نوعی که باشند، بطور حتم 
بر عدم استفاده از واکسن ها اولویت دارد. کارشناسان بهداشتی در سراسر جهان بطور 
مداوم تذکر می دهند که باید از هر واکسنی که در دسترس است برای ایمنی سازی در 
افراد استفاده کرد و حتی برخی آزمایش ها نشان داده است در صورت وجود فرصت، 
استفاده از چند واکسن مختلف حتی می تواند ایمنی بسیار بیشتری در افراد ایجاد کند. 

تامین واکسن از یکسو بر عهده دولت ها است و هر دولتی باید تلاش حداکثری خود برای 
تامین واکسن را به کار ببندد، اما در کنار آن شهروندان نیز بایستی بدون فوت وقت و به 
محض دریافت نوبت، بدون هرگونه تردید اقدام به تزریق واکسن کنند. کارشناسان تاکید 
دارند اگرچه برخی عوارض برای واکسن ها شناسایی شده است، اما بدون شک این 
عوارض، از عوارض ورزش نکردن یا استفاده از دخانیت، بسیار کمتر  و قابل چشم پوشی 
است. مهمتر از همه اینکه دریافت واکسن، به منزله رها کردن پروتکل های بهداشتی 
نیست و دستکم تا چند ماه بعد و تنها پس از گسترش حداکثری واکسیناسیون، می توان 

از میزان پایبندی به پروتکل ها کاست.
پرهیز از خود درمانی و مراجعه به موقع برای درمان

اما سومین راهکار مهم، جدی گرفتن ویروس کرونا است. کارشناسان بهداشتی و 
پزشکی در یکسال و نیم اخیر بارها و بارها هشدار داده اند که هرگونه علائم تعریف شده 
در این حوزه، به منزله کرونا است و افراد بایستی به سرعت با مراجعه به مراکز تعیین 
شده و انجام تست، برای درمان این بیماری اقدام کنند. تذکر جدی پزشکان، پرهیز از 
هرگونه خوددرمانی است. به یاد داشته باشیم که اگرچه استفاده از دمنوش ها یا داروهای 
گیاهی می توانند به درمان یک بیماری کمک کنند؛ اما هرگز جای داروهای تخصصی 
را نخواهند گرفت و هرگونه تاخیر در آغاز روند درمان، می تواند جان فرد بیمار را به خطر 
بیاندازد. به ویژه بیماران بایستی قرنطینه خود را جدی گرفته و مانع از انتقال بیش از پیش 
این ویروس به سایرین شوند. متاسفانه هر روز شاهد هستیم که پزشکان در شبکه های 
اجتماعی اعلام می کنند که چطور بیماران با تاخیر انداختن زمان مراجعه خود به پزشکان 
متخصص، جان خود را به خطر می اندازند و با وخیم تر شدن اوضاع جسمانی خود، عملًا 
فشار بیشتری را به ظرفیت های درمانی کشور می آورند. شهروندان باید این نکته را به یاد 
داشته باشند که اگر کرونا همچون سرماخوردگی قابل خوددرمانی بود، اکنون کشور با 
ده ها هزار مرگ در یکسال و نیم گذشته مواجه نمی شد و بسیاری از خانواده های داغدار، 

تجربه تلخ از دست دادن عزیزان خود را هرگز لمس نمی کردند. 
واقعیت آن است که گسترش بیش از پیش ویروس کرونا در کشور نشان داده است 
بایستی هرچه سریعتر اقداماتی اساسی را برای مهار این ویروس صورت داد در غیر این 
صورت میزان تلفات ناشی از ویروس هر روز بیشتر از روز قبل خواهد شد. دولت در تلاش 
است با وجود آنکه در زمان تغییر کابینه قرار دارد اما با تسریع در روند واکسیناسیون، 
دستکم سرعت گسترش این بیماری گرفته شود. اما در این میان تمامی سازمان های 
دولتی و شرکت های خصوصی و آحاد مردم در این نبرد مسوول هستند. باید پذیرفت 
که بدون همکاری همگانی تک تک اعضای جامعه، به هیچ وجه نمی توان در برابر این 
ویروس قدرتمند ایستادگی کرد. مردم در این روزها باید بیش از پیش از یکدیگر حمایت 
کنند و با درک شرایط دشوار جامعه و با کمک و همیاری بیشتر، تلاش کنند تا این روزهای 

سخت را پشت سر بگذارند. 

الزام رعایت پیوسته پروتکل های بهداشتی ؛

کرونا؛ هیولایی که می شود به بند کشید

یک فرد »تاب آور« در شرایط کرونایی می تواند وضعیت 
را به درستی تجزیه و تحلیل کرده، استرس هایش را 
کاهش دهد و انعطاف پذیری بیشتری از خود نشان 
دهد بدون اینکه اهداف مهم زندگی اش را فراموش کند. 
که  است  شناسی  روان  مفاهیم  از  یکی  آوری«  تاب 
این روزها در عرصه سلامت روان بسیار مورد تأکید و 
استفاده قرار می گیرد و معنای آن داشتن ظرفیت برای 
عبور از بحران ها و ترمیم خویشتن است. امروزه دیگر 
به هنجار بودن در جامعه به معنای بی مشکل و دردسر 
بودن تعریف نمی شود بلکه کسی که ظرفیت عبور از 
مشکلات را دارد به هنجار و سلامت محسوب می شود.

قابلیت »تاب آوری« باعث می شود فرد از رویدادهای 
ناگوار بتواند به سلامت عبور کند و تنش ها باعث رشد 
او در ابعاد فردی و اجتماعی شود نه اینکه با مشکلات 
روبه رو نشود. نزدیک به دو سال از شیوع کرونا می گذرد 
اما خیلی افراد در این دوران چه کسانی که درگیر کرونا 
شدند و چه کسانی که نشدند، تاب آوریشان پایین بود و 
فراز و نشیب ها به لحاظ روانی و جسمانی آنها را از پا در 
آورد.یک فرد برای اینکه تاب آور باشد باید قدرت پذیرش 
داشته و انعطاف پذیر باشد و با توجه به شرایط موجود 
بتواند وضعیت و اهداف خود را تعیین کند. برخی از ما 
هنوز در شرایط قبل از کرونا گیر کرده و به آن دوران فکر 
می کنیم، در حالیکه شاید تا مدت ها دیگر نتوانیم به 
آن وضعیت بازگردیم و باید با شرایط فعلی خود را وفق 

دهیم.
کسانی که این روزها دچار اضطراب ها، تنش و پنیک 
های عصبی زیادی هستند شاید برایتان گفته باشند که 
این وضعیت غیرقابل کنترل و مبهم فعلی و آتی نمی 
وضعیت  شاید  باشند،  داشته  خوبی  حال  آنها  گذارد 
بیش از این هم طول بکشد اما باید کاری کرد تا احساس 
فرسودگی و درماندگی در ما ایجاد نکرده و سلامت روان 
و جسممان را حفظ کنیم در این گزارش به مواردی از 
این دست اشاره می شود که چطور می توانیم تاب آوری 

خودمان را بالا ببریم:
 ۱-دست از منفعل بودن بردارید

برخی افراد چه کسانی که کار می کرده یا نمی کرده 
اند، در این شرایط دچار انفعال روانی شده و دست از 
کار و تلاش کشیده اند و یک گوشه در منزل نشسته 
قرنطینه  که  است  درست  شود،  خوب  اوضاع  تا  اند 
خانگی خوب است و توصیه شده اما اینکه فکر کنیم 
کاری از دستمان در زندگی برنمی آید جز اینکه همه 
چیز را تعطیل کنیم و گوشه گیری داشته باشیم ، یک 
سبک زندگی ناسالم است که باعث رفتارهای تخریبی و 

اضطراب و تنش های زیاد می شود. 
۲-فهرستی از فعالیت هایی که باید انجام دهید، تهیه 

کنید
شما در زندگی تان نباید چون آب راکد باشید ، چرا 
که آب راکد گنداب می شود و بو می گیرد. هر کس در 
زندگی اهدافی دارد که باید آنها را دنبال کند صرف نظر 
از شرایط موجود برگه ای بردارید و لیست فعالیت هایی 
که باید انجام دهید را بنویسید، سعی کنید یک برنامه 
ریزی روزنامه برای انجامشان داشته باشید و با رعایت 
پروتکل ها به کارهایتان چه در منزل و چه خارج از آن 
برسید. حجم مشخصی از این برنامه ها را مشخص کنید 

و روزانه به آنها برسید.
حتی برای داشتن حال خوبتان می توانید به دیگران 
هم کمک کنید ، یک شبکه دوستان و حامیان تهیه کنید 

اگر دستتان می رسد این روزها تیم بشوید و به بیمارستان 
ها، مراکز درمانی، افراد بیمار و سالم و هر کسی که نیاز 
به کمک دارد، کمک رسانی کنید. این فعالیت ها شما را 
ازانفعال خارج می کند و اضطرابتان را کاهش می دهد 
هرچند اگر درگیر مشکلات دیگران شود اما باز هم کمک 

به دیگران حال ما را بهتر می کند.
 3-خوابتان را تنظیم کنید

خیلی از افراد در این دوران که به مدرسه نمی روند، 
دانشگاه یا محل کارشان تعطیل شده یا شیفت بندی 
از  تغییر کرده است یکی  اند، شرایط خوابشان  شده 
کارهایی که برای داشتن سبک زندگی سالم می توانید 
انجام دهید سلامت خواب و تنظیم آن است بهتر است 
مثل قبل برنامه ریزی داشته باشید و صبح ها زود بیدار 
شوید و متوسط هفت تا هشت ساعت خواب خود را 

حفظ کنید.
۴-ورزش کنید

از  و  دهد  می  افزایش  را  شما  بدنی  انعطاف  ورزش 
مشکلات عضلانی جلوگیری می کند. خیلی افراد در 
این دوران از دردهای بدنی و چاقی گلایه می کنند چرا 
که تحرکشان کم شده است، بهتر است برای انعطاف 
بدنی  و ترشح هورمون های خوشحال کننده و کم شدن 
استرس ، ورزش کنید. ورزش خلق و خوی افراد را هم 
بهبود می بخشد و احساساتتان را ترمیم میکند همین 
باعث می شود در منزل نیز کمتر دچار تنش با دیگر 
اعضای خانواده شوید در یک اتاق کوچک و یک حیاط 
خلوت هم می توان حرکات ورزشی را انجام داد، پس هر 

روز زمانی را به ورزش اختصاص دهید.
 5-اخبار کرونا را از منابع معتبر پیگیری کنید

خیلی از شبکه های خارجی این روزها تلاش دارند 
تا وضعیت را بدتر از آنچه هست نشان دهند، درست 
است که وضعیت کرونا در اکثر شهرها قرمز است و باید 
رعایت همه چیز صورت بگیرد اما در واقع منابع معتبر 
برای پیگیری اخبار خیلی مهم هستند ، فضای مجازی 
نیز پر از شایعات است و مدام اطلاعات ناقص و نادرست 
به افراد می دهد و بهتر است زمان مشخصی برای گوش 
دادن به اخبار حتی کرونا داشته باشید نه اینکه کل روز 

پیچ تلویزیون روی شبکه های خبری تنظیم باشد.
۶-به احساسات خود توجه بیشتری داشته باشید

را  همه مردم روزانه حال و احساس های متناقضی 
تجربه می کنند، خوشحالی، غم و عصبانیت و ... مقابله 
با هیجانات حال ما را بدتر می کند بهتر است به جای 
سرکوب هیجانات انها را بشناسیم و مضطرب نشویم. 
هیجانات مختلف حتی منفی، مضر نیسند بلکه برای 
بقای انسان لازمند بهتر است آنها را درک کنیم و نسبت 
به آنها عکس العمل صحیح نشان دهیم. نباید از این 
احساس ها شرمنده باشیم بلکه نگرش مثبت نسبت به 

آنها داشته باشیم و احساسات مثبتمان را تقویت کنیم.
به جای اجتناب و فرار از احساسات منفی، سعی کنید 
آنها را بشناسید مثلا اینکه من در این شرایط قرنطینه از 
فلان مسئله عصبانی می شوم و فلان چیز ناراحتم می 
کند، آن را شناسایی کنید و آن را با یک کار مثبت یا فکر 
مثبت جایگزین کنید. سعی کنید برای کارها و برنامه 

هایتان معنا پیدا کنید و انگیزه خود را از دست ندهید.
 ۷-معنای زندگی تان را پیدا کنید

این روزها فرصت زیادی افراد برای تنها بودن و فکر 
کردن دارند به استثنای برخی افراد، خیلی ها زمانشان 
برای پیدا کردن معنای زندگی بیشتر شده است با این 
مرگ و میرها و مشکلات شاید انگیزه را برای ادامه از 
دست داده باشید اما باید بدانید که با قدرت باید تا لحظه 
آخر جنگید و ادامه داد ، این معنای حیات و زندگی 
است. بنابراین هدف هایتان را بیاید و آنها را بازسازی 

کنید ، اجازه ندهید رویاهایتان کمرنگ شوند.
8-ارتباطات بین فردیتان را افزایش دهید

مندی  علاقه  و  دوستان  ایام  این  دهید  اجازه  نباید 
هایتان را کاهش دهد، دایره دوستانتان را بیشتر کنید 
و در فضای مجازی هم شده با هم ارتباط قوی داشته 
باشید همین روابط عاطفی سلامت روان و تاب آوری 
ما را زیاد میکند. حتی اگر در جایی یکی از اقوام و افراد 
صمیمی دوستان و فامیلتان فوت شده بهتر است در 
همین فضای مجزی همدیگر را تسلی دهید و فرصت 
روابط  بگیرید. همین  از هم  را  منفی  افکار  و  بیکاری 
دوستانه و خانوادگی می تواند به تقویت دایره دوستان 

و آشنایان و کاهش استرس و بهبود خلق کمک کند.
در نهایت یادمان باشد که افزایش تاب آوری در دوران 
بحران می تواند ما را از این شرایط بحرانی به سلامت به 

سرمنزل مقصود برساند.

چگونه در بحران کرونا »تاب آوری« داشته باشیم؟

اصول سبک زندگی سالم در کرونا 

منصوره عسگری *
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مدیرکل دفتر نظارت، به سازی و هدایت شغلی سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور 
گفت: پارسال بر اساس طرح رهگیری شغلی، ۵۲ درصد کارجویان با کسب مهارت های 

فنی و حرفه ای، صاحب شغل و جذب بازار کار شدند.
»علیرضا طاهرپور شلمانی« اظهار داشت: در سال های اخیر درصد اشتغال کارجویان 
مهارت دیده افزایش یافته است به گونه ای که در سال ۹۸ حدود ۵۴.۷ درصد، در سال 
۹۷ نزدیک به  ۴۹ درصد، در سال ۹۶حدود ۴۲ درصد و در سال ۹۵ نزدیک به ۳۸.۸ 
درصد از کارجویان صاحب شغل شدند. وی افزود: سالیانه در مراکز فنی و حرفه ای دولتی 
۳۷۰ تا ۳۸۰ هزار نفر آموزش های مهارتی را در سه هزار عنوان شغلی به طور رایگان و فقط 

با پرداخت هزینه های آزمون و صدور گواهی سپری می کنند.
این مقام مسوول ادامه داد: از این تعداد شرکت کننده به طور میانگین ۶۲ درصد موفق 
به کسب گواهی مهارتی در آزمون نهایی می شوند که این گواهی نامه ها ارزش بین المللی 

و قابلیت ترجمه دارد.  وی با اشاره به طرح رهگیری شغلی، بیان داشت: پارسال از  
۱۳۹ هزار و ۵۱۲ نفر که در دوره های فنی و حرفه ای شرکت کرده بودند ۵۶ هزار و ۷۲۹ 
نفر شاغل شدند و ۲۸ هزار و ۳۷۵ نفر کارجو، ۴۷ هزار نفر غیر کارجو و هفت هزار نفر 
وضعیت نامشخص دارند. مدیرکل دفتر نظارت، به سازی و هدایت شغلی سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشور تصریح کرد: کارجویان علت شاغل نشدن شان را مشکلاتی از جمله 
کمبود فرصت های شغلی، پایین بودن دستمزد و حقوق، ضعف مهارتی، نداشتن سرمایه 
کافی برای کسب و کار و سایر موارد عنوان می کنند. وی با بیان اینکه ۳۰ هزار نفر به طور 
کامل مرتبط با آموزش ها شاغل شدند، گفت: سال گذشته هفت تا هشت هزار نفر غیر 
مرتبط با آموزش های مهارتی جذب بازار کار شدند. طاهرپور شلمانی بیان داشت: در 
طرح رهگیری اشتغال، دوره های جدید آموزشی را جایگزین دوره هایی که درصد اشتغال 
پایینی دارند می کنیم، همچنین به افرادی که متقاضی دریافت مهارت های فنی و حرفه 

ای هستند، مشاوره می دهیم.
وی با تاکید بر اینکه کرونا مانع آموزش های فنی و حرفه ای نشد، گفت: ۲۵ درصد 
آموزش ها به صورت تئوری و ۷۵ درصد به صورت عملی است که مباحث تئوری به 
صورت مجازی و چند رسانه ای ارائه شد و در مرحله عملی هم رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی مورد توجه و نظارت قرار گرفت. مدیرکل دفتر نظارت، بهسازی و هدایت شغلی 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور خاطرنشان کرد: یکی از مهمترین پیامدهای 
مهارت آموزی در جامعه، توانمند شدن است و افراد جویای کار می توانند با حضور در 

دوره های آموزشی و کسب مهارت جذب واحدهای تولیدی، صنعتی و خدماتی شوند.
به گفته وی، ۶۳۳ مرکز آموزشی دولتی با سه هزار عنوان شغل در سطح کشور پذیرای 
کارجویان است و علاقمندان می توانند برای شرکت در این دوره ها به سامانه جامع 

آموزش فنی و حرفه ای کشور مراجعه کنند.

یک مقام مسوول:

5۲ درصد مهارت آموزان جذب بازار کار شدند

رییس کنفدراسیون صادرات پاسخ داد؛

چرا هند دیگر از ایران کالا نمی خرد؟ 
ایران  صادرات  کنفدراسیون  رییس 
سال های  در  که  تغییراتی  می گوید 
اخیر در فهرست شرکای تجاری ایران 
به وجود آمده تا حد زیادی تحت تاثیر 

تحریم ها و تبعات آن بوده است.
لاهوتی  محمد  ایسنا،  گزارش  به 
با  خبری  نشست  جریان  در  دیروز 
خبرنگاران اظهار کرد: خوشبختانه در 
ارزش  رشد  میزان  گذشته  سال های 

صادرات ایران نسبت به وزن بالاتر بوده که این نشان دهنده افزایش صادرات 
کالاهایی با ارزش افزوده بیشتر است، هرچند در این زمینه راه بسیار طولانی باقی 
مانده است اما این امید وجود دارد که با افزایش کیفیت، کالاهای ایران توان حضور 

در بازارهای بزرگ تر را پیدا کنند.
وی با بیان اینکه تحریم ها و سیاست های داخلی بر وضعیت تجارت کشور در 
سال های گذشته تاثیرات فراوانی گذاشته است، بیان کرد: در فهرست واردکنندگان 
کالای ایران، امارات متحده عربی جایگاه چین را گرفته و صدرنشین شده است. 
این در حالی است که امارات بیشتر بر روی ری اکسپورت یا صادرات مجدد متمرکز 
است یعنی کالاهایی امکان ورود مستقیم به ایران را نداشته اند و از این طریق به 

کشور رسیده اند.
عضو اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: در کنار آن، در ماه های گذشته آلمان و 
سوییس در میان اصلی ترین صادرکنندگان کالا به کشور قرار دارند که این موضوع 
در دو محور اهمیت دارد. نخست امید به احیای برجام و امکان از سرگیری ارتباط 
با اروپایی ها را بیشتر می کند و دوم آنکه مواد اولیه ای که از این کشورهای اروپایی 
وارد می شود در تولید ایران به کار گرفته شده و می تواند به افزایش کیفیت تولیدات 

منجر شود.
لاهوتی درباره مقاصد صادراتی ایران نیز گفت: در سال های گذشته هندوستان 
از فهرست واردکنندگان کالا از ایران خارج شد و ترکیه جای آن را گرفت. این نشان 
می دهد که تحریم های آمریکا روی هند و میزان خرید کالای این کشور تاثیر گذاشته 
است. در رابطه با افغانستان نیز ناامنی های اخیر ریسک ارسال کالا را افزایش داده 
و تداوم آن می تواند به کاهش صادرات منجر شود البته برای تصمیم گیری در این 

زمینه زود است و باید دید در آینده چه تغییراتی در این کشور به وجود می آید.
وی ادامه داد: در موضوع عراق و افغانستان ما یک چالش جدی دیگر نیز داریم و 
آن نحوه ایفای تعهدات ارزی است. در این کشورها بانک و صرافی معتمد مورد تایید 
بانک مرکزی امکان فعالیت ندارد و از سوی دیگر کالایی نیز در آنها تولید نمی شود 
که صادرکننده بخواهد در ازای صادرات آن را به کشور وارد کند. از این رو باید 
راهکاری برای عبور از این شرایط و فراهم کردن مقدمات لازم برای ایفای تعهدات 
و صادرات کالا در این بخش با هماهنگی بانک مرکزی و دولت سیزدهم اجرایی 
شود. با این وجود در صورت کنار رفتن تحریم ها، صادرات به کشورهای همسایه 

نیز قطعا رشد خواهد کرد.
رییس کنفدراسیون صادرات درباره افق پیش روی تجارت کشور در موضوعات 
تحریم و اف ای تی اف نیز بیان کرد: در رابطه با برجام ما دیدیم که صرف از 
سرگیری مذاکرات تاثیر روانی مثبتی بر فضای اقتصادی کشور داشت، هرچند در 
حال حاضر تصویر دقیقی از آینده مذاکرات وجود ندارد اما گفت و گوی دیروز رییس 
جمهور ایران با فرانسه این امید را به وجود آورده که نتایج مثبتی در راه باشد و با 

جذب سرمایه های جدید، اقتصاد ایران از شرایط فعلی عبور کند.
لاهوتی افزود: در رابطه با اف ای تی اف نیز ما باید بدانیم که بسیاری از کشورهای 
جهان به عضویت در آن درآمده اند و ایران نیز هنوز آن را رد نکرده و در مجمع 
تشخیص بررسی ها ادامه دارد. امیدواریم با توجه به نزدیکی بیشتر دیدگاه های 

دولت جدید با سایر دستگاه ها، لااقل این موضوع زودتر تعیین تکلیف شود.
 

عضو کمیسیون انرژی مجلس تشریح کرد:
برنامه مجلس برای قیمت و یارانه بنزین چیست؟

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: به اعتقاد نمایندگان مجلس موضوعات 
بدنه  یعنی  ارائه شود،  دولت  از طرف  به صورت لایحه  باید  بنزین  مثل  مهمی 
کارشناسی دولت روی آن نظر بدهد، سپس بدنه کارشناسی و کمیسیون تخصصی 

مجلس بررسی کنند.
اظهار  دولت  به  بنزینی  پیشنهاد  و  برنامه  درباره  رحیمی مظفری  عبدالعلی 
داشت: اکنون جامعه ظرفیت اجرای برنامه جدید برای بنزین را ندارد، ضمن اینکه 

کمیسیون انرژی مجلس نیز فعلا برنامه ای در این زمینه ندارد.
وی تاکید کرد: ما معتقدیم در این اوضاع اقتصادی کشور هیچ چیزی قابل 

دستکاری نیست.
مجلس  نمایندگان  اعتقاد  به  کرد:  تصریح  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
موضوعات مهمی مثل بنزین باید به صورت لایحه از طرف دولت ارائه شود، یعنی 
بدنه کارشناسی دولت روی آن نظر بدهد، سپس بدنه کارشناسی و کمیسیون 
تخصصی مجلس هم اعمال نظر کرده و بررسی کنند تا موضوع پخته شده و کامل 

باشد. 
وی ادامه داد: گاهی طرح هایی در خصوص سوخت عنوان می شود ولی تاکنون 
نه در کمیسیون و نه صحن مطرح و مصوب نشده و به صورت جدی و دقیق به آنها 

نپرداخته ایم.
رحیمی مظفری گفت: مثلا طرح وان مطرح شده که کل انرژی را مد نظر قرار 
داده است، در این طرح بنا بر این بوده که بنزین نه فقط به خودرو بلکه به کد ملی 
اختصاص داده شود، زیرا کسانی که خودرویی ندارند از این یارانه محروم می شوند؛ 
اصل موضوع درست است، اما اکنون زمینه زیرساخت لازم و آمادگی کف جامعه 

را برای اجرا نداریم، این مبحث جای کار دارد و فعلا شرایط اقدام فراهم نیست.
 

 رئیس هیئت مدیره اتحادیه میوه و تره بار استان تهران خبرداد:

 کاهش قیمت هویج از هفته آینده
 رئیس هیئت مدیره اتحادیه میوه و تره بار استان تهران دلیل اصلی بالا رفتن 
قیمت هویج را افزایش تقاضا مردم برای مصرف آب هویج با شدت گرفتن شیوع 

کرونا عنوان کرد.
از هفته گذشته شاهد رشد قیمت هویج  اینکه  بیان  با  نژاد  مصطفی دارایی 
هستیم، اظهار کرد: دو دلیل اصلی برای افزایش قیمت هویج از هفته گذشته وجود 
دارد که یکی مربوطه به تغییر در میزان عرضه و دیگری مربوط به رشد تقاضا است.  
وی ادامه داد: در این فصل بیشترین هویج مصرفی در کشور از جنوب و شهر 
دزفول تامین می شود که اکنون در انتهای برداشت آن هستیم و عرضه کاهش 
داشته است.  دارائی نژاد با تاکید بر اینکه این کاهش عرضه بر افزایش قیمت 
موثر بوده است، افزود: البته کاهش عرضه مقطعی است و به زودی هویج تولیدی 
شهرهای بروجرد و اصفهان روانه بازار می شود و پس از آن شهرهای اطراف تهران 

محصول خود را به بازار  عرضه می کنند. 
وی با اشاره به شدت گرفتن شیوع کرونا بخشی مهمی از افزایش قیمت را مربوط 

افزایش استقبال مردم از آب هویج دانست. 
دارائی نژاد گفت: با شدت گرفتن شیوع کرونا مصرف آب هویج و سیب تا چندین 
برابر افزایش یافته است، به نحوی که تنها در هویج درخواست ها به ۳ برابر رسیده 
است.  وی ادامه داد: با توجه به تولید بالای سیب در کشور در سالجاری افزایش 
تقاضا برای آب سیب قیمت ها را بالا نبرده، اما در هویج شرایط متفاوت است و در 

حال حاضر به اندازه رشد تقاضا محصول در بازار نیست. 
دارائی نژاد با بیان اینکه قیمت عمده هر کیلوگرم هویج در میادین تا ۲۰ هزار 
تومان هم بالا رفته بود، افزود: امروز قیمت ها تا حدودی تعدیل داشته و به ۱۵ تا 

۱۶ هزار تومان رسیده است. 
وی پیش بینی کرد در هفته آینده قیمت ها کاهش بیشتری داشته باشد و به ۱۰ 

تا ۱۲ هزار تومان برسد. 
دارائی نژاد گفت: در صورت تحقق پیش بینی ما، در هفته آینده در سطح خرده 

فروشی ها قیمت هر کیلوگرم هویج نباید بیش از ۲۰ هزار تومان باشد.

یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: کسی به صورت دقیق و قاطع نمی تواند از 
نرخ ارز در آینده حرفی بزند اما با ادامه همین روند موجود ادامه دلار ۴۰ هزار تومانی تا 
پایان سال وجود دارد. به هر حال عامل تعیین کننده در نرخ دلار و ارز موضوع برجام 

است، امروز مساله برجام از نان شب برای مردم واجب تر است.
احمد حاتمی یزد در گفت وگویی درباره نگرانی ها از شرایط اقتصادی بدون برجام 
اظهار داشت: نگرانی کارشناسان از وضعیت اقتصادی با ادامه همین روند و عدم 
لغو تحریم ها به جاست و معتقدم با ادامه این شرایط نرخ تورم بی سابقه ای را تجریه 

خواهیم کرد و رکورد می زنیم.

وی ادامه داد: چند عامل را باید به صورت زنجیره ای باید در هم دیگر ببینیم؛ 
مهم ترین موضوع این است که درآمد دولت به دلیل تحریم های نفتی و عدم فروش 
نفت کاهش یافته است. این کارشناس اقتصادی با اشاره به سه بخش درآمدهای 
دولت گفت: درآمد حاصل از فروش نفت و گاز،  درآمد مالیات و درآمد گمرک عمده 
درآمد دولت است که هر سه مورد به دلیل تحریم ها کاهش پیدا کرده  است که بیشترین 

افت درآمد را در بخش نفت و گاز داشتیم به طوری که به ۱۰ درصد رسیده است.
حاتمی یزد افزود: اما از سوی دیگر به دلیل کاهش ذخایر ارزی و نبود ارز،  توان خط 
تولید بسیار کاهش یافته و سود کارخانه ها و تولید کم شده و اساسا برخی از صنایع به 

مرحله تعطیلی رسیده اند،  بنابراین به همان نسبت درآمدهای مالیاتی هم کاهش پیدا 
می کند و احتمالا آنچه به عنوان مالیات در بودجه آمده، قابل وصول نیست.

وی تاکید کرد: به همین دلیل تحریم، واردات هم کاهش یافته و کمتر هم می شود 
چراکه ارزی وجود ندارد که خرید خارجی انجام شود به دنبال آن درآمد گمرکات هم 

کاهش پیدا می کند.
مساله برجام برای مردم از نان شب واجب تر است 

این کارشناس اقتصادی گفت: در حالی که هزینه های دولت از جمله صندوق 
های بازنشستگی، پرداخت حقوق و دستمزد، درمان و آموزش و ... تغییر نکرده بلکه 
افزایش یافته؛ وقتی از محل این سه مورد که عمده درآمدهای دولت را تامین می کنند، 
کاهش پیدا می کند بنابراین با کسری بودجه مواجه می شود و تنها اقدامی که می تواند 

انجام دهد این است که بودجه عمرانی را کاهش دهد یا حذف کند.
حاتمی یزد ادامه داد: در حال حاضر حدود ۳ میلیون نفر از دولت حقوق دریافت 
می کنند در این شرایط دولت ها چه دولت روحانی و چه دولت رییسی برای اینکه بتواند 
حقوق این افراد را بپردازد چاره ای جز چاپ پول ندارد و این به معنای افزایش نقدینگی 

است که این اقدام هم به طور مستقیم باعث رشد نرخ تورم می شود.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه معتقدم با توجه به شرایط تورم سال ۱۴۰۰ 
حتما حدود ۵۰ درصد خواهد بود، اظهار داشت: در حال حاضر هم شاهد افزایش 
قیمت تمام اقلام و کالا در هر بخشی از بازار هستیم. تورم بالای ۵۰ درصد برای سال 
جایر پیش بینی می شود که رکورد تاریخی در افزایش نرخ تورم را می زنیم اما تنها راهی 
که می تواند جلوی رشد نرخ تورم را بگیرد رفع تحریم است حتی اگر بخشی از تحریم ها 

هم لغو شود می توان جلوی رشد تورم را گرفت.
وی با بیان اینکه رفع تورم می تواند در جبران کسری بودجه دولت اثربگذارد و جلوی 
افزایش نقدینگی را بگیرد، گفت: این سه عامل کسری بودجه، نقدینگی و تورم به 
طور پیوسته و متراکم بر روی اقتصاد و زندگی جامعه ایرانی اثر نامطلوب می گذارد و 
رشد اقتصاد را منفی می کند. حاتمی یزد درباره سرنوشت نرخ دلار در این شرایط 
اقتصادی، ادامه داد: کسی به صورت دقیق و قاطع نمی تواند از نرخ ارز در آینده 
حرفی بزند اما با ادامه همین روند موجود ادامه دلار ۴۰ هزار تومانی تا پایان سال وجود 
دارد. به هر حال عامل تعیین کننده در نرخ دلار و ارز موضوع برجام است، امروز مساله 

برجام از نان شب برای مردم واجب تر است.

یک کارشناس اقتصادی:

امسال رکورد تاریخی افزایش تورم را می زنیم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۴۳مربوط  شماره  ۱-رأی 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۶۴ مربوط به آقای محمد رشیدی نصر آبادی فرزند 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۴۷۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره ۱۷۹۷۳۰ مورخ ۹۹/۱۲/۰۶ دفترخانه ۳ قم ) م الف ۱۰۷۷۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰5/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۰/۰۶/۰۶
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

-----------------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دوقم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 

گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 
اند

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۸۸۳ شماره  ۱-رأی 
فرزند  کفیلی   حسن  آقای  به  مربوط   ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۴۸
جعفردرقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۴/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه ازمهدی شاکری و سکینه 
و معصومه و پروین و همگی شاکری کما فرض اله صفحه ۵۲۶الی ۵۳۸ دفتر ۳۴ و 

صحفه ۹۷دفتر ۳۷.)م الف ۱۰۷۷۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰5/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۰/۰۶/۰۶
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد تقی خلیلی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند 
مالکیت تکبرگی ششدانگ پلاک ۲۲۱۳/۱۱۸اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در 
دفتر الکترونیکی شماره ۱۳۹۶۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۸۱۹ بشماره سریال ۲۳۰۲۳۸ 
ب ۹۵ بنام آقای محمد تقی خلیلی صادره و تسلیم شده که نام برده اعلام داشته 
سند مالکیت در اثر نامعلوم مفقود شده است، لذا مرتب طبق تبصره ۱ اصلاحی 

از ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 

را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره 
اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از 
انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد.)م الف۱۴۳۳۸(
عباس پور حسنی-سرپرست ثبت اسناد منطقه ۲ قم

-----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه بموجب وارده ۲۰۰۷۴۶۴-۱۴۰۰/۴/۱۶ محمد تقی خلیلی 
مالک ششدانگ پلاک ثبت ۲۲۰۹/۲۷ اصلی واقع در بخش ۲ ثبت قم به 
موجب سند قطعی ۹۷/۱۰/۴/۴۵۴۷۵ دفتر ۴۷ قم ثبت ۰ صفحه ۰ دفتر 
۱۳۹۶۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۸۰۲ اعلام نموده که به علت جابجایی سند مالکیت 
مزبور مفقود گردیده لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 
مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 

)۱۴۳۳۷
عباس پورحسنی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ قم

-----------------------------------------------
آگهی مفقودی 

کارت ماشین و برگ سبز خودرو سواری سمند ، تیپ:ایکس۷ به رنگ: نقره 
ای- متالیک، مدل:  ۱۳۸۱ وشماره  پلاک ایران ۱۶- ۸۱۲ ج ۱۲ وشماره موتور: 
۳۲۹۰۸۱۱۳۱۳۴  وشماره شاسی : ۰۰۸۱۲۱۲۵۹۷ ، پلاک متعلق به آقای حسن 

خداپرست  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. 

 یک کارشناس بازار سرمایه گفت: از جمله فرصت های 
الزام  و  تسهیل  سرمایه،  بازار  معاملات  در  رشد  ایجاد 
شرایط جهت ورود شرکت های غیربورسی و هلدینگ های 
سرمایه گذاری به بازار سرمایه و تامین مالی از طریق این بازار 
است که باید اقدامات لازم در راستای ورود شرکت ها به این 

بازار فراهم شود.
صعودی  روند  تداوم  راه های  به  عاملی«  جبل  »علی 
معاملات بورس تاکید کرد و افزود: اکنون تحلیلگران سعی در 
ارزش گذاری شرکت های غیر بورسی و هلدینگ ها دارند اما 
ارزش گذاری بسیاری از هلدینگ ها به دلیل عدم دسترسی 
به اطلاعات دقیق و شفاف از این شرکت ها دقیق نبوده و 
گاهی ارزش آنها کمتر از ارزش واقعی برآورد می شود که در 
نهایت این امر منجر به برآورد نادرست ارزش سهام شرکت ها 

شده است.
در  رشد  ایجاد  های  فرصت  جمله  از  داشت:  اظهار  وی 
ورود  الزام شرایط جهت  و  تسهیل  بازار سرمایه،  معاملات 
شرکت های غیربورسی و هلدینگ های سرمایه گذاری به 
بازار سرمایه و تامین مالی از طریق این بازار است که باید 
اقدامات لازم در راستای ورود شرکت ها به این بازار فراهم 

شود.
به گفته جبل عاملی، انجام اقدامات لازم برای ورود شرکت 
های جدید به بازار سهام سبب عمق بخشیدن به بازار سرمایه 

و توسعه معاملات این بازار خواهد شد. 
اصلاح ساختارهای دامنه نوسان و حجم مبنا

 در بازار سرمایه
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: یکی دیگر از 
نکات مدنظر در خصوص بازار سرمایه، اصلاح ساختارهای 

این  مبنا است که حل  و حجم  نوسان  دامنه  مانند  فعلی 
موضوع در کنار دیگر مسایل می تواند نقش مهمی را در 

نقدشوندگی این بازار داشته باشد.
وی پیشنهاداتی را در وضعیت فعلی بازار سهام به سرمایه 
گذاران ارائه کرد و گفت: نخستین توصیه ما به سهامداران 
تکرار تجربه  بازار، عدم  این  از  بازدهی معقول  برای کسب 
هیجانی در خصوص ورود به بازار و نیز انجام سرمایه گذاری 

غیر مستقیم از طریق صندوق های سرمایه گذاری است.
جبل عاملی ادامه داد: در کنار این موضوع یک سرمایه 

گذار باید درصد معقول و متناسبی از دارایی خود را روانه بازار 
کند و به هیچ عنوان نباید  همه دارایی های خود یا نقدینگی 
ناشی از وام و استقراضی را برای سرمایه گذاری وارد بازار 

سهام کند.
 فرصت مناسب بازار سهام برای سرمایه گذاری

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه بازار سرمایه در بین 
سایر بازارها می تواند فرصت مناسب تری را برای سرمایه 
گذاری در بین سرمایه گذاران فراهم کند، گفت: در صورتی 
که اشخاص مطلع و دارای حداقل های تخصص بخواهند به 

صورت مستقیم وارد بازار سرمایه شوند با انتخاب شرکت های 
درست می توانند بازده مناسبی از این بازار کسب کنند.

به گفته وی، سهامداران برای سرمایه گذاری در این بازار 
باید گزارش ماهانه شرکت ها، صورت های مالی فصلی را با 
دقت زیادی مدنظر قرار دهند تا بتوانند سهام ارزنده ای را 
برای سرمایه گذاری انتخاب و بازدهی قابل توجهی از این 

بازار کسب کنند.
جبل عاملی با بیان اینکه اکنون و با توجه به وضعیت فعلی 
شد،  خواهد  بیشتر  بازار  در  تحلیل  وزن  بورس  معاملات 
افزود: سهامداران باید سهامی را که از پتانسیل خوبی برای 
سرمایه گذاری برخوردارند انتخاب و در نهایت اقدام به اصلاح 

سبد سهام خود کنند.
کاهش حاشیه سود شرکت ها تحت تاثیر 

قیمت گذاری دستوری
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه نرخ گذاری های 
دستوری در سال های گذشته  منجر به کاهش حاشیه سود 
بسیاری از شرکت ها شده است، گفت: سود تعداد زیادی از 
شرکت ها در صورت آزادسازی قیمت ها در بازار اما با رعایت 
حقوق مصرف کننده و در نظر گرفتن معیشت مردم می تواند 
با رشد همراه شود و به مراتب روند بازار به مرحله معقول تری 

از روند کنونی برسد.
وی با بیان اینکه هدف اصلی بازار سرمایه کشف قیمت 
تنها شرکت هایی  افزود:  بازار است،  این  واقعی کالاها در 
باید در این بازار معامله شوند که نرخ گذاری دستوری بر آنها 
تحمیل نمی شود، در غیر اینصورت اصلی ترین کارکرد این 
بازار که ایجاد شفافیت در قیمت و معاملات است با اختلال 

همراه خواهد شد.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

رشد بورس با تسهیل ورود شرکت های غیربورسی به بازار سرمایه
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گزارش / ایمان /رضا ملکی
روز گذشته سرانجام بعد از کش و قوس های بسیار و ۱۴ ماه بلاتکلیفی 
الدین  با حضور شهاب  قم  استان  فوتبال  رئیس هیئت  انتخابات  درمجمع 
عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی برگزار و دکتر قدرت 
الله باقری توانست با کسب بیشترین آرا بعنوان رئیس هیئت فوتبال استان قم 
انتخاب سکان هدایت این رشته پر طرفداربرعهده گرفت. این مجمع انتخاباتی 
که در پشت درهای بسته هتل المپیک قم برگزار شد، قدرت الله باقری، محسن 
رمضان بیگی، اکبر روح پرور، بیگدلی و یدالله یامولا به عنوان کاندیدا اعلام شده 
بود که در نهایت قدرت الله باقری با ۱۰ رای به ریاست این هیات به مدت چهار 
سال انتخاب شد.  حضور دکتر عزیزی خادم ریاست فدراسیون فوتبال در قم 
اهمیت این انتخابات را بیش از گذشته نشان میداد. صحبتهای کاندیداهای 
ریاست هیئت فوتبال و ارائه برنامه های آنان نشان از داشتن برنامه برای پیشرفت  
و توسعه  این ورزش پر طرفدار دراستان قم داشت و حکایت از انتخاباتی رقابتی 
داشت. دکتر محسن رمضان بیگی در این مجمع موفق به کسب ۴ رای شد 
ضمن اینکه اکبر روح پرور و دکتر بیگدلی قبل از رای گیری انصراف خود را اعلام 
کردند.  همچنین با رای گیری انجام شده، احمد محسنی به عنوان نماینده 
باشگاه ها و خانم رسولی به عنوان نائب رئیس بانوان هیات با کسب ۱۰ رای به 

عنوان سایر اعضای هیات رئیسه این هیات انتخاب شدند. 
ریاست فدراسیون فوتبال:

فوتبال قم با وحدت اهالی این رشته درمسیر پیشرفت قرار می گیرد
ریاست فدراسیون فوتبال ایران درپایان این مجمع انتخابی طی سخنانی ،نگاه 

وحدت گرایانه اهالی فوتبال در قم را بعنوان اصلی ترین هدف برای پیشبرد 
فوتبال قم عنوان نمود و گفت: اگر همدلی و یکدلی و وحدت و یکپارچه گی 
در نزد اهالی فوتبال قم مستقر گردد شاهد حرکت فوتبال این شهر در مسیر 

پیشرفت خواهیم بود.
دکتر شهاب الدین عزیزی خطاب به کاندیداهای این مجمع گفت : انتخابات 
تمام شد و باید از امروز وحدت و انسجام جای خود را به اختلاف و رقابت های 
انتخاباتی بدهد ضمن اینکه هیات رئیسه جدید نیز باید ظرفیت لازم برای بهره 
گیری از نظر کاندیداها و صاحب نظران فوتبال استان در جهت کمک به این 
هیات را فراهم کند. وی با تاکید بر اینکه هیات رئیسه جدید فوتبال قم نیاز به 
همراهی و کمک همه جامعه فوتبال استان دارد، افزود: همه باید به رئیس جدید 
هیات فوتبال قم کمک کنند تا فضای جدید و فصل نوینی برای این هیات 
ورزشی در استان رقم بزند. رئیس فدراسیون فوتبال، با اشاره به ظرفیت های 
فوتسال قم گفت: این استان در رشته فوتسال یکی از قطب های مهم کشور 
است که با برنامه ریزی هیات جدید فوتبال، باید این جایگاه حفظ و تقویت شود.
وی اضافه کرد :بدون شک دکتر باقری و همکاران مجرب وی با ارداه جمعی 

می توانند فوتبال قم را در جاده موفقیت رهنمون سازند .
رییس فدارسیون فوتبال در بخش دیگری از سخنان خود گفت :گفت فوتسال 
قم از قطب های اصلی فوتسال کشور محسوب می شود و می بایست توجه 

خاص به این رشته پر طرفدار در قم داشت.
گزارش مالی هیات فوتبال قم جای تاسف دارد

عزیزی خادم  بابیان اینکه عملکرد مالی هیات فوتبال قم شایسته یک هیات 

فوتبال نیست و اصلا رقمی برای ارائه کردن نبود گفت :گزارش مالی بسیار 
ضعیف بود و جای تاسف داشت و نشان می دهد که با وجود ظرفیت های 
اقتصادی موجود در استان، از این ظرفیت های به خوبی استفاده نشده است. 
به همین دلیل باید همه مجموعه های اقتصادی موجود در استان  اعم از شهرک 
های صنعتی ، منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و و صاحبان صنایع به کمک 
هیات فوتبال قم بیایند ضمن اینکه فدراسیون نیز در این زمینه توجه بیشتری 

به استان خواهد داشت.
 تقویت فوتبال بانوان یکی از اولویت های فدراسیون فوتبال است و حمایت از 

این تیم ها در کشور به تصویب فدراسیون رسیده است.
وی تصریح کرد :توجه به ورزش بانوان و پایگاه های استعداد یابی نیز باید  
دردستور کار هیئت قرار گیرد تا شاهد حرکت اصولی در ساختار فوتبال استان 

قم باشیم.
از همه ظرفیت ها برای پیشرفت فوتبال قم استفاده شود

وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان داشت :پرهیز از نگاه های خط 
کشی شده که باعث آسیب رسانی به بدنه فوتبال قم میشود را از جمله اساسی 
ترین مواردی دانست که رئیس هیئت فوتبال قم بایستی آن را مد نظر داشته 
باشد و این کاری بود که ما در فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران انجام 
دادیم و ازظرفیت بالای افرادی که گاها با ما اختلاف نظر داشتند  در پیشبرد 
اهداف فوتبال کشور استفاده نمودیم وتوقع من از دکتر باقری این است که چتر 
حمایتی خود را بر سر همه اهالی فوتبال بگستراند تا با نگاه بی طرف بتواند 

اعتماد ها را جلب نماید.

 پایان ۱۴ ماه بلاتکلیفی فوتبال قم؛

قدرت الله باقری سکان دار هدایت فوتبال قم شد نگاهی به روند آماده سازی همگروه های ایران در مرحله نهایی؛

 شاگردان اسکوچیچ 
نظاره گر آماده سازی رقبا!

روند آماده سازی تیم های همگروه ایران برای مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی نشان 
می دهد که فدراسیون از نظر شرایط اردویی نسبت به سایرین ضعیف عمل کرده اند.

کمتر از یک ماه دیگر تیم ملی فوتبال کشورمان در مرحله نهایی مسابقات مقدماتی 
جام جهانی باید به مصاف تیم هایی چون کره جنوبی، عراق، امارات، لبنان و سوریه 
برود. کادر فنی تیم ملی فوتبال حدود ۱۰ روز است از مرخصی به تهران بازگشته و در 
حال برنامه ریزی برای تیم ملی هستند اما به نظر می رسد زمان آغاز اردوی تیم ملی و 
نحوه تدارکات برای ملی پوشان از همین حالا دچار مشکلاتی است. در شرایطی که تیم 
های دیگر همگروه ایران در حال آماده سازی بسیار پر قدرت برای شرکت در مسابقات 
هستند اما اردوی تیم ملی فوتبال کشورمان قرار است ۳ شهریور ماه آغاز شود. درست 
مثل مرحله قبل و در فاصله کمتر از یک هفته به برگزاری مسابقات. با نگاهی جزئی به 
روند آماده سازی تیم هایی چون عراق، سوریه، لبنان و امارات متوجه می شویم تیم ملی 
فوتبال ایران در فاصله کمتر از یک ماه به برگزاری مرحله نهایی شرایط خوبی برای آماده 

سازی تیم ملی ندارد.
عراق در اسپانیا آماده می شود

فدراسیون فوتبال عراق با وجود برکناری سرکو کاتانچ و از دست رفتن زمان برای انتخاب 
سرمربی جدید بلافاصله بعد از انتخاب ادووکات به عنوان سرمربی اردویی مناسب را در 
کشور اسپانیا تدارک دیدند و این تیم راهی کشور اسپانیا شد. وزیر وزش عراق بعد از مرحله 
مقدماتی تمام تلاش خود را برای موفقیت این تیم کرده و اردوی اسپانیا دومین اقدام وی 

بعد از انتخاب ادووکات محسوب می شود.
سوریه با تغییر مربی دو اردو برگزار کرده است

تیم ملی فوتبال سوریه که با نبیل معلول تحولات خوبی را تجربه کرد بعد از جدایی این 
مربی به دلیل مشکلات مالی نزار محروس اسوره این کشور را به عنوان سرمربی تیم ملی 
را روی نیمکت می بیند. این مربی پروژه کی روش در تیم ملی ایران را در سوریه پیاده 
کرده و با جذب بازیکنان دورگه در صدد تقویت این تیم است. ۳ بازیکن دورگه تا امروز 
به تیم ملی فوتبال سوریه دعوت شده اند.  اعضای این تیم اولین اردوی خود را در حلب 
برگزار کردند و ۲ بازی تدارکاتی را در کشور خود برگزار کردند.اعضای تیم ملی سوریه هفته 
آینده برای برگزاری اردو راهی اردن شده و احتمالا کمپ سه هفته ای آماده سازی را پشت 
سر خواهند گذاشت. فدراسیون سوریه از کشورهای ارمنستان، آذربایجان و ازبکستان 
درخواست ۳ بازی دوستانه کرد اما هیچکدام از این کشورها برگزاری دیدار تدارکاتی را 

نپذیرفتند تا این تیم به همان دو بازی تدارکاتی مقابل تیم امید این کشور اکتفا کند.
لبنانی ها در ترکیه مهیای مرحله نهایی جام جهانی

تیم ملی فوتبال لبنان نیز در حال آماده سازی برای مرحله نهایی مسابقات مقدماتی جام 
جهانی است. فدراسیون فوتبال این کشور  ایوان هاشک سرمربی سابق الهلال عربستان 
را به عنوان سرمربی جدید این تیم معرفی کرده و قرار است اردوی این تیم در کشور ترکیه 
آغاز شود.از آنجا که لیگ فوتبال این کشور از ۲۲ مرداد ماه برگزار می شود هاشک فرصت 
چندانی برای آشنایی با بازیکنان لبنان نخواهد داشت اما اردوی ترکیه این تیم فرصت 

مناسبی برای آماده سازی برای مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی است.
شاگردان فان مرویک در صربستان اردو زده اند

دیگر حریف تیم ملی یعنی امارات نیز برای مرحله نهایی مسابقات مقدماتی جام جهانی 
بیکار ننشسته و از جمعه گذشته در صربستان برای آماده سازی اقدام کرده است. این 
اردوی یک هفته ای در شرایطی برگزار می شود که بعد از آن مجددا بازیکنان تیم ملی 
این کشور راهی اردویی دیگر خواهند شد. قرار است محل برگزاری اردوی دوم تیم ملی 
امارات چند روز دیگر مشخص شود.برت فان مارویک برای اردوی صربستان ۳۱ بازیکن 

را فراخوانده است.
وضعیت کره مشابه با ایران

سرمربی تیم ملی کره جنوبی این روزها در تدارک برنامه ریزی برای بازی های مرحله 
نهایی مسابقات است. کره ای ها هم وضعیتی تقریبا مشابه با ایران دارند زیرا تعداد 
لژیونرهای این تیم زیاد است و به همین دلیل تا امروز امکان برپایی اردو بار این تیم وجود 
نداشته است. البته بنتو اعلام کرده در اولین فرصت ملی پوشان را دور هم جمع خواهد 
کرد. لیگ کشور کره هنوز به پایان نرسیده و برخی تیم ها باید دیدارهای عقب افتاده خود 
را برگزار کنند تا در نهایت بعد از پایان لیگ سرمربی تیم ملی نفرات مد نظر خود را به اردو 

دعوت کند.
اردوی تیم ملی مثل دور قبل یک هفته قبل از شروع بازی ها!

با نگاهی سطحی به روند آماده سازی تیم های همگروه ایران مشخص می شود تنها 
تیمی که دیرتر از سایرین قصد آماده سازی دارد تیم ملی فوتبال کشورمان است. البته در 
دور پیش هم این اتفاق رخ داد و اسکوچیچ ترجیح داد بازی دوستانه ای پیش از مرحله 
مقدماتی نداشته باشد اما این بار شرایط کاملا متفاوت است و حتی ضعیف ترین تیم های 
گروه برای مرحله پایانی و صعود به جام جهانی برنامه دارند.موضوعی که نگرانی را در دل 
فوتبالدوستان ایجاد می کند که چرا تیم ملی فوتبال کشورمان با وجود ابقای سرمربی و 
داشتن فرصت کافی تنها یک هفته آماده سازی قبل از شروع مسابقه با سوریه خواهد 

داشت.

سرمربی تیم فوتبال فجر شهید سپاسی شیراز:

فدراسیون فوتبال، زمان لیگ برتر 
را دقیق مشخص کند

سرمربی تیم فوتبال فجر شهید سپاسی شیراز گفت: باشگاه ها می خواهند برای لیگ 
برتر دوره بیست و یکم برنامه ریزی کنند، بنابر این فدراسیون فوتبال هرچه زودتر زمان 

شروع لیگ برتر را دقیق اعلام کند تا تکلیف خود را بدانیم که دیگر تغییر نخواهد کرد.
علی اصغر کلانتری سه شنبه در مصاحبه با خبرنگار ایرنا افزود: تاکنون چندین تاریخ 
برای شروع لیگ برتر اعلام شده و رییس فدراسیون هم  سه شنبه ۱۹ مرداد ماه اعلام کرد 
از هفتم تا دهم مهرماه آغاز می شود، نمی دانیم آیا این تاریخ قطعی است که تیم ها برنامه 
ریزی کنند؟ وی بیان کرد: هر تیمی که بخواهد در یک دوره لیگ آن هم به صورت حرفه 
ای شرکت کند باید حداقل هفت هفته دوره بدنسازی را پشت سر بگذارد که با توجه به 
تاریخ جدید لیگ، تیم ها ناگزیر هستند دوره بدنسازی را زودتر تمام کنند که به ضرر است 

ضمن اینکه بازیهای تدارکاتی هم باید برای تیم ها در نظر گرفت.
  شاکله تیم فجر حفظ می شود

سرمربی تیم فجر در مورد بازیکنان فصل گذشته تیمش در دسته یک گفت : شاکله این 
تیم که قهرمان شد حفظ خواهد شد و در چندین پست هم بازیکنان خوب لیگ برتری 
خواهیم گرفت. وی اضافه کرد: اسامی بازیکنان مورد نیاز فصل گذشته را برای تمدید 
قرارداد و تعیین تکلیف به باشگاه داده ام تا با آنها مذاکره کنند و به توافق برسند تا تمرین 

را زود شروع کنیم.
چند بازیکن سرباز لیگ برتری مدنظر است

کلانتری همچنین در مورد گرفتن بازیکنان سرباز که در لیگ برتر بازی می کردند، 
گفت: فهرست چندین بازیکن خوب لیگ برتری که مشمول شده اند را دریافت کرده 
ام باید باشگاه پیگیرآنها  باشد تا زود تکلیف مشخص شود در غیر این صورت نیاز است 
بازیکنان خوب به صورت آزاد بگیریم.  تیم فوتبال فجر شهید سپاسی شیراز ۲۸ تیر ماه 
۱۴۰۰ با شکست تیم گل ریحان البرز و با کسب عنوان قهرمانی جواز حضور در لیگ برتر 
را پس از هشت سال کسب کرد. فجری ها با توجه به زمان شروع لیگ برتر باید هر چه 
زودتر تکلیف خود را مشخص کنند تا در لیگ دوره ۲۱ که بازی ها سخت و فشرده برگزار 
می شود به مشکل بر نخورند و در سال اول نیز سهمیه خود را در میانه جدول حفظ کنند.

رقابت های دوره بیست و یکم لیگ برتر فوتبال کشور با نام جام خلیج فارس با شرکت ۱۶  
تیم قرار است از هفتم تا دهم مهرماه آغاز شود، اگر بازهم تاریخ تغییر نکند.

تیم های سایپا تهران و ماشین سازی تبریز از لیگ برتر دوره بیستم سقوط کردند و تیم 
های فجر شهید سپاسی شیراز و هوادار تهران جایگزین آنها شدند.

مدافع جدید تیم فوتبال پرسپولیس گفت: از گل محمدی، کادر فنی و مدیریت باشگاه ممنونم که به من اعتماد کردند.
علیرضا ابراهیمی پس از عقد قرارداد با باشگاه پرسپولیس اظهار داشت: از گل محمدی، کادر فنی و مدیریت باشگاه ممنونم 
که به من اعتماد کردند. امیدوارم بتوانیم به قهرمانی آسیا برسیم. برای امروز خیلی تلاش کردم. در این دو سه سال خیلی 
اذیت شدم و حرف های زیادی شنیدم. امیدوارم در این مسیر موفق باشم. هدف اولم این بود که به پرسپولیس برسم. اگر به 

تیم ملی هم برسم خیلی خوب است. اولین هدفم موفقیت پرسپولیس به خصوص در آسیا است.
ابراهیمی در مورد رقابت با سید جلال حسینی و فرشاد فرجی در پرسپولیس گفت: من در کنار یکی از بهترین های 
کاپیتان های ایران و آسیا بازی می کنم، برایم فرقی نمی کند، مهم موفقیت تیم پرسپولیس است چه من بازی کنم و چه بازی 
نکنم. وی در مورد قرارداد و شماره پیراهنش در پرسپولیس عنوان کرد: قرارداد من دو ساله است. به این مسائل فکر نمی کنم 
و فرقی ندارد. مدافع تیم فوتبال پرسپولیس در مورد اینکه آیا با سرمربی پرسپولیس صحبتی داشته، عنوان کرد: خیر، با یحیی 

گل محمدی به صورت مستقیم صحبتی نداشتم.
ابراهیمی در خصوص اینکه جانشین حسین کنعانی زادگان شده، گفت: اول اینکه کارم خیلی سخت است، از استان خودم 
اولین نفری هستم که به باشگاه بزرگ پرسپولیس می آیم و پرچم دار این استان هستم، پا جای بازیکنان بزرگی می گذارم و این 
شرایط را می دانم، اما خیالم راحت است که کادر فنی خوبی کنار من است و می توانند به من کمک کنند. ان شاءالله هواداران 

هم کمکم کنند که به هدفم برسم.
وی در مورد اینکه مبلغ قراردادش تک رقمی است یا دورقمی، اظهار داشت: مبلغ قرارداد من فکر نمی کنم زیاد باشد، 

قرارداد برایم خیلی مهم نبود، خیلی زحمت کشیدم که به اینجا برسم، هدفم رسیدن به این باشگاه بود نه پول. 
مدافع تیم فوتبال پرسپولیس در مورد اینکه هم به استقلال و هم به پرسپولیس گلزنی کرده و آیا باز هم برای استقلال گلی 

کنار گذاشته، گفت: ان شاءالله بتوانم دوباره به استقلال گل بزنم. گل های به پرسپولیس هم به خاطر شرایط فوتبالی بود. 
ابراهیمی در مورد اینکه آیا با بازیکنان پرسپولیس رفاقتی دارد عنوان کرد: در فوتبال همه با هم خوب هستند، مخصوصا در 
پرسپولیس که یکی از یکدل ترین تیم ها است، فکر نمی کنم شرایط سختی داشته باشم. با حسین کنعانی زادگان خوب بودم 

که به نوعی با او تعویض شدم. 
مدافع سابق گل گهر گفت: از امیر قلعه نویی تشکر می کنم که خیلی برای ما زحمت کشید، در بازی آخر گل گهر مقابل 
استقلال ناداوری شد اما از آن طرف در فینال برایشان جبران شد. برای باشگاه خوب گل گهر آرزوی موفقیت دارم. ۶-۵ سال 

بازیکن و کاپیتان این تیم بودم. از آنها ممنون هستم و دست تک تک شان را می بوسم. 

بعد از پیشنهاد تیم های مختلف اروپایی به سردار آزمون، باشگاه لیون فرانسه جدیدترین مشتری مهاجم تیم ملی ایران 
است. این اتفاق در فصل های گذشته هم رخ داد اما سردار بازهم در روسیه ماند!

سردار آزمون مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در سال های اخیر و به خصوص دو سال گذشته همواره یکی از سوژه های نقل 
و انتقالات فوتبال اروپا بوده است. نام آزمون در پنجره های نقل و انتقالات تابستانی و زمستانی به عنوان یکی از گزینه های 
تیم های اروپایی مطرح شده و این طور به نظر می رسد که وی بازیکنی جذاب برای هر پنج لیگ برتر اروپا است اما تاکنون 

مذاکره برای جذب وی از تیم زنیت سنت پترزبورگ روسیه به نتیجه نرسیده است.
از سال گذشته بحث پیشنهاد تیم های انگلیسی مثل ولورهمپتون، اورتون و آرسنال به آزمون مطرح شد. ناپولی ایتالیا 
یکی از مشتریان آزمون در سال گذشته بود و امسال باشگاه های فیورنتینا و آ. اس رم هم به این جمع اضافه شدند. در 
اسپانیا گزارش شده بود که آزمون یکی از بازیکنان مدنظر باشگاه سویا است و حتی در مقطعی بحث پیشنهاد اتلتیکو 

مادرید مطرح شد.
در هفته های گذشته اما پیشنهاد بوندس لیگایی آزمون رسانه ای شد؛ جایی که بایرن لورکوزن آلمان خواهان به خدمت 
گرفتن مهاجم ایران بود. لورکوزن تا همین دو سه روز اخیر مذاکره برای جذب آزمون را ادامه داد اما ظاهراً به دلیل 
مسائل مالی و مبلغ درخواستی باشگاه زنیت نتوانست مشتری این مهاجم باقی بماند و به گفته »نیکولو اسچیرا« خبرنگار 

ایتالیایی، آزمون از رادار لورکوزن خارج شد.
این در حالی است که شب گذشته نشریه معتبر اکیپ فرانسه از مشتری جدید آزمون پرده برداشت و اعلام کرد باشگاه 
لیون خواهان به خدمت گرفتن این مهاجم است. اکیپ مدعی شد »پتر بوس« سرمربی لیون شخصاً تمایل به جذب 

»مسی ایرانی« دارد ولی مشخص نیست که می تواند او را جذب کند یا خیر.
سردار آزمون تا پایان سال ۲۰۲۲ با تیم زنیت قرارداد دارد و در پایان این فصل بازیکن آزاد خواهد بود. به نظر می رسد 
زنیت قصد دارد آزمون را در همین فصل با بالاترین قیمت به فروش برساند تا درآمدزایی خوبی داشته باشد. آزمون با مبلغ 
۱۲ میلیون یورو راهی زنیت شد و طبق اعلام رسانه های روسی، این باشگاه برای ترانسفر مهاجم تیم ملی ایران به مبلغی 

کمتر از ۲۰ میلیون یورو رضایت نمی دهد.
آزمون با شروع فصل جدید فوتبال در روسیه به گلزنی در تیم زنیت ادامه داده است. او در سه بازی لیگ ۴ بار گلزنی کرد 
و در سوپرجام روسیه هم یک گل به ثمر رساند. شاید آمار چهار بازی و پنج گل نشان از اوج آمادگی مهاجم تیم ملی ایران 

داشته باشد و در پیشنهادات جدی که این فصل به وی شده تاثیر بگذارد.

علیرضا ابراهیمی:

 پا جای بازیکنان بزرگی در پرسپولیس گذاشته ام
آزمون در روسیه جا خوش کرده است؛

پیشنهاد پنج لیگ معتبر اروپا پشت سد »زنیت«

قابل  مدیر کل ورزش و جوانان استان قم گفت : موضو ع 
توجهی که بعد از روی کار آمدن عزیزی خادم ریاست فدراسیون 
فوتبال ، میتوان به آن اشاره نمود،بحث نهادینه کردن انضباط و  

استقرار عدالت در فوتبال میباشد .
رسول منعم  روزسه شنبه درمجمع انتخاباتی هیات فوتبال 
ملی  تیم  از  حمایت  و  ریزی  برنامه   : اظهارداشت  قم  استان 
کشورمان در مسابقات مقدماتی جام جهانی که خوشبختانه 
صدر نشینی  تیم ایران به همراه داشت ، از دیگر اقدامات موثری 
است که کادر اجرایی فدراسیون و در راس آن ریاست فدراسیون 

برای شد و توسعه این رشته پر طرفدار انجام داده اند.
وی عنوان کرد: توجه به هیات های فوتبال استان ها و تلاش 
برگزاری  برای  پیگیری  برای رفع مشکلات آن ها و همچنین 
مجامع، بعد از حضور عزیزی خادم در راس فدراسیون فوتبال 

میسر گردیده  است .

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم تصریح کرد: رشته فوتبال 
ا ز جمله رشته های است که در سطح کشور و استان  علاقه 
نشان  این  که  داده  اختصاص  به خود  را  زیادی  بسیار  مندان 
دهنده جایگاه مناسب این رشته در عرصه جهانی میباشد چرا 
که هیچ رشته  ورزشی همچون فوتبال نتوانسته به تنهایی موجب 
پیدایش چنین پدیده ای شود. منعم تصریح کرد : استان قم با 
برنامه ریزی و حمایت های همه جانبه ای که برای رشد و توسعه 
این رشته انجام شده است، زیر ساخت های فوتبال از سال۸۵ 
تا سال ۹۹ قریب به  ۱۵ باب زمین چمن در استان افتتاح  شده 
است . وی ابراز گرد: توجه به رشد و توسعه زیر ساخت های رشته 
فوتبال در قم، حضور تیم لیگ برتری صبا را موجب گردیده که 
نقش بسزایی را در جذب  نوجوانان و جوانان به رشته فوتبال را 
داشته است که امید است با انتخاب ریاست جدید هیات، شاهد 

ایجاد مجدد این فرصت را در قم باشیم .

 او همچنین افزود: قم با احداث ۴۰ سالن سر پوشیده  برای 
رشته فوتسال، شاهد رشد و توسعه این رشته در استان را بودیم که 
میتوان قم را جز پایگاه های اصلی رشته فوتسال در کشور نامید . 
حضور تیم های بومی استان در لیگ های برتر کشور ، همچنین 
معرفی نماینده های شایسته همچون علی اصغر حسن زاده 
که برای ۴ سال  به عنوان فوتسالیست برتر آسیا شناخته شد  و 
علیرضا وفایی یکی دیگر از جوانان شایسته که در لیگ حرفه ای 

معرفی گردید نوید بخش این موضوع میباشد .
مدیر کل ورزش  و جوانان استان قم خاطر نشان کرد:  قم 
خاستگاه رشته هایی همچون کشتی فرنگی،والیبال نشسته 
و  ،تیراندازی  ،کبدی  میدانی  دو  ولیچر،کاراته،  با  بسکتبال  و 
جودو مطرح بوده که با تلاش و ممارست هیات های ورزشی و 
ورزشکاران، قم جز ۱۷ استانی بود که در رقابت های المپیک و 

پارالمپیک توانست ۴ نماینده را داشته باشد .

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم:

قم جز پایگاه های اصلی رشته فوتسال در کشوراست

قرارداد »محمد بنا« و »غلامرضا محمدی« سرمربیان تیم های ملی کشتی آزاد و 
فرنگی و همچنین کادر مربیگری این ۲ تیم با پایان بازی های المپیک به اتمام رسید.

رقابت های کشتی آزاد و فرنگی در بازی های المپیک توکیو در حالی برای نمایندگان 
کشورمان به پایان رسید که یک مدال طلا از سوی محمدرضا گرایی در وزن ۶۷ 
کیلوگرم کشتی فرنگی، نقره وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی آزاد از سوی حسن یزدانی، برنز 
وزن ۹۷ کیلوگرم کشتی فرنگی از سوی محمدهادی ساروی و برنز وزن ۱۲۵ کیلوگرم 

کشتی آزاد از سوی امیرحسین زارع به دست آمد.
همچنین ۳ عنوان پنجمی از سوی محمدعلی گرایی و امین میرزازاده در وزن های 
۷۷ و ۱۳۰ کیلوگرم کشتی فرنگی و ۵۷ کیلوگرم کشتی آزاد از سوی رضا اطری 

عملکرد کشتی کشورمان در المپیک بود.
در کشتی آزاد مصطفی حسین خانی در وزن ۷۴ کیلوگرم، محمدحسین محمدیان 
در وزن ۹۷ کیلوگرم، مرتضی قیاسی در ۶۵ کیلوگرم و در کشتی آزاد علیرضا نجاتی در 

وزن ۶۰ کیلوگرم کشتی فرنگی نیز از دور رقابت ها حذف شدند.
حال با پایان بازی های المپیک قرارداد کادرهای فنی تیم های ملی کشتی آزاد و 

فرنگی از جمله »غلامرضا محمدی« و »محمد بنا« به پایان رسید.
»علیرضا دبیر« رییس فدراسیون کشتی با صدور احکام جداگانه ای در تاریخ ۲۴ 
مهر سال ۹۸ »محمد بنا« و »غلامرضا محمدی« را به عنوان سرمربیان تیم های ملی 

کشتی فرنگی و آزاد تا پایان بازی های المپیک ۲۰۲۰ توکیو ابقا کرد.

در حکم سرمربیان تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی بزرگسالان ایران آمده است: 
نظر به پیشنهاد مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی و با توجه به سوابق 
قهرمانی و تجربیات ارزنده این افراد )بنا و محمدی( در امر مربیگری در عرصه های 
ملی و بین المللی، به موجب این ابلاغ تا پایان مسابقات المپیک ۲۰۲۰ توکیو ژاپن، به 
سمت سرمربی تیم ملی منصوب می شوند. حال باید دید که کادر فنی تیم های ملی با 
توجه به فاصله حدود ۲ ماهه تا پیکارهای قهرمانی بزرگسالان جهان دستخوش تغییر 

خواهد شد یا اینکه به کار خود ادامه می دهند.
مسابقات کشتی آزاد و فرنگی قهرمانی بزرگسالان جهان روزهای ۱۰ تا ۱۸ مهر ماه 

در اسلو پایتخت نروژ برگزار می شود.

پایان قرارداد کادر فنی تیم های ملی کشتی؛ 

بنا و محمدی ابقا می شوند؟
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سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی در تشریح 
جلسه غیرعلنی مجلس درباره طرح فضای مجازی تاکید کرد 
که در جلسه غیرعلنی مصوبه ای تصویب نمی شود و طبق 
قانون مصوبات باید در جلسه علنی و منظر مردم انجام شود. 
»سید نظام الدین موسوی« در  حاشیه جلسه علنی روز 
تقاضای  بررسی  درباره  اسلامی  شورای  مجلس  سه شنبه 
عده ای از نمایندگان در مورد لغو رسیدگی به طرح حمایت 
از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی و 
ساماندهی پیام رسان های اجتماعی طبق اصل )۸۵( قانون 
اساسی به خبرنگاران گفت: در جلسه غیر علنی مصوبه ای 
جلسه  در  باید  مصوبات  قانون  طبق  و  نمی شود  تصویب 
علنی و در مرعا و منظر مردم انجام شود. عضو هیات رییسه 
یا  علنی  غیر  جلسات  در  افزود:  اسلامی  شورای  مجلس 
حتی لابی های مجلس ممکن است استمزاج کنیم و رای 
گیری استمزاجی در مجلس همیشه هست. به عنوان نمونه 
ممکن است در آستانه معرفی وزرا به مجلس رابطین دولت 
از نمایندگان استمزاج کنند و وزیری در استمزاجی ۱۰۰ 
رای بیاورد، اما در صحن مجلس و بعد از سخنان  مخالفان 
و موافقان ۵۰ یا ۱۵۰ رای بیاورد. سخنگوی هیات رییسه 
مجلس با تاکید بر اینکه نظر استمزاجی نمایندگان نه حجت 
است و نه به لحاظ حقوقی اعتبار دارد، افزود: بر خلاف آنچه 

بیان می شود که مجلس طرح حمایت از حقوق کاربران 
فضای مجازی را تصویب کرده این طرح تصویب نشده بود 
و آنچه چندی قبل تصویب شد شیوه بررسی این طرح بود 
که طبق اصل ۸۵ اختیار خود را به کمیسیون مشترک داد. 
نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: طبق ماده ۱۶۷ 
آئین نامه داخلی مجلس، طرحی که مشمول اصل ۸۵ قانون 
اساسی شده اگر حداقل ۱۵ نفر از نمایندگان درخواست 
قانون  طبق  برگردد،   علنی  به صحن  این طرح  که  کنند 
هیات رئیسه این تقاضا را اعلام وصول خواهد کرد که امروز 
این طرح  در دستور کار قرار گرفت. موسوی اضافه کرد: در 
جلسه غیرعلنی صبح امروز با توجه به اینکه در افکار عمومی 
مباحث مختلفی مطرح بود، نظرات موافق و مخالف بیان شد 
و استمزاجی از نمایندگان صورت گرفت اما آنچه در دستور 
کار مجلس بود در صحن علنی مطرح شد و نمایندگان موافق 
و مخالف نظارات خود رابیان کردند و در نهایت شیوه بررسی 
طرح  توسط نمایندگان در صحن علنی رای نیاورد و مقرر شد 
بر اساس اصل ۸۵ قانون اساسی طرح در کمیسیون مشترک 
بررسی شود. وی با بیان اینکه مجلس پس از جلسه غیر 
علنی وارد جلسه علنی شد، گفت: ایده ها و مطالب جدیدی 
مطرح شد بطور طبیعی رای تعدادی از نمایندگان تغییر کرده 
و البته تغییر غیر قابل توجهی هم نبوده است. در هر حال 

آنچه که مبنای قانونی دارد همان چیزی است که در صحن 
علنی تصویب شد. سخنگوی هیات رییسه مجلس با اشاره به 
عنوان دقیق این طرح که  طرح حمایت از حقوق کاربران و 
خدمات پایه کاربردی در فضای مجازی است، درباره ضرورت 
این طرح ادامه داد: موافقان و مخالفتان استدلال های خود 
را در این باره بیان کردند. البته از آنجا که مسائل مهمتری 
داریم و دغدغه اصلی باید مسائل معیشتی و اقتصادی باشد 
اگر این طرح در دستور کار قرار گیرد با این ابعاد وقت مجلس 
را می گیرد. همان طور که طرح تغییر قانون انتخابات ریاست 
جمهوری یک ماه وقت مجلس را گرفت.  برهمین اساس 
پیشنهاد  نمایندگان این بود که به جای این که وقت صحن 

گرفته شود به کمیسیون مشترک برود.
نماینده تهران در مجلس یادآور شد: فضای مجازی عرصه 
گسترده ای است و بنا بر این است که کمیسیون مشترکی 
شکل بگیرد و احتمالا کمیسیون های کمیسیون مشترک 
خواهند شد. نمی شود در این باره عجله ای تصمیم گرفت. 
کارشناسان  نگاه  از  شود  نمی  علنی  صحن  در  همچنین 
استفاده کرد. تدبیر اندیشیده شده و تاکید رئیس مجلس 
این بود که نخبگان و صاحب نظران دعوت شوند و نظرات 
آنها شنیده شود و مشروح مذاکرات هم به اهالی رسانه و افکار 
عمومی منتقل شود. قطعا در این مسیر طرح دچار تغییر و 

زیادی خواهد شد منظور طرح پیش فرض ها و  تحولات 
پیشگویی ها در مورد فیلتر و بگیر و ببند نیست.

موسوی خاطر نشان کرد: بسیاری از کسانی که موافق 
اصل ۸۵ شدن طرح بودند موافق طرح نبودند بلکه با این 
شیوه بررسی که باید با حوصله و تخصصی باشد موافقت 
نویس  پیش  به  ازنمایندگانن  برخی  همچنین  کردند. 
انتقاداتی داشتند. وی خاطرنشان کرد: پس از این که طرح 
به پختگی و بلوغ لازم برسد، طرح تصویب خواهد شد و آنچه 
در کمیسیون تصویب شود نیز قانون آزمایشی است که زمان 
اجرای آزمایشی آن را صحن علنی بین ۶ ماه تا ۲ سال تعیین 

خواهد کرد و در ادامه طرح به شورای نگهبان خواهد رفت.
نماینده مردم تهران در بخشی دیگر از سخنان خود درباره 
زمان معرفی وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم نیز گفت: آنچه 
گفته می شود گمانه زنی است و طبق ماده ۲۰۲ آئین نامه 
داخلی مجلس رییس جمهور تا دو هفته بعد از مراسم تحلیف 

زمان دارد که وزرا را به مجلس معرفی کند. 
موسوی اضافه کرد: اینکه لیست کابینه چه زمانی ارائه 
می شود را فقط دولت و شخص رییس جمهور می داند. اما 
به محض واصل شدن فهرست وزرای پیشنهادی در اولین 
جلسه علنی آن را اعلام وصول می کنیم و هفته اول را به 

بررسی در کمیسیون ها اختصاص می دهیم.

سخنگوی هیات رییسه مجلس تشریح کرد:

درجلسه غیر علنی مجلس درباره طرح فضای مجازی چه گذشت؟

چشم انداز پیش رو در مذاکرات هسته ای ؛

 تامین منافع مردم شرط آغاز مذاکرات
این روزها و در حالی که هنوز تیم سیاست خارجی دولت سیزدهم شکل نگرفته، 
ناظران مسائل بین الملل منتظر آغاز مذاکرات احیای برجام هستند. رییس 
جمهوری تاکید کرده است که در هر مذاکره ای باید منافع مردم ایران تامین شود.
در این شرایط باید دید طرفهای غربی تا چه حد حاضر به اجرای تعهدات خود 

هستند. 
برپایه این گزارش ، نخستین تماس در سطح سران کشورهای عضو برجام با 
رییس دولت سیزدهم عصر روز دوشنبه هجدهم مردادماه برقرار شد. امانوئل 
مکرون رییس جمهوری فرانسه در تماس تلفنی یک ساعته با آیت الله رییسی 

درباره مذاکرات برجام و امنیت در منطقه خلیج فارس تبادل نظر کردند.
رئیس جمهور کشورمان در این تماس تلفنی با اشاره به نقض مکرر و فاحش 
تعهدات از سوی امریکا و همچنین عدم پایبندی سه کشور اروپایی عضو برجام به 
تعهدات خود در این توافق بین المللی، گفت: آمریکایی ها با وضع تحریم های 
جدید تعهدات خود را به طور آشکار نقض کرده و حتی تحریم های جدید را به حوزه 

اقلام بشردوستانه هم کشاندند.
رئیسی با تاکید بر اینکه هم آمریکا و هم اروپایی ها باید به تعهدات خود در برجام 
عمل کنند، گفت: در هر مذاکره ای باید حقوق ملت ایران استیفا و منافع ملت 

ما تامین شود.
تاکید کرد و گفت: جمهوری  بر امنیت منطقه ای  رئیس جمهور همچنین 
اسلامی نسبت به تامین امنیت و حفظ بازدارندگی در منطقه خلیج فارس و دریای 

عمان بسیار جدی است و با عوامل سلب کننده امنیت مقابله خواهد کرد.
امانوئل ماکرون نیز با اشاره به خروج یکجانبه آمریکا از برجام و توقف اجرای این 
توافق بین المللی، گفت: ما بدنبال این هستیم که به راه حلی برای این موضوع 

برسیم و امیدواریم دوباره مذاکرات آغاز شود.
این در حالی است که میخائیل اولیانوف نماینده روسیه در وین نسبت به از 
سرگیری مذاکرات احیای برجام ابراز امیدواری کرد و در پیام توییتری نوشت: 
منتظر آغاز مجدد گفت وگوهای وین درباره برنامه جامع اقدام مشترک به محض 

آماده شدن طرف ایرانی هستیم و امیدواریم این اتفاق چند هفته دیگر رخ دهد.
جو بایدن رئیس جمهور آمریکا بارها از بازگشت به برجام سخن گفته است. 
اکنون عدم بازگشت به توافق اولیه یک شکست بزرگ برای او محسوب می شود. 
به گفته مقامات آمریکایی هدف ایالات متحده هنوز بازگشت کامل به مفاد توافق 
برنامه جامع اقدام مشترک است. با این حال شبکه خبری بلومبرگ گزارش داده 
که ایالات متحده در مذاکرات وین به دنبال جایگزینی برای بازگشت به توافق با 

ایران است.
بلومبرگ از قول منابع آگاه گزارش داده است که با توجه به نتیجه نرسیدن 
مذاکرات احیای برجام، دولت بایدن دنبال گزینه های جایگزین از جمله لغو 
محدود تحریم های ایران در ازای توقف فعالیت های هسته ای جمهوری اسلامی 

است.  
علی رغم تاکید ایران بر لزوم لغو تمامی تحریم ها جهت بازگشت تهران به پایبندی 
کامل به برجام اما واشنگتن همچنان بر حفظ برخی از آنها اصرار دارد. محمد 
جواد ظریف پیشتر تاکید کرده بود: اگر آمریکا می خواهد بتواند به برجام برگردد، 
باید کلیه تحریم ها را بردارد و فهرست تمامی تحریم ها را ارائه دهد. طبق برجام 
وظیفه آمریکاست که کلیه تحریم ها را اولًا اعلام کند و ثانیاً بردارد و این سیاست 

غیرقابل تغییر ماست.
در گزارش بلومبرگ آمده که دولت آمریکا کماکان بر از سرگیری مذاکرات احیای 
برجام در وین اصرار دارد ولی مطمئن نیست که دولت جدید ایران آمادگی لازم 

برای بازگشت به مذاکرات احیای برجام را دارد یا نه و دنبال چه مسیری است.
این در حالی است که رئیس جمهور جدید کشورمان در مراسم تحلیف خود 
با تاکید بر اینکه تحریم ها باعث نمی شود که ملت ایران از حقوق هسته ای خود 
دست بکشد، تصریح کرد: تحریم ها علیه ملت ایران باید لغو گردد و از هر طرح 

دیپلماتیک که باعث انجام این امر شود استقبال می کند.
رسانه های آمریکایی هم  این بخش از اظهارات سید ابراهیم رئیسی و تاکید وی 

بر لزوم برداشته شدن تحریم ها را برجسته کردند.
پس از آن بود که دولت آمریکا ایران را به ادامه مذاکرات برای احیای توافق 
هسته ای دعوت کرد. جن ساکی، سخنگوی کاخ سفید گفت از نظر جو بایدن 
این به نفع آمریکا است که مسیر دیپلماتیک ادامه یابد، چرا که به رغم نگرانی های 
آمریکا از اقدامات دیگر ایران، مهم است که بتوان بر برنامه هسته ای این کشور 
نظارت کرد. ند پرایس، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا هم گفت:  پیام ما به رئیس 
جمهور رئیسی همان پیامی است که برای روسای جمهور قبلی ایران داشتیم. 
آمریکا از منافع ملی خود و متحدانش دفاع خواهد کرد. امیدواریم ایران از فرصت 
ایران می  از  پیش آمده برای پیش بردن راه حل های دیپلماتیک بهره ببرد. 
خواهیم به زودی به مذاکرات برگردد تا بتوانیم برای به نتیجه رساندن کار صورت 

گرفته، تلاش کنیم.
چندی پیش رهبر معظم انقلاب با اشاره به رویکرد عنادآمیز آمریکاییها در 
مذاکرات وین گفتند: آمریکایی ها در مذاکرات اخیر حاضر نشدند از موضع 
عنادآمیز خود کوتاه بیایند و حتی یک قدم بردارند. در این زمینه کاظم غریب 

آبادی با اشاره به مصادیق مواضع عناد آمیز آمریکا اظهار داشت:
آمریکاییها کل تفاهم را به پذیرش بندی در خصوص انجام گفت وگوهای آتی در 
مورد مسائل منطقه ای گره زدند که کاملًا با موضوع مذاکرات غیرمرتبط و مضر 
است. به گفته غریب آبادی آمریکایی ها رفع برخی تحریم ها و همچنین خروج 
نام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از فهرست گروه های تروریستی را مستقیماً به 
پذیرش این بند منوط کردند. وی اضافه کرد: آمریکاییها همچنین حاضر به لغو 
دستور اجرایی تحریم تسلیحات متعارف نشدند که کاملًا با قطعنامه  ۲۲۳۱ شورای 
امنیت و برجام در تناقض آشکار است و به نوعی مغایر ادعای آمریکا به برگشت 
تعهدات برجامی است. علاوه براین حاضر به برداشتن تحریم ها علیه بیش از ۵۰۰ 
نفر از اشخاص حقیقی و حقوقی -که توسط دولت ترامپ به بهانه ی غیرهسته ای 
تحت تحریم قرار گرفتند- و همچنین لغو قانون تحریمی کاتسا نشدند، درحالی 
که تمامی اقدامات ترامپ از جمله توسل به بهانه های غیرهسته ای برای اعمال 
تحریم با هدف تخریب کامل تفاهم هسته ای صورت گرفته بود. این نشان دهنده  
عزم جدی دولت جدید آمریکا در استفاده از کارت های ایجادشده در دولت قبلی 

و همچنین پیگیری سیاست فشار حداکثری علیه ایران است.
سفیر و نماینده ایران در سازمانهای بین المللی مستقر در وین اضافه کرد: علاوه 
بر این آمریکاییها حاضر به ارائه  تضمین در مورد عدم تکرار رفتارهای مشابه دولت 
قبل در قبال تفاهم هسته ای نشدند؛ حتی حاضر نشدند دوره  زمانی معقولی را 
هم برای تداوم کار شرکت هایی که با ایران وارد تجارت و کار اقتصادی می شوند، در 
نظر بگیرند که تا در صورت بروز هر مشکلی برای تفاهم احتمالی کار خود را بدون 

دغدغه از تحریم های فراسرزمینی آمریکایی به پایان برسانند.
زیاده خواهی های فراتر از متن برجام و حاضر نشدن به بحث خسارت های 
وارده به ایران از دیگر مصادیق رویکرد خصمانه آمریکا در مذاکرات وین بوده است.
 به گفته این دیپلمات کشورمان در مورد راستی آزمایی با وجود اینکه در مدل 
اوّلیه  برجام ایران ابتدا برای چندین ماه تعهدات هسته ای خود را انجام داد که 
مورد راستی آزمایی آژانس نیز قرار گرفت و سپس سایر طرف ها با اجرای تعهدات 
رفع تحریمی خود پرداختند، امّا در سری جدید گفت وگوها آمریکایی ها حاضر 
نشدند این واقعیت مهم را بپذیرند که تمامی مشکلات موجود ناشی از رفتارهای 
خصمانه و مخرب آن هاست و ابتدا آن ها باید تمامی تعهدات خود را انجام بدهند 
و تنها پس از راستی آزمایی در زمانی معقول، ایران به اجرای تعهدات خود خواهد 
پرداخت. مدل آمریکا برای انجام تعهدات اصولی و راستی آزمایی در دو روز صرفاً 

یک مدل تشریفاتی و خالی از فایده  عملی است.
در نهایت تیم سیاست خارجی دولت سیزدهم به زودی تشکیل خواهد شد. با 
عنایت به مصادیق رویکردهای زیاده خواهانه غرب است که رییس جمهوری در 
گفت و گو با رییس جمهور فرانسه تاکید کرد در هر مذاکره ای باید حقوق ملت 

ایران استیفا و منافع ملت ما تامین شود.
هرچند فرایند انتقال قدرت در ایران زمینه ساز وقفه در فرایند مذاکرات وین برای 
احیای برجام شد ولی با عنایت به واقعیات پیش گفته باید تاکید کرد که آمریکا 
و غرب باید در دست از رفتارهای زیاده خواهانه برداشته و از رویکردی منطقی و 

متوازن به فکر احیای برجام باشند.

تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی تاکید کرد: اگر طالبان به کابل حمله 
کند، پایتخت افغانستان سقوط می کند ولی تصرف کابل، اکنون در برنامه طالبان 
نیست. طالبان می خواهد دولت مرکزی مجبور به کناره گیری شود اما اشرف 

غنی، فرد سرسختی است و به سادگی از قدرت کناره گیری نمی کند.  
و  آخرین وضعیت سیاسی  درباره  ایرنا،  با  »پیرمحمد ملازهی« در گفت وگو 
میدانی افغانستان گفت: به لحاظ میدانی، طالبان تهاجم گسترده ای در مناطق 
مختلف افغانستان آغاز کرده و حتی دخالت نظامی آمریکا از طریق بمباران 
مواضع طالبان توسط بمب افکن بی۵۲ نتوانستi موجب عقب نشینی آنها شود، 

هرچند گفته می شود طالب ها کشته و تلفات زیادی دادند.
وی با بیان اینکه به نظر می رسد طالبان نسبت به نیروهای مردمی و ارتش 
خاک  درصد  می شود ۹۰  گفته  داشت:  اظهار  هستند،  مصمم تر  افغانستان 
افغانستان هم اکنون در تصرف نیروهای طالبان است. اکنون طالبان رویکرد خود 
را از تصرف ولسوالی ها به تصرف ولایت ها تغییر داده و توانسته ولایت های قندوز، 

نیمروز، تالقان، جوزجان، تخار و سرپل را تصرف کند.
این کارشناس ارشد افغانستان با بیان اینکه میدان جنگ شرایط را به سود 
طالبان رقم زده است، تصریح کرد: به نظر می رسد میدان جنگ در دست و کنترل 
طالبان باشد و نیروهای مردمی و ارتش افغانستان نتوانسته اند جلوی پیشروی 

طالبان در مناطق مختلف این کشور را بگیرند.
تلاش ها برای حل و فصل سیاسی بحران افغانستان منفعلانه است

ملازهی صحنه سیاسی افغانستان و تلاش ها برای حل و فصل سیاسی این 
بحران را منفعلانه ارزیابی کرد و گفت: کشورهایی که منافع شان با افغانستان 
گره خورده است، نتوانسته اند سیاست روشن و واحدی در مورد این بحران اتخاذ 
کنند. این انفعال بیش از هر چیز در همسایگان افغانستان قابل مشاهده است 
که به جمع بندی نرسیده اند تا به هماهنگی برسند و اقدام مشترکی برای کنترل 
وضعیت انجام دهند. وی در مورد حجم خشونت های صورت گرفته از سوی 
طالبان ابراز داشت: مناطقی که در برابر تهاجم طالبان مقاومت کرده اند، شاهد 
خشونت هایی بودند اما در مناطقی که سربازان تسلیم شده یا فرار کرده اند و 

مقاومتی هم در کار نبوده، این خشونت نبوده یا بسیار کم بوده است.
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه اگر طالبان احساس 
کند مقاومتی در کار است یا مقاومتی شکل می گیرد، به کسی رحم نمی کند، 

عنوان کرد: افغانستان جامعه ای قبیله ای است و تضادهای قومی، قبیله ای و 
مذهبی بسیاری در آن وجود دارد. چند روز پیش در یکی از مناطق نزدیک مرز 
پاکستان خشونت گسترده ای رخ داد اما مشخص شد این خشونت، نه به خاطر 
مقاومت مردمی بلکه به خاطر خونخواهی قبیله ای توسط آن فرمانده طالبان 

انجام شده است.
پاکستان بازی افغانستان را اداره می کند

ملازهی با اشاره به حضور نیروهای طالبان در مرزهای شرقی ایران یادآور شد: 
و  را تحت کنترل خود درآورده  ایران  تمامی گذرگاه های مرزی  اکنون طالبان 
می توان گفت طالبان در تمامی مرزهای شرقی ایران حضور دارد. اکنون وضعیت 
پیچیده ای در این منطقه حاکم است و نیروهایی که این مناطق را در اختیار دارند 
از پنجاب، بلوچستان پاکستان و بلوچ های ایرانی الاصلی هستند که با طالبان 

همکاری دارند.
وی با یادآوری اینکه حملات گسترده طالبان موجب سیل گسترده مهاجران 
به سمت ایران شده است، بیان کرد: مردمی که سلاح دارند، مانده اند و مقاومت 
می کنند ولی بخشی از مردم افغانستان نه سلاحی دارند و نه دولت به کمک آنها 
رفته است. اگر هم سلاحی باشد، آن سلاح ها بسیار قدیمی است و طالبان به 

راحتی می تواند در مقابله با آنها پیروز شود.
این کارشناس مسائل شبه قاره با اشاره به نقش طالبان در تحولات افغانستان 
گفت: این پاکستان است که هم اکنون بازی افغانستان را اداره می کند. به عبارت 
دیگر، پاکستانی ها تصمیم گرفته اند طالبان را مجددا به قدرت برسانند و با آمریکا 
در این مورد به توافق رسیده اند. البته طالبان هم زیگزاگی عمل می کند مثلا آنها 
با آمریکا توافق کرده بودند که به مرکز ولایت ها حمله نکنند اما اکنون از تصرف 

ولسوالی ها به تصرف ولایت ها روی آورده اند.
تصرف کابل، اکنون در برنامه طالبان نیست

ملازهی فعال تر شدن کشورهای منطقه و همسایگان افغانستان در قبال تحولات 
این کشور ضروری دانست و اظهار داشت: این فعال تر شدن نباید موجب درگیری 
و حضور آنها در جنگ شود، زیرا هر کشوری که وارد جنگ در افغانستان شود، وارد 
باتلاقی می شود که امکان خروج از آن بسیار سخت است. در این چارچوب، لازم 
است ایران، روسیه، چین و هند سیاست مشخصی را در پیش بگیرند تا هم اعمال 

فشار کنند و به مردم کمک برسانند.

وی درباره احتمال سقوط کابل هم گفت: اگر طالبان به کابل حمله کند، 
پایتخت افغانستان حتما سقوط می کند ولی تصرف کابل، اکنون در برنامه طالبان 
نیست. طالبان می خواهد دولت مرکزی مجبور به کناره گیری شود؛ در این صورت 
دولت موقت شکل می گیرد اما اشرف غنی، فرد سرسختی است و به سادگی از 

قدرت کناره گیری نمی کند. 
این کارشناس مسائل افغانستان با تاکید بر اینکه کناره گیری اشرف غنی از 
قدرت و شکل گیری دولت موقت برد سیاسی برای طالبان است، خاطرنشان 
کرد: رویکرد نظامی موجب شکل گیری جنگ داخلی می شود که در این شرایط، 
احتمال جنگ نیابتی وجود دارد. در چنین شرایطی، امکان تجزیه افغانستان 
وجود دارد زیرا بعید است هزاره ها، تاجیک ها و ازبک ها، دولت طالبان را بپذیرند 
زیرا طالبان به هیچ توافقی پایبند نیست و بعد از رسیدن به قدرت، آنها را قتل عام 

می کند.
آمریکا با طالبان به توافق رسیده تا آنها به قدرت برسند

ملازهی در مورد مواضع آمریکا نسبت به تحولات افغانستان ابراز داشت: تغییری 
در برنامه آمریکا برای خروج نظامی از افغانستان رخ نداده است. حقیقت آن است 
که آمریکا با طالبان به توافق رسیده تا آنها به قدرت برسند. با به قدرت رسیدن 
طالبان، افغانستان به محل تجمع نیروهای جهادی بین المللی تبدیل می شود که 
از سراسر جهان به آنجا می روند تا رقبای آمریکا از شرق تا غرب و روسیه را مورد 

هدف قرار دهند.
وی ادامه داد: هم اکنون نیروهای خارجی زیادی در افغانستان هستند. دولت 
مرکزی افغانستان گفته است که بیش از ۱۰ هزار نیروی خارجی به همراه طالبان 

در افغانستان حضور دارند.
این کارشناس مسائل شبه قاره با بیان اینکه آمریکا با خروج نظامی از افغانستان 
خود را نجات داد، تصریح کرد: وقتی آمریکایی ها پایگاه نظامی بگرام که بسیار 
پیشرفته بود، شبانه ترک می کنند و بعد از خروج به دولت و ارتش افغانستان 
خبر می دهند، چه چیزی می توان به آن جز فرار گفت. در واقع، آمریکا با خروج 
از افغانستان تلاش کرد تا شکستی آبرومندانه داشته باشد و نه مثل شوروی و 

انگلیس شکست مفتضحانه داشته باشد.
تاثیر بمباران اخیر بمب افکن بی5۲ موقتی است

ملازهی با اشاره به حملات اخیر ارتش آمریکا به مواضع طالبان خاطرنشان 
کرد: تاثیر بمباران اخیر بمب افکن بی۵۲ موقتی است و تاثیر همیشگی ندارد. 

طالبان کشته های زیادی داد اما عقب نشینی نکرد. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا در شرایط کنونی، طالبان حاضر به گفت وگو و 
پیگیری ماجرا از طریق سیاسی خواهد بود، ابراز داشت: اگر اشرف غنی از قدرت 
کناره گیری کند، طالبان به رویکرد سیاسی روی می آورد ولی مسئله آن است که 

اشرف غنی حاضر به کناره گیری نیست مگر آنکه فشار سختی به او وارد شود.
به گفته این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی، اگر اشرف غنی کناره گیری 
کند، از ادامه حملات جلوگیری می کند و دولت موقتی هم شکل می گیرد که از 
جریان های مختلف از جمله طالبان در آن حضور خواهند داشت و حتی ممکن 

است حامد کرزی، ریاست آن را برعهده گیرد.
تنها راه خروج از بن بست کنونی در افغانستان توازن قدرت است

ملازهی با تاکید بر اینکه ایران باید با همراهی چین، روسیه و هند تصمیم 
مشخص و واحدی را در قبال افغانستان اتخاذ کند، بیان کرد: ایران نباید از یکسو 
وارد درگیری های افغانستان شود و از طرفی، بتواند به نیروهای مردمی و گروه های 
ولی  می گیرد  شکل  قدرت  توازن  اینگونه  برساند.  امکانات  و  سلاح  جهادی 
متاسفانه وحدت نظری وجود ندارد چراکه هرکس منافع متفاوتی را در افغانستان 

دنبال می کند و همین موجب پراکندگی اقدامات و کاهش اثر آنها می شود.
وی تنها راه خروج از بن بست کنونی در افغانستان را توازن قدرت دانست و یادآور 
شد: اکنون موازنه قدرت به سود طالبان است که باید به توازن برسد. این کار جز 
با حمایت از نیروهای مردمی و گروه های جهادی میسر نمی شود وگرنه طالبان زیر 
بار هیچ توافقی نمی رود چراکه فقط به امارت اسلامی فکر می کند بنابراین باید 

اقدامات به گونه ای باشد که طالبان موفق به تصرف شهرهای بزرگ نشود.

ملازهی تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

 طالبان می خواهد دولت مرکزی مجبور به کناره گیری شود

با این که حدود یک هفته از برگزاری مراسم تحلیف می گذرد، رئیس جمهور تا 
این لحظه اعضای کابینه خود را معرفی نکرده است و تنها به صدور ۲ حکم معاون 
اولی به محمد مخبر و غلامحسین اسماعیلی به عنوان سخنگوی دولت اکتفا کرده 

است. 
مهم ترین خبر این  روزهای کشور در کنار جان باختن روزانه بیش از ۵۰۰ نفر از 

هموطنان بر اثر بیماری کرونا تشکیل کابینه سیزدهم است.
سید ابراهیم رئیسی که روز پنجشنبه ۱۴ مرداد ۱۴۰۰ در صحن مجلس مقابل 
نمایندگان به عنوان هشتمین رئیس جمهور سوگند یاد کرد، گفت که در هفته پیش 
رو لیست اعضای کابینه خود را طبق فرمایشات مقام معظم رهبری که فرمودند 

باتوجه به شرایط کشور کابینه هرچه زودتر تشکیل شود به مجلس خواهد داد.
قالیباف هم در پاسخ به سخنان وی گفت: مجلس آمادگی این را دارد که برای 
این که کابینه هرچه زودتر تشکیل شود، حتی در ۳ شیفت جلسات رأی اعتماد را 
برگزار کند. در حالی که همگان منتظر بودند روز یکشنبه ۱۷ مرداد اسامی اعضای 
کابینه رئیسی به مجلس برسد، این اتفاق رخ نداد و خبرها حاکی از آن است که 
اختلافات داخلی در دفتر رئیس جمهور جدید مانع از این کار شده است و شاید 

رئیسی نتواند طبق وعده ای که داده است، عمل کند .
انتخاب اعضای کابینه رئیسی از همان ابتدا هم با حرف و حدیث هایی همراه 
بود، حتی مطرح شد جریان های حامی وی در انتخابات به دنبال سهمی از دولت 
هستند و رئیس دولت جدید هم باید این سهم را بپردازد، سهم خواهانی که هم 
در مجلس هستند، هم از جریان های اصولگرایی و هم از تندروها؛ کسانی که 
ادعا می کنند بدون  حمایت شان رئیسی امروز رئیس جمهور نبود آن هم در حالی 

که خبرها حاکی از آن است رئیسی نه خودش و نه مشاورانش دیداری با احزاب 
اصولگرا برای بستن کابینه نداشته اند.

از کابینه چه خبر؟
پس از برگزاری مراسم تحلیف و سوگند خوردن رئیسی، گمانه زنی ها بیش از 
پیش قوت گرفته است و بعضا نام افرادی که کمتر شناخته شده هستند، به چشم 

می خورد.
در تازه ترین گمانه زنی ها درباره کابینه رئیسی نام هایی مانند؛

 حسین امیرعبدالهیان برای وزارت امورخارجه
رضا فاطمی امین برای وزارت صنعت،معدن و تجارت

حمید سجادی برای وزارت ورزش و جوانان 
 محمد اسلامی برای وزارت راه و شهرسازی

صولت مرتضوی برای وزارت کشور 
عیسی زارع پور برای وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات

 محمدرضا فرزین برای وزارت اقتصاد و دارایی 
عباس علی آبادی برای  وزارت نیرو 

 فیروز اصلانی برای وزارت  دادگستری
محمدعلی زلفی گل برای وزارت علوم و تحقیقات

محمدطیب صحرایی  برای وزارت آموزش و پرورش 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی برای وزارت بهداشت و درمان 
محمدمهدی اسماعیلی برای وزارت ارشاد و فرهنگ اسلامی 

مهرداد بذرپاش برای وزارت رفاه، کار و تامین اجتماعی 

امیر حاتمی برای وزارت دفاع و پشتیبانی 
جواد اوجی برای وزارت نفت 

جواد ساداتی نژاد برای وزارت جهاد کشاورزی 
 و علی عبداللهی برای وزارت اطلاعات

شد.  خواهند  ابقا  دوازدهم  دولت  از  راه  و  دفاع  وزیر  که ۲  می خورد  چشم  به 
همچنین ۲ نفر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی که یکی از آن ها کاندیدای 
ریاست جمهوری دوره سیزدهم نیز بود در دولت حضور خواهند داشت که شاید اگر 
علیرضا زاکانی شهردار تهران نمی شد، نام احمد امیرآبادی فراهانی دیگر نماینده 
مجلس هم در این لیست به عنوان گزینه پیشنهادی یکی از وزارت خانه ها به چشم 

می خورد.
در حالیکه بسیاری امیدوار بودند با انتخاب مخبر و اسماعیلی به عنوان معاون 
اول و رئیس دفتر رییسی هرچه زودتر کابینه پیشنهادی اعلام شود، اما خبرها و 
شنیده ها نشان می دهد که اختلافات هنوز حل نشده و ممکن است لیست نهایی 

در جلسه امروز هم اعلام رسمی نشود.
با این حال و به گفته سید نظام الدین موسوی سخنگوی هیات رئیسه مجلس، 
حتی با اعلام اسامی گزینه های پیشنهادی نیز کار بررسی صلاحیت آنها پس از ایام 

تاسوعا و عاشورا آغاز خواهد شد.
همچنین به گفته سلیمی دیگر عضو هیات رئسه مجلس قرار است این بار در 

جلسات رای اعتماد ساز و کار جدیدی برای بررسی صلاحیت ها اعمال شود.  
حال باید دید آیا اختلافات در اردوگاه رئیسی برطرف می شود تا او هرچه زودتر 

کابینه اش را به مجلس معرفی کند یا خیر؟

از کابینه رئیسی چه خبر !

 آیا اختلافات مجال تشکیل فوری دولت را به رئیس جمهور می دهد؟ 
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حسن و حسین، دو نوه ]پیامبر در[ این امّت اند. آنها نسبت 
به محمّد، چونان جای دو چشم اند در سر و من چونان 
جای دو دستم در پیکر و فاطمه چونان قلب برای جسم 

است. مَثَل ما همچون کشتی نوح است که هر کس بدان 
سوار شود، نجات یافت و هر که از آن باز مانْد، غرق شد .

چهار شنبه -بیستم مردادماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5329

کتاب سُلیم بن قیس : ج 2 ص 830 ح 40

مدیر مرکز فوریت هاي شرکت توزیع نیروي برق استان قم  گفت: طی هفته جاری 
و آینده خاموشی های پراکنده ادامه دارد و امیدواریم بتوانیم با همکاری مردم از پیک 

بار امسال به سلامت عبور کنیم.
ارجمند زاده با اشاره به خاموشی های اخیر؛ افزایش دمای هوا و محدودیت های 
تولید به ویژه کاهش کامل تولید نیروگاه های برق آبی را علت این خاموشی ها عنوان 
کرد و افزود: در شرایط ناطرازی تولید و مصرف چاره ای جز مدیریت بار نیست. مدیر 
مرکز فوریت هاي شرکت توزیع نیروي برق کاهش تولید نیروگاه های برق آبی را از 
عوامل مهم ناطرازی عنوان کرد و  گفت: سال گذشته از نیروگاه های برق آبی 12 هزار 
مگاوات برق تامین می شد  که با توجه به وضعیت بارش ها امسال به 300 مگاوات 

کاهش یافته است.
وی با اشاره به اینکه یک ماه و نیم اخیر هیچ خاموشی خانگی نداشتیم گفت: با 
شرایط پیش آمده تعدادی از فیدر های خانگی ما مشمول خاموشی شد که از هفته  

گذشته به مردم اطلاع رسانی شده بود.
مدیر مرکز فوریت هاي شرکت توزیع نیروي برق به مردم اطمینان داد؛ با توجه به 
آغاز مراسم  ماه محرم تلاش می کنیم هیچ گونه خاموشی به ویژه در منطقه شهری 

نداشته باشیم.

خاموش کردن حتی یک لامپ در کاهش خاموشی ها موثر باشند 
ارجمند زاده افزود: قم 600 هزار مشترک برق دارد که می توانند با خاموش کردن 
حتی یک لامپ در کاهش خاموشی ها موثر باشند. وی با اشاره به اینکه مشترکین 
کشاورزی و صنعتی هم کماکان همکاری لازم را دارند افزود: مشترکین تجاری هم می 
توانند با خاموش کردن لامپ  و تابلو های تبلیغاتی مغازه ها در روز که هیچ کاربردی 
ندارد موثر باشند. مدیر مرکز فوریت هاي شرکت توزیع نیروي برق  استان قم با اعلام 
اینکه در چند روز گذشته هیچ خاموشی بدون برنامه ای را نداشتیم گفت: مشترکین 
می توانند برنامه های خاموشی را از طریق نصب اپلیکیشن برق من و ثبت شناسه 
قبض به صورت روزانه دریافت کنند . ارجمندزاده تصریح کرد: استان قم قبل از 
ساعت 13 به سقف مصرف نمی رسید اما در چند روز گذشته از ساعت 10 صبح از 
سقف مصرف عبور می کند و ما مجبور به خاموشی هستیم. وی بین ساعت 12 تا 18 
را اوج مصرف بار اعلام کرد و افزود: انتظار داریم مردم وسایل برقی غیره ضروری را 
دراین ساعتها استفاده نکنند. مدیر مرکز فوریت هاي شرکت توزیع نیروي برق با اشاره 
به گرمای هوا و استفاده از وسایل سرمایشی از مردم خواست؛  دمای کولر گازی را 
روی دمای 25 تا 27 درجه نگهدارند و چراغهای روشنایی را در روز کاهش دهند و از 

وسایل برقی غیره ضروری استفاده نکنند .

مدیر مرکز فوریت هاي شرکت توزیع نیروي برق استان قم  :

خاموشی های پراکنده طی هفته جاری و آینده ادامه دارد 

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم گفت: به منظور حمل کالاهای اساسی و نهاده 
های دامی استان قم، طی بازه زمانی دوماهه ۱۷ 
و ۱۰۰  هزار  جاری  مرداد سال  لغایت ۱۷  خرداد 
دستگاه ناوگان باری، از قم به بندر امام خمینی)ره( 

اعزام شده اند.
به  توجه  با  کرد:  اظهار  کلهری  حسن  محمد 
دستورالعملهای ابلاغی، به منظور حمل کالاهای 
جو،  سویا،  دامی)کنجاله  نهاده های  و  اساسی 
ذرت و...( استان، از نیمه دوم خرداد ماه ۱۴۰۰، 
اعزام ناوگان باری از مبدا قم به مقصد بندر امام 

خمینی)ره( آغاز شد.

وی با یادآوری اعزام)به طور متوسط( روزانه ۱۸ 
دستگاه ناوگان باری از قم به بندر امام خمینی )ره( 
درمدت  و  طرح  اجرای  زمان  از  کرد:  خاطرنشان 
دوماه، تاکنون افزون بر هزار و ۱۰۰ دستگاه ناوگان 
باری استان قم، جهت حمل کالاهای اساسی و 
نهاده های دامی به بندر امام خمینی )ره( اعزام 
شده اند. کلهری درادامه به تعداد سفرهای حامل 
از بندر امام  کالاهای اساسی و نهاده های دامی 
خمینی به استان قم اشاره و تصریح کرد: طی بازه 
حامل  ناوگان  سفر  و ۴۲۶  هزار  دوماهه ۳  زمانی 
کالاهای اساسی و نهاده های دامی از بندر امام به 

استان قم صورت گرفته است.

وی  از مجموع سفرهای حامل کالاهای اساسی و 
نهاده های دامی از بندر امام به قم، طی بازه زمانی 
یاد شده، یک هزارو ۹۴۴ سفر را متعلق به حمل 
تناژ کالاهای  افزود :  کالاهای اساسی  دانست و 
اساسی حمل شده طی این تعداد سفر، بالغ بر ۴۴ 

هزار تن بوده است.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم تعداد سفرهای حامل نهاده های دامی از بندر 
امام به استان قم را طی همین مدت یک هزارو ۴۸۲ 
سفر دانست و افزود: تناژ نهاده های دامی حمل 
شده طی این تعداد سفر افزون بر ۳۲ هزار تن بوده 

است .

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

حمل 3۲ هزار تن نهاده های دامی از بندر امام به قم 

یکی   : گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
ازاولویت ها ما  رسیدگی به طرح هایی  است که مساله 
دارند، این طرح ها نیمه تمام نیست و روند عادی ندارد 
دیگر  و  قضائیه  قوه  حقوقی  بخش های  درگیر  بلکه 
مجموعه ها است که در اختیار مدیریت شهری نیست.

طرح های  به افتتاح  اشاره  با  اسلامی  حسین 
شهرداری در طرح قم در مسیر تحول اظهار داشت: 
تلاش است فردی از سوی شهردار پیگیر این مسائل 
باشد چراکه وظیفه پیگیری در اختیار مدیریت شهری 
است و باید این طرح ها تعیین تکلیف شود، دراین باره 
زمزم ۲  و  منوریل  کاظمی،  شهید  چون  طرح هایی 

دارای چنین مشکل هایی است و باید رفع شود.
رئیس شورای شهر قم  افزود :اولویت های مدیریت 
شهری در دوره گذشته طرح های سخت افزاری بود که 
روزبه روز افتتاح شد و باید به سمت طرح های نرم افزاری 

حرکت کنیم.
وی  تصریح کرد: ارتقای فضای تنفسی به نام فرهنگ 
توپوگرافی های جذاب ویژه  با  ایجاد تفرج گاه هایی  و 
جوانان از جمله طرح های نرم افزاری و نیاز شهر است. 
اسلامی  با بیان اینکه توسعه شهر الکترونیک به عنوان 
اولویت های مدیریت  از  زمینه ساز شهر هوشمند قم 
افزود:  بگیرد،  قرار  موردتوجه  باید  که  است  شهری 
توسعه فضای سبز باید ادامه یابد، اما آنچه که مدنظر 
دوره ششم شورای اسلامی شهر و مدیریت شهری بوده 
موضوع فضای سبز در دسترس است، یعنی بلافاصله 

فضای سبز باید در دسترس مردم قرار بگیرد.
نوسازی بافت فرسوده در قم 

شعاری باقی مانده است
اسلامی خاطرنشان کرد: هرچند توسعه کمربند سبز 
نیاز شهر است و از آلودگی ها و غبارهای هوا جلوگیری 

به توسعه ای  سبز  فضای  بخش  در  باید  اما  می کند، 
شدند  خارج  خانه  از  شهروندان  اگر  که  یابیم  دست 

بتوانند در فضای سبز قرار بگیرند.
به مناطق  نگاه  دوره  این  در  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
ششم  دوره  اولویت  در  و  موردتوجه  برخوردار  کم 
دراین باره  کرد:  تصریح  است  شهر  اسلامی  شورای 
با  و  قرارگرفته  شناسایی  مورد  مختلفی  نقاط 
به وضعیت  بتوانیم  تا  داشته ایم  شهردارمذاکره های 
قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  برسانیم.  مطلوبی 
افزایش مشوق ها برای بافت فرسوده را مهم دانست و 
یادآور شد: نوسازی بافت فرسوده یکی از موضوع های 
بسیار مهم در قم است، موضوع بافت فرسوده متاسفانه 
شعاری بوده و در عمل موفق نبوده و شاید ترغیب ها نیز 
مشوق محسوب نمی شود و در حد تراکم دوطبقه و وام 

اشتیاق ایجاد نمی کند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

طرح های دارای مشکل حقوقی باید تعیین تکلیف شوند

طرح:محمدعلی رجبی

کرونا باز هم در ایران رکورد زد 
تکذیب یک ادعا درباره حقوق بازنشستگی روحانی

دفتر رئیس  دولت تدبیر و امید ادعای مطرح شده از سوی یکی از نمایندگان مجلس درباره حقوق بازنشستگی حسن 
روحانی را تکذیب کرد. این دفتر در اطلاعیه خود تاکید کرده که عدد ۳۵۰ میلیون تومان حقوق ماهیانه که نماینده 
مورد نظر ادعا کرده، چنان بزرگ و اغراق آمیز است که بعید است کسی در کذب بودن آن تردید کند. در این اطلاعیه 
همچنین تاکید شده که ادعاهای قبلی در خصوص پرداخت پاداش بازنشستگی به رئیس جمهور نیز فاقد صحت است 
و پیش از این روابط عمومی ریاست جمهوری در این باره توضیحاتی را منتشر کرده است؛ عدد ۳۵۳ میلیون تومان که 
در آن زمان در یک مکاتبه اداری مورد توجه قرار گرفته و سبب برخی سوءتفاهمات شده بود، نه پاداش بازنشستگی 
رئیس جمهور سابق بلکه مابه التفاوت حق بیمه ای بود که ایشان می بایست برای تغییر صندوق بازنشستگی خود به 

صندوق بازنشستگی کشوری پرداخت می کرد.

بازداشت یک مدیر در فارس به اتهام اخذ رشوه
رئیس کل دادگستری فارس از بازداشت یکی از مدیران استان به اتهام اخذ رشوه و در راستای مبارزه قاطع دستگاه 
قضایی با فساد خبر داد. حجت الاسلام سید کاظم موسوی با بیان اینکه در تحقیقات انجام شده در شعبه ویژه دادسرای 
انقلاب شیراز متهم به صراحت به اخذ مبالغ رشوه اقرار داشته است، گفت: مبالغ دریافتی به صورت ارز بوده است.او با 
اشاره به اینکه کشف تخلفات و جرائم این مدیر استانی با هوشیاری سربازان گمنام امام زمان)عج( انجام شده است، بر 
قاطعیت برخورد دستگاه قضایی با عوامل فساد در هر جایگاهی تاکید کرد.موسوی خاطرنشان کرد: در دوران تحول و 
تعالی قوه قضائیه سیاست های ضد فساد از جمله سیاست های اولویت دار است و همه قضات نسبت به فساد در هر 

سطح جایگاهی و حساس باشند.

پیشنهاد تعطیلی دوهفته ای پذیرفته نشد 
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت: پیشنهاد وزارت بهداشت مبنی بر تعطیلی دوهفته ای در 
ستاد مقابله با کرونا پذیرفته نشد.،دکتر کیانوش جهانپور در پیامی در صفحه شخصی خود در فضای مجازی افزود: 
پیشنهاد وزارت بهداشت مبنی بر تعطیلی دوهفته ای در ستاد مقابله با کرونا پذیرفته نشد. در ستاد، رای گیری و رای 
شماری انجام نشده، دستگاه ها نظرات و پیشنهاد خود را مطرح می کنند و نظر وزارت بهداشت که قبل از این هم در نامه 

به مقام معظم رهبری و رئیس محترم جمهوری آمده است مقبول نیفتاده است.

 شهردار کربلا کشته شد
 »عبیر سلیم ناصر الخفاجی« شهردار کربلای معلا روزسه شنبه به ضرب گلوله ترور شد. عبیر سلیم که به محله 
مسکونی الزهراء رفته بود، به  ضرب گلوله یکی از ساکنان این مجتمع با اصابت ۵ گلوله به سینه و کمر کشته شد.شاهدان 
عینی گفتند: شهردار کربلا پس از آنکه با سه گلوله هدف قرار گرفت، پس از رسیدن به بیمارستان امام حسین)ع( جان 
باخت.عبیر سلیم به منظور اجرای پویش شهرداری کربلا در خصوص رفع تخلفات مسکونی  به محله مذکور رفته بود.
نیروهای امنیتی عراق، فرد ضارب و دو پسرش را دستگیر کردند. گفته می شود این فرد، زمینی عمومی را در تصرف 

گرفته بود و ظاهرا این موضوع منجر به درگیری وی با شهردار شد.

بازداشت 20۷ کارمند 11 وزارتخانه عربستان به اتهام فساد 
سازمان نظارت و مبارزه با فساد عربستان از بازجویی از ۴۶۱ متهم در پرونده های کیفری و اداری و بازداشت موقت 
۲۰۷ شهروند و مقیم این کشور خبر داد.به گزارش سایت شبکه روسیا الیوم، سازمان نظارت و مبارزه با فساد عربستان 
موسوم به "نزاهه" در بیانیه ای اعلام کرد که ۲۰۷ کارمند این کشور را از ۱۱ وزارتخانه در پرونده های کیفری و اداری 
بازداشت کرده است.این سازمان همچنین اعلام کرد که در حال بازجویی از ۴۶۱ متهم در پرونده های کیفری و اداری 
است.در این بیانیه آمده است: بازداشت شدگان متهم به رشوه، سوء استفاده از قدرت و تقلب هستندسازمان نظارت و 
مبارزه با فساد عربستان در ادامه اشاره کرد، تحقیقات و بازجویی به منظور ارجاع آنها به دستگاه قضایی در حال تکمیل 

شدن است.

کرونا جان ۵08 نفر دیگر را گرفت
مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: ۵۰۸ بیمار مبتلا به کووید۱۹ در ۲۴ ساعت 
گذشته در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع فوت شدگان به ۹۵ هزار و ۱۱۱ نفر رسید. به گزارش روز سه شنبه 
ایرنا، از دیروز تا امروز ۱۹ مردادماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳۹ هزار و ۱۳۹ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۴ هزار و ۶۳۶ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۴ 
میلیون و ۲۳۸ هزار و ۶۷۶ نفر رسید.بر اساس این گزارش، تا کنون سه میلیون ۵۹۱ هزار و ۳۱۳ نفر از بیماران، بهبود 

یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

گرانی ها مانع کاهش کیفیت
 مصالح پروژه ها نشد

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: کار تیمی و استفاده از خرد جمعی 
و شنیدن همه صداها مهم ترین مشخصه در اجرای پروژه های عمرانی در قم 

است.
فعالیت ها در طول ۶ سال در زمینه  با تشریح عمده  زاده  عباس حلوایی 
اقدامات عمرانی شهرداری اظهار داشت: کار تیمی و استفاده از خرد جمعی 
و شنیدن همه صداها مهم ترین مشخصه در اجرای پروژه های عمرانی در قم 

است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم افزود: توجه به بدنه کارشناسی و اخذ 
در حوزه های مختلف  و مطالعه دقیق  برنامه ریزی  و  اظهارنظرهای مختلف 
شهرسازی، ترافیک و پشتیبانی مالی خوب نیز از عناصر مهم موفقیت در اجرای 

این پروژه هاست.
و بخش های مختلف  از همه ظرفیت ها  اینکه تلاش کرده ایم  بیان  با  وی 
شهرداری حتی در حوزه خدمات شهری نیز در پیشبرد پروژه عمرانی مؤثر 
استفاده کنیم، گفت: در طراحی پروژه های کلان شهری با در نظر گرفتن همه 

ذی نفعان گام برداشتیم تا مسیر اجرایی شدن به خوبی پیش برود.
حلوایی زاده عنوان کرد: براین اساس تلاش کردیم کمیته تصویب طرح ها با 
حضور همه کارشناسان خبره شهر تشکیل شود تا بتوانیم با مطالعات دقیق در 
حوزه های ترافیک، مسائل فنی و عمرانی، خدمات شهری، ایمنی، پسماند و 

فضای سبز از نظرات کارشناسی بهره بگیریم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: این کمیته در بحث های 
ترافیک، مسائل فنی و عمرانی، خدمات شهری، ایمنی، پسماند و فضای سبز 

نظرات کارشناسی را ارائه و اعمال می کند.
وی با تأکید بر اینکه در واقع با بارش فکری باید بتوانیم طرحی جامع داشته 
باشیم، یادآور شد: در این راستا تلاش شد به جای اینکه برای طرحی یک شبه 
تصمیم گیری و بعد مدت ها برای انعقاد قرارداد زمان صرف شود، یک پروژه را 

کامل  بینیم تا مشکلات کمتری وجود داشته باشد.
حلوایی زاده افزود: ارتقای سطح کیفی پروژه ها نیز از شاخصه های بسیار 
مهمی در روند اجرای پروژه های عمرانی به شمار می رود، به طوری که به جای 
سرعت بخشی به پروژه با سطح پایین، روی کیفیت و دوام پروژه ها و افزایش 
بهره وری سرمایه گذاری انجام شد. وی توجه به مصالح بومی در اجرای پروژه ها 
و  مصالح  از  استفاده  و  بومی سازی  کرد:  خاطرنشان  و  قرارداد  موردتوجه  را 
متریال های ملی و دارای کیفیت اهمیت زیادی در اجرای پروژه ها دارد، علاوه 
براین صرفه جویی اقتصادی و صرفه جوئی در مصالح و افزایش کیفیت در کنار 
دوام  داد:  ادامه  قم  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون  موردتوجه اند.  یکدیگر 
پروژه ها وابسته به کیفیت مصالح است، ازاین رو در شرایط گرانی نیز بهترین نوع 
مصالح انتخاب شد و پروژه های بزرگی رقم خورد؛ همچنین نیروی انسانی بومی 
در روند اجرا مدنظر قرار گرفت و تلاش شد پیمانکاران بتوانند با افزایش گرید و 

توان فنی عهده دار اجرای پروژه ها شوند.
 

معاون اقتصادی و مالی شهرداری قم :

عملکرد شهرداری قم کاملا »شفاف« است
معاون اقتصادی و مالی شهرداری قم با تاکید بر این که به نظر من عملکرد 
شهرداری قم، کاملا شفاف است؛ بیان داشت: شما یک مورد نمی توانید پیدا 
کنید که در ابعاد مختلف از متن، شرایط، ضمانت و … اطلاع رسانی نشده 
باشد. مگر این که مسائلی که به حریم خصوصی افراد بر می گردد که قانونا 
امکان انتشار چنین مواردی وجود ندارد و الا از نظر اطلاع رسانی که حتی 
محدود به قراردادهای بالای آن ده میلیارد نیست و حتی معاملات متوسط و 
کوچک در حال اطلاع رسانی است و به نظر من اطلاع رسانی های بیش از این 

ضرورتی ندارد.
سید مرتضی حسام نژاد پیرامون اطلاع رسانی های صورت گرفته در رابطه با 
شفافیت اموال و قراردادهای شهرداری قم اظهار داشت: ما همواره مناقصات 
و مزایدات شهرداری قم را به طور کامل اطلاع رسانی می کنیم. یعنی تمام آنچه 
که در توان ما وجود دارد؛ از طریق سامانه اطلاع رسانی، شبکه های مجازی و 

روزنامه های رسمی به اطلاع عموم می رسد.
وی با بیان این که اطلاع رسانی های شهرداری قم در هر سطحی که میسر باشد 
صورت می گیرد؛ افزود: حوزه مالی شهرداری قم در خصوص امور شهرداری قم 
که خریدی باید انجام شود یا امور مربوط به فراخوان سرمایه گذاری مشارکت 
و مزایده های مختلف نظیر فروش ملک، ضایعات یا مناقصه که می بایست با 
پیمانکار قرارداد بسته شود؛ از طریق رسانه ها ذی النفعان را در اطلاع در جریان 

قرار می دهد.
معاون اقتصادی و مالی شهرداری قم با بیان این که شهرداری قم هر شش ماه، 
گزارشات مالی خود را به شورای شهر منتقل می کند؛ خاطرنشان کرد: شورای 
شهر گزیده این گزارش را که برای عموم تا حدود زیادی »قابل فهم« باشد؛ به 

صورت عمومی منتشر می کند.
حسام نژاد تصریح کرد: در پایان هر سال تفریغ بودجه، آن چیزی که نهایی و در 
صحن علنی شورای شهر می شود نیز به صورت عمومی اطلاع رسانی می شود.

اطلاع رسانی های پیرامون شفافیت، باید عملیاتی باشد 
وی با بیان این انتقاد که منظور از شفافیت، انتشار ریزجزییات و کلیه امور 
شهرداری قم در سامانه شفافیت شهرداری قم است و نه صرف انتشار مناقصه ها 
و مزایده ها و ردیف بودجه، توضیح داد: ما این موضوعات را به ذی النفعان 
اطلاع رسانی می کنیم. به این معنی که وقتی در یک مزایده و مناقصه رقبایی 

آمدند؛ تمام اطلاع رسانی های لازم، ابعاد و جزییات نیز منتشر می شود.
ابعاد  معاون اقتصادی و مالی شهرداری قم درخصوص شفافیت در همه 
و زمینه های مالی و عملکردی شهرداری قم گفت: اگر بخواهیم همه مسائل 
شهرداری قم را اطلاع رسانی کنیم؛ با یک حجم زیادی از اطلاعات مواجه 
خواهیم شد. در حدود ۳۶۰ الی ۳۷۰ مسئولیت و وظایف در شهرداری تعریف 
شده است که برای این گونه شفافیتی باید روزانه صدها تراکنش مالی را گزارش 

کرد و این عملیاتی نیست.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبزشهرداری قم  مطرح کرد: 

عدم همکاری آب منطقه ای برای 
تخصیص چاه برای آبیاری فضای سبز

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبزشهرداری قم  گفت: براساس بند یک 
مصوبه هیئت وزیران و بند ۶ مصوبه کارگروه سازگاری، تأمین یک سوم اعتبارات 
اقدامات بهینه سازی مصرف آب باید از سوی منابع ملی و استانی اختصاص 

یابد.
پیام جوادیان با اشاره به تدابیر و پیگیری های این سازمان برای مدیریت منابع 
آبی فضای سبز اظهار کرد: زمانی که برنامه های مقابله با خشکسالی تدوین 
می شد طی جلسات کارشناسی در دفتر امور عمرانی استانداری، شهرداری 
چهار سرفصل اصلی و ۱۱ اقدام راهبردی را در این حوزه پیشنهاد داد که از آن 
جمله استفاده از پساب، توسعه شبکه آب خام، تبدیل عرصه های چمن کاری 
شده و… بود. وی با بیان اینکه در حال حاضر ۴۰ لیتر بر ثانیه پساب تصفیه شده 
برای جنگل کاری های حاشیه شهر استفاده می شود افزود: اما دو شرط اساسی 
در دو نامه به مدیرعامل شرکت آب منطقه ای در این خصوص اعلام کردیم که 
یکی از آن ها اجرای تفاهم نامه مشترک مبنی بر اختصاص ۱۳ حلقه چاه به دبی 
۲۰۰ لیتر بر ثانیه به ازای ۲۰۰ لیتر بر ثانیه قطع آب شرب شهری بوده و در 
طول این مدت تنها چهار حلقه چاه با دبی حدود ۶۰لیتر بر ثانیه اختصاص یافته 
است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اذعان به اینکه 
به شرکت آب منطقه ای عنوان کردیم چاه های آلوده هم در صورت تخصیص 
استفاده خواهیم کرد گفت: از سوی شرکت آبفا نامه ای به مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای ارسال شده و همکاری خوبی در این زمینه صورت گرفته، اما بازهم 
تخصیصی صورت نگرفته است و فقط فشار آورده می شود که مصرف باید کم 

شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

رکورد بی سابقه فوتی های کرونا در پیک پنجم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت گذشته ۱۷ نفر از بیماران مبتلا به کرونا در این 

استان جان خود را از دست دادند.
دکتر محمد رضا قدیراظهارداشت: در شبانه روز گذشته ۱۶۴ بیمار با علایم مشکوک به کرونا در مراکز 

درمانی قم پذیرش شدند که از این تعداد ۱۴۴ نفر در بخش های بیمارستانی بستری شدند.
معالج  پزشکان  تشخیص  با  بودند  بستری  گذشته  روز های  در  که  بیمارانی  از  نفر  افزود: ۱۴۹  وی 
از بیمارستان مرخص شده اند. دکتر قدیر تصریح کرد: در حال حاضر ۸۲۳ بیمار مبتلا به کرونا در 
بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۱۷۷ نفر از آن ها وخیم است. وی تعداد تست های روزانه گرفته 
شده در شبانه روز گذشته را ۲۴۰۱ مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه ۵۶۴ تست در استان، مثبت بوده 
است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: تاکنون به ۲۳۲۰۱۲ نفر در استان قم واکسن کرونا 

تزریق شده است.
افزایش ۶۰ درصدی آزمایش های کرونا در استان قم 

مسئول بخش آزمایش مولکولی مرکز بهداشت نیز با بیان اینکه در حال حاضر موارد آزمایش حدود ۶۰ 
درصد از موج های قبلی بیشتر است گفت: با توجه به  اینکه در این روز ها  با کرونای دلتا جهش یافته روبه 

رو هستیم، باید شیوه نامه های بهداشتی بیش از پیش در دستور کار قرار گیرد. 
فاتح با اشاره به اینکه این مرکز به عنوان بخش تشخیص مولکولی نمونه های ارسالی ۹ گانه است 
گفت:این مرکز به صورت ۲ شیفت فعال است و وظیفه دارد پس از استخراج ژنوم  و پی سی ار نتایج را 
در مدت ۲۴ ساعت به مراکز منتخب اعلام کند.   وی ظرفیت این مرکز را روزانه ۸۰۰ تا هزار مورد آزمایش 

عنوان کرد و افزود: در حال حاضر به طور میانگین بین ۷۰۰ تا ۸۰۰ آزمایش در روز انجام می شود.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله قاچاق 35میلیارد ریالی 
فرمانده انتظامی استان از کشف انواع کالای قاچاق به ارزش ۳۵میلیارد ریال در این استان خبر داد 

سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: یکی از اقدامات ویژه ای که پلیس به عنوان اولویت کاری در 
سال جاری در دستور کار قرار داده ، مبارزه بی امان با هرگونه قاچاق کالا و ارز است و این امر نیز در راستای 

تحقق شعار سال است که مقام معظم رهبری)مد ظله العالی( بر آن تاکید فرموده اند.
وی افزود: عوامل پلیس امنیت اقتصادی این فرماندهی در حین گشت زنی در اتوابان قم – کاشان به یک 
دستگاه اتوبوس مظنون و پس از توقیف ،از داخل جاساز آن کالاهای قاچاق شامل،  ۷۰ هزار و ۴۷۲ عدد 
باطری ، ۸۶ هزار و ۲۸۰ عدد عود ، ۲۶۶ عدد اقلام بهداشتی ، ۲۸ هزار و ۹۵۰ عدد فندک ، ۹ هزار عدد 
اقلام خوراکی کشف و راننده و همدست وی دستگیر شدند. فرمانده انتظامی استان اظهار داشت: راننده 
هیچ گونه مدارک گمرکی و بارنامه به همراه نداشته و برابر اعلام کارشناسان پلیس امنیت اقتصادی استان، 
ارزش ریالی این محموله ۳۵ میلیارد ریال برآورد شده است. وی خاطر نشان کرد: کالاهای قاچاق عمدتا 
از بنادر جنوبی به مقصد مرکز کشور ترانزیت می شوند که حین عبور از محورهای مواصلاتی این استان 
در تور عملیاتی فرماندهی انتظامی استان قم قرار گرفته و کشف می شوند. سردار میرفیضی با اشاره به 
اشراف اطلاعاتی پلیس بر شبکه های قاچاق کالا تاکید کرد: اندک افرادی که در حوزه قاچاق کالا فعالیت 

می کنند، این را بدانند که پلیس با تمام قدرت با مخلان سیستم اقتصادی کشور برخورد خواهد کرد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد: 

کشف ۱۴ دستگاه استخراج ارز دیجیتال 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف ۱۴ دستگاه استخراج ارز دیجیتال به ارزش ۳ میلیارد ریال درقم 

خبر داد 
سرهنگ مراد حسین جعفریان  اظهارداشت: در اجرای طرح برخورد با مکان هایی که مبادرت به 
استفاده از دستگاه های بیت کوین می کنند، عوامل انتظامی این فرماندهی ،طی  روز گذشته، چند 

مکان را در این رابطه شناسایی کردند.
وی افزود: در بازرسی از اماکن شناسایی شده ۱۴ دستگاه ماینر که به صورت غیر مجاز فعالیت می 
کردند، کشف شد. فرمانده انتظامی شهرستان قم ادامه داد ، برابر اعلام کارشناسان ارزش تقریبی 

ماینرهای کشف شده بیش از ۳ میلیارد ریال اعلام شد .
وی تصریح کرد: در نهایت ۲ نفر دستگیر و به همراه پرونده های تشکیل شده به مرجع قضائی استان 

معرفی شدند.
سرهنگ جعفریان خاطرنشان کرد: با توجه به فصل گرما و اوضاع کنونی حاکم بر جامعه و نیاز مبرم به 
نیروی برق، مبارزه بی امان با استفاده کنندگان غیرمجاز دستگاه های تولید رمز ارز در دستور کار پلیس 

استان قرار دارد.

استاندار قم با بیان اینکه قدم های جدی و موثری در راستای حمایت از واحدهای 
صنعتی استان برداشته شده که الحاق زمین از جمله آن است، گفت: حمایت از 
واحدهای تولیدی صنعتی مستقر در شهرک های صنعتی قم به ویژه واحدهای موفق از 

اولویت های استانداری است و از کارآفرینان و صنعتگران حمایت می کنیم. 
بهرام سرمست روز سه شنبه در حاشیه بازدید از شهرک  صنعتی شکوهیه در گفت و گو 
با خبرنگاران اظهار داشت: با توجه به اینکه به لحاظ جغرافیایی در شعاع ۱۲۰ کیلومتری 

پایتخت قرار داریم، متقاضیان سرمایه گذاری زیادی برای این استان وجود دارد.
 وی افزود: به همین علت نیاز داشت که اراضی ملی و اراضی که متعلق به ستاد اجرایی 
فرمان امام )ره( است را در قالب تفاهم نامه  و بر اساس مصوبه های ستاد تسهیل و رفع 

موانع تولید به شهرک های صنعتی الحاق کنیم.
وی ادامه داد: برای پاسخگویی به تقاضاهای جدید و حتی تقاضاهایی که تا ۱۰ سال 
آینده هم ممکن است وجود داشته باشد، توسعه نواحی و  شهرک های صنعتی و الحاق 

اراضی را انجام دادیم. 

استاندار قم خاطرنشان کرد: در وهله دوم نیز موضوع تامین زیرساخت های برق، 
آب و گاز مربوط به واحدهای صنعتی را دنبال، و عملیات  گازرسانی به شهرک الغدیر را 

عملیاتی کردیم.
وی  با اشاره به اهتمام استانداری قم در حمایت از واحدهای صنعتی بیان داشت: 

حمایت از واحدها، صنعتگران و کارآفرینان موفق در اولویت ها قرار دارد.
وی همچنین یادآور شد: یک اقدام موثر و چشمگیری که شرکت شهرک های صنعتی 
استان در ذیل تفاهم نامه با ستاد اجرایی فرمان امام )ره( انجام داده، موضوع احداث 
بزرگترین کارخانه تولید پارچه چادر مشکی است که عملیات اجرایی آن آغاز شده و با 
سرمایه گذاری هزار و ۱۳۰ میلیارد ریالی درحال اجرای آن هستیم، ستاد اجرایی فرمان 

امام نیز متعهد شده تا یک سال آینده این طرح را به بهره برداری برساند.
سرمست همچنین در پاسخ به سئوالی مبنی بر  وضعیت صنایع کوچک و متوسط 
استان خاطرنشان کرد: عمده صنایعی که در استان وجود دارد جز صنایع کوچک و 
متوسط به شمار می آیند که عمدتا در شهرک های صنعتی مستقر هستند و برای آنها در 

قالب خوشه های صنعتی برنامه های حمایتی و تشویقی داریم.
همزمان با روز ملی حمایت از صنایع کوچک و با حضور علی رسولیان معاون وزیر و 
رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، 
بهرام سرمست استاندار قم، و جمعی از مدیران استان کلنگ مدول سوم تصفیه خانه 
شهرک صنعتی شکوهیه با اعتباری بالغ بر ۲۰۹ میلیارد ریال از منابع داخلی این 

شرکت، به ظرفیت هزار متر مکعب در محل تصفیه خانه این شهرک به زمین زده شد.
همچنین عملیات اجرایی مرحله سوم شهرک صنعتی شکوهیه با هدف تامین آب 
از طریق تصفیه پساب آب واحد صنعتی آغاز و ساختمان شماره ۲ آتش نشانی شهرک 
صنعتی شکوهیه به ارزش۸۶ میلیارد ریال نیز در مرحله توسعه این شهرک رسما آغاز 

به کار کرد.
مرحله ۱۲ مجتمع های کارگاهی شهرک صنعتی شکوهیه شامل احداث ۱۲ واحد 

ویژه صنایع کوچک دانش بنیان هم با اعتبار ۷۲ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.

استاندار قم تاکید کرد؛

لزوم حمایت از واحدهای کوچک و متوسط صنعتی
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